
سالروز وفات حضرت فاطمه معصومه)س( را تسلیت می گوییم.

روزنامه

»شاهچراغی« درجلسه شورای اداری اعلام کرد:

اولویت های مهم کاری قم 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم مطرح کرد؛

اقناع سازی جامعه هدف برای تزریق حداکثری واکسن

اقلام  توزیع  بازار،  بر  نظارت  و  معیشت  قم،  استاندار 
اساسی، استفاده از ظرفیت گردشگری شهر قم و حمایت از 
سرمایه گذاری در استان را از اولویت ها و فوریت های کاری 
مهم استان عنوان کرد. سید محمدتقی شاهچراغی  عصر 
روز دوشنبه در جلسه شورای اداری استان قم طی سخنانی 

بحث کرونا را یکی از مباحث مهم استان دانست و با اشاره 
مقابله  راستای  در  گذشته  در  گرفته  صورت  اقدامات  به 
با شیوع بیماری کووید ۱۹ اظهار کرد: علیرغم آغاز موج 
جدید کرونا در سطح جهان، خوشبختانه وضعیت کرونایی 
کشور و استان قم خوب است.  استاندار قم واکسیناسیون 

8

2

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم تاکید کرد:

بهره برداری از دریاچه نمک مستلزم 
رفع ابهامات زیست محیطی 

8
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سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم: 

پردیسان کتابخانه عمومی ندارد

که  تاکیدکرد  قم  استان  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
رفع ایرادات، دغدغه ها و ابهامات جدی در رابطه با بهره 
برداری معدنی از دریاچه نمک، ضروری است.  سید رضا 
موسوی مشکینی در سخنانی اظهار داشت: جلسه بررسی 

مسائل زیست محیطی طرح بهره برداری از دریاچه نمک 
با حضور معاونان طبیعی و دریایی سازمان حفاظت محیط 
زیست و سرمایه گذار پروژه برگزار شد. وی با اشاره به فرآیند 
معدنی  مواد  استحصال  جهت  گذار  سرمایه  پیشنهادی 
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مدیر حوزه های علمیه :
10هزار مسکن برای طلاب در 
شهرک مهدیه ساخته می شود

آیت الله العظمی وحید خراسانی:
همه همت کنند وفات حضرت 

معصومه)س( در سراسر کشور احیاء شود
یکــی از مراجع تقلید شــیعیان 
تأکیــد کــرد: ان شــاء اللــه همــه 
حضــرت  وفــات  کننــد  همــت 
معصومه)علیهاالسلام( در سراسر 
کشور احیاء بشــود. حق آن بی بی 
بر گــردن ما قابل احصاء نیســت. 
آیــت الله العظمی حســین وحید 
خراسانی با اشاره به عظمت مقام 
2حضرت معصومه )علیهاالسلام( و  4

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی مطرح کرد:
نقش مؤثر علامه طباطبایی)ره( 
در ایجاد پایه های فکری انقلاب

مدیــر حــوزه هــای علمیه 
گفت: در شــهرک مهدیه قم 
طرح هــای تحولی مختلفی 
در نظــر گرفته شــده اســت 
کــه مهمترین آن ها ســاخت 
حدوداً ۱۰ هزار مسکن برای 
طلاب می باشــد؛ حوزه های 
علمیه اســتان های مختلف 
مــی تواننــد در ایــن طــرح 

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
گفت: دوگانه تجدد و دین با اصالت 
دادن بــه دیــن در اندیشــه علامه 
طباطبایی)ره( آرایش جدیدی پیدا 
کــرد بنابراین به نظــر بنده علامه 
طباطبای در ایجــاد پایه ها فکری 
انقلاب اسلامی ایران نقش بسزایی 
را ایفا کرد و امروز شاهد حاکمیت 
دینی در دنیایی هســتیم که قرار  4

 

مدیرکل گمرکات استان قم گفت: انبار اختصاصی برای واردات مرغ و گوشت 
منجمد با ظرفیت ذخیره سازی بیش از ۱۰ هزار تن محصول در این استان ایجاد 
انبار اختصاصی ایجاد شده برای واردات  شد.  اسفندیار دریکوندی بیان کرد: 
کالاهای منجمد به ویژه مرغ و گوشت در قم، نقش مهمی در افزایش عرضه این 
محصولات راهبردی و مورد نیاز مردم به بازار استان و سایر مناطق کشور خواهد 
داشت. وی با اشاره به این که این انبار برای واردات مرغ و گوشت منجمد دارای 
بهترین استانداردهای سردخانه ای برای حفظ کیفیت محصولات وارد شده به آن 

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد:
ایجاد انبار اختصاصی برای واردات مرغ و گوشت منجمد 

8

 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور گفت: همان طور که توان موشکی کشور در 
برابر دشمنان قدرت بازدارندگی دارد، نیروهای جهادی همان تعریف را در پیش 
برندگی اهداف انقلاب اسلامی دارند . سردار زهرایی روز دوشنبه  در دومین روز 
دوره آموزشی رسم هجرت که با حضور مسئولین حرکت های جهادی و مجمع 
جهادگران کشور در مجتمع نور قم برگزار شد، با اشاره به اینکه از نگاه بسیج 
سازندگی امروز، موتور محرکه قوی شدن ایران اسلامی جهادی ها هستند اظهار 
کرد: همان طور که توان موشکی کشور در برابر دشمنان قدرت بازدارندگی دارد، 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور:
 جهادگران موتور محرکه قوی شدن ایران اسلامی هستند 

4

هیچ بن بستی درحل مشکلات استان قم وجود ندارد 
نباید در محافل عمومی اقدام به واکسن هراسی شود 
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بمناسبت سالروز رحلت حضرت فاطمه معصومه)س(؛

درسوگ بانوی کرامت
خبر همه جا پیچیده است. شهر و مردمان خوب و 
نجیبش در التهاب تب بانوی حرم می سوزند آن طور که 

بانو در غم فراق همراهان خود می سوزد.
سکوتی سنگین و سهمگین بر آسمان شهر، سایه افکنده است. گفته اند بانوی کرامت 
و مهمان عزیز مردم این شهر  که چند روزی در بستر بیماری به سر برده است، حال 
خوشی ندارد و در بی تابی دیدار معبود خود به سر می برد. مردم شهر و همه آنان که 
چندی پیش به استقبال حضرت، خود را به دروازه شهر و کیلومترها آن طرف رسانده 
بودند، اکنون با چشمانی اشکبار و قدم های لرزان به محله میدان میر و عبادتگاه حضرت 
فاطمه معصومه)س( است، رسانده اند و دست به دعا برداشته اند. مردم شهر ولایتمدارند 
که طاقت بیماری دختر امام و خواهر امام و عمه امام را تاب نمی آورند. بانویی که راه 
مدینه تا سررمین طوس را به عشق دیدار خورشید خراسان حضرت ثامن الحجج علی 
بن موسی الرضا)ع( بر خود هموار کرده بود و از بد حادثه اطراف ساوه گرفتار حرامیان 
می شود و دیری نمی کشد که بسیاری از همراهان خود را در خاک و خون می بیند و 
داغ فراق آنان زخم عمیقی را بر دل حضرت می گذارد که او پس از هفده روز از ورود 
به این شهر در بستر بیماری می افتد و جز تسلیم به امر الهی و راضی بودن به رضایت 
معبود و خالق یکتای بی همتای خود، سخنی بر زبان جاری نمی کند. هرچند مردم 
شهر برای سلامتی و آرامش حضرت دست به دعا برداشته اند تا او نگاهش را از مردم 
دریغ ندارد و سایه اش را بر سر آنان مستدام دارد. اما دست تقدیر ان می شود که خدا 
می خواهد. سفر به نیمه راه نرسیده، اینک به پایان می رسد و دیدار برادر در سرای دیگر  

محقق می شود.
چه زود بغض مردم و بزرگان شهر می شکند و آسمان یکباره بارانی می شود و مردم 

جامه سیاه به تن می کنند.  
مردم قم در این غم عظما به سوگ می نشینند، شهری که عش و خانه اهل بیت 
عصمت و طهارت است سوگوار بانوی کرامت می شود. اینک هویت مردم این شهر 
به خاطر آوازه مناره های حرم او است که به همه عزت و سرافرازی داده است. مزارش 

زیارتگاه عاشقانی است که بهشت برین را پاداش توفیق زیارت خود می دانند.
قم اگر امروز سوگوار بانوی آب و آئینه است، خود را وامدار  بانوی کرامت می داند. 

شهر ما شهر زیبایی هاست، شهر  فاطمه معصومه)س( است.

عذاب سیاست برای اقتصاد
دولت آقای ابراهیم رئیسی بعد از کش وقوس زیاد ، هشتم آذر را برای ادامۀ مذاکرات 
برجامی تعیین کرد. در همین زمینه اظهارات آقای باقری معاون وزات امورخارجه و 
شروط سخنگوی وزارتخانۀ متبوع پیرامون چارچوب مذاکرات چشم اندازها را در مورد 

امکان توافق پرابهام کرد.
اگر صحبت های آقایان از زاویۀ دست بالا گرفتن مطالبات برای رسیدن به میانه ای 
و  خشک  رفتارهای  به  بنا  اگر  اما  است؛  معمول  رویه ای  باشد،  شده  ایراد  معقول 
از مذاکرات جلیلی گونه  به فازی  انعطاف ناپذیر در بستر مذاکرات باشد، صرفا ورود 

خواهیم داشت که تامین کننده منافع ملی ایران نخواهد بود.
بدون تردید و علیرغم اعلام مسئولین، مبنی بر اینکه وضعیت کشور را به خروجیِ 
مذاکرات گره نمی زنند؛ اما در عمل تمامی بازارها و فعالان آن و حتی افواه عمومی در 

برزخی از بی تصمیمی چشم به آغاز و فرجام این مذاکرات دارند.
در ابعاد داخلی نیز دولت نشان داده که از تیم چابک و از لحاظ تئوریک همسو با هم 
برخوردار نیست. در نگرش کلی نیز استقلال نظری و رهیافت عملی برای برون رفت از 

مشکلات عدیده و پیچیدۀ اقتصاد را ندارد.
البته، ناگفته نماند که اقتصاد ایران بیشتر از آنکه از فقدان مسیرِ تئوریک و نظریه های 
متناقض وارداتی در رنج باشد، از سیاست در عذاب است. اساسا اقتصاد ایران طفیلیِ 

سیاست و بازیچۀ آن است.
تحریم های خارجی و تعارض منافع داخلی که بانیان آن خودشان را در پشت مُشتی 
از نظریه نماها پنهان کرده اند و فساد و رانت موجب شده که فشارهای کمرشکنی بر 
اذهان تصمیم گیرندگان مستولی شود؛ به گونه ای که از عهدۀ برگزیدن راه حل، عاجز و 

درمانده اند. بر همین اساس راه حل ها موقتی، باری به هرجهت و تسکینی است.
به عبارتی، طرح جامعی برای برون رفتِ کلیت اقتصاد وجود ندارد. اقتصاد به صورت 
منفک و جزیره ای دیده می شود. بخش های اقتصاد اگرچه به شکل جزیره ای قرار 

گرفته اند، اما ارتباط ارگانیگ آنها یا دیده نمی شود یا چارۀ دیگری وجود ندارد.
شاید بتوان گفت که اقتصاد ایران به بیماری تبدیل شده که از عارضه های متنوعی رنج 
می برد و پزشکان معالج بر مبنای تخصص خود، نسخه ای را تجویز می کنند. این تعدد 
عوارض و تنوع نسخه ها، راه های درمان و داروهای متعددی را ایجاب می کند. بر همین 

اساس بیمار با تداخل دارویی مواجه می شود.
بودجه  کسریِ  برای  می تواند  اگرچه  تومانی  ارز 4200  حذف  نسخۀ  نمونه  برای 
و ریشه کنی فساد و رانت مفید باشد، اما با طرح کنترل تورم و فشار بر طیف آسیب زا 

تداخل ایجاد می کند.
یا فروش اوراق قرضه در بورس اگر چه می تواند به دولت کمک کند تا از بانک مرکزی 
استقراض نکند و موجب رشد نقدینگی و به تبع آن تورم و کاهش ارزش پول ملی نشود، 
اما بدون تردید باعث ریزش بورس و آسیب هزاران نفری می شود که با توصیۀ دولت وارد 
بورس شده اند.  یا پیامدهای منفی و دوگانۀ قیمت گذاری دستوری که دربارۀ افزایش 
قیمت خودرو رخ داده است. قیمت گذاری دستوری از یک سو باعث حمایت حداقلی 
از مصرف کننده است؛ اما از سوی دیگر، زیان خودروسازان را دنبال دارد و درعین حال، 

موجب دلال بازی و نوسان قیمت ها خواهد شد.
آیا برای این تعدد عوارض در کالبد بیمار اقتصاد راه حلی هم می توان مفروض کرد؟ 

پاسخ با اماواگرهایی در روندهای کوتاه، میان و درازمدت مثبت است.
دردهای این تن نحیف اقتصاد که از ناخوشی های زیادی می نالد، باید از هم تفکیک 
کرد و عجالتا دنبال علت العلل رنج ها رفت. نقطۀ عزیمت این بیماری گروگان بودن 

اقتصاد در دست سیاست است که باید آن را رهانید.
عاجل ترین مسیر برای نیل به هدف، تعامل با دنیا و پیوستار شدن سیاست به اهداف 
اقتصادی است. هر سیاستی که اهداف اقتصادی را تأمین نکند یا به اهداف اقتصادی 

ضرر برساند، سیاست معقولانه و بهینه ای نخواهد بود که به شدت باید از آن پرهیز کرد.
بخواهیم یا نخواهیم، بپذیریم یا انکار کنیم، همه چیز به مذاکرات گره خورده است 
]دقیقا از زمانی که برنامهٔ هسته ای به شعار »انرژی هسته ای حق مسلم ماست« تقلیل 
پیدا کرد[، مذاکراتی که از همان گزارۀ »اقتصاد گروگان سیاست است« تبعیت می کند.

آنچه مذاکرات را به فرجام می رساند نیز ارادۀ سیاسی است. اراده ای که باید معطوف 
به عقلانیت و منافع  ملی باشد و اِلا همچنان در بر همین پاشنه خواهد چرخید و ما 
در چرخه ای از تورم و عفونت اقتصادی در کامِ سیاست های تسکینی و پینه دوزی فرو 

خواهیم رفت.
دکترای علوم سیاسی

آیت الله العظمی وحید خراسانی:
همه همت کنند وفات حضرت معصومه)س( 

در سراسر کشور احیاء شود
یکی از مراجع تقلید شیعیان تأکید کرد: ان شاء الله همه همت کنند وفات حضرت 
معصومه)علیهاالسلام( در سراسر کشور احیاء بشود. حق آن بی بی بر گردن ما قابل 

احصاء نیست.
آیت الله العظمی حسین وحید خراسانی با اشاره به عظمت مقام حضرت معصومه 
)علیهاالسلام( و احیای سالروز وفات ایشان اظهار داشت:حضرت معصومه مقامش از 
این روایت صحیح السند پیداست. امام صادق )علیه السلام( فرمود: من زارها وجبت له 
الجنه وی بیان داشت: اجر زائر آن حضرت، وجوب بهشت می باشد. عقل در فهم این 
مساله حیران است، زیارت او، وجوب دخول جنت را ایجاب می کند، وجوب دخول، اثر 
زیارت فاطمه معصومه)علیهاالسلام( به قم است. کسی که زیارت او وجوب دخول جنت 
است ، مقامش فوق بیان است. این مرجع تقلید شیعیان تأکید کرد: ان شاء الله همه 
همت کنند وفات حضرت معصومه)علیهاالسلام( در سراسر کشور احیاء بشود. حق آن 
بی بی بر گردن ما قابل احصاء نیست. وی در پایان گزیده ای از اشعاری که در ایام جوانی 

در مدح حضرت معصومه)س( سروده بود را خواند:
شیطان به خطاب قم براندند
پس تخت تو را به قم نشاندند

اینجا نه بهشت و جای حواست
ناموس خدا، جایش اینجاست

اندر حرم تو عقل مات است
زین خاک که چشمۀ حیات است

برتر ز زمین و آسمانی
چون عمه ی صاحب الزمانی

۲۴/آبان ماه/۱۴۰۰

محمد خامه یار*

سید قائم موسوی*

اخبار

معاون اول رییس جمهور در جلسه ستاد بحران استان هرمزگان :

آثار زلزله بر زندگی مردم به صورت فوری 
ساماندهی شود

محمد مخبر در این جلسه معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید ظرف 
چند روز آینده آثار زلزله بر زندگی مردم را به صورت فوری ساماندهی کنیم، گفت: 
باید شرایطی فراهم شود که مردم بتوانند به زندگی عادی ادامه دهند و برای امور 
دیگر نظیر ساخت و سازها باید با بسیج امکانات در دراز مدت اقدامات لازم صورت 

گیرد و دولت نیز کمک ها و پشتیبانی لازم را انجام خواهد داد.
محمد مخبر روز دوشنبه در جلسه جلسه ستاد پیشگیری، هماهنگی و فرماندهی 
عملیات پاسخ به بحران استان هرمزگان با تقدیر از مسوولان استانی و کشوری که به 
موقع و جهادگرانه برای رفع مسائل و مشکلات در مناطق زلزله زده حاضر شدند، از 
استاندار هرمزگان خواست ظرف چند روز آینده، گزارشی جامع از برآورد خسارات 
وارده تدوین و به دولت ارائه دهد تا تصمیمات لازم با حضور مسئولین ذیربط اتخاذ 
شود. وی با اشاره به بازدید خود از مناطق زلزله زده که از شب گذشته تا بامداد امروز 
انجام شد، افزود: خوشبختانه در این بازدیدها گلایه ای مبنی بر کمبود چادر وجود 
نداشت اما لازم است با فوریت نسبت به تامین تغذیه و سایر کمبودهای مردم زلزله 
زده اقدام شود چراکه بدلیل تخریب برخی منازل مسکونی امکان تهیه غذا و پخت 

و پز برای مردم وجود ندارد.
معاون اول رییس جمهور اضافه کرد: بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با در نظر 
گرفتن فصل سرما و احتمال بارندگی با سرعت نسبت به تعمیر و بازسازی واحدهای 
مسکونی آسیب دیده اقدام کند و علاوه بر آن  باید هرچه سریع تر خسارات وارد 

شده به اسباب و وسایل مردم را نیز جبران کنیم.
معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه آسیب ها و خسارات وارد شده به 
دامپروری مردم زلزله زده نیز جبران خواهد شد، تصریح کرد: بنیاد برکت با سرعت 
بنگاه های کوچک و زودبازده در روستاهای فاقد اشتغال راه اندازی کند و فرصت 

خوبی است که بخشی از مشکل اشتغال این روستاها را حل کنیم.
مخبر به مشکلات آب و برق چهار روستای بخش فین نیز اشاره و خاطرنشان کرد: 
به جز یکی از این روستاها که نیازمند اقدامات عمرانی است و ممکن است کمی 

طولانی تر شود، مشکل آب و برق بقیه روستاها باید با سرعت مرتفع شود.
معاون اول رییس جمهوری ادامه داد: بعضی از این روستاها باتوجه به اینکه روی 
گسل قرار دارند، در معرض زلزله هستند و باید پیگیری شود که در کدام مکان ها 
لازم به راه اندازی پایگاه امدادی راهداری ها است تا سریعتر  اقدام لازم انجام شود.
وی تصریح کرد: بخشی از پل ها و راه های مواصلاتی نیز دچار آسیب و تخریب 
شده اند که باید به سرعت ساماندهی و بازسازی شوند تا مردم برای تردد بین 

روستاها و شهرها مشکلی نداشته باشند.
وی اضافه کرد: مدارس نیز که درظاهر تخریبی نیستند اما تعمیری هستند باید 
توسط اداره کل نوسازی و توسعه و تجهیز مدارس هرمزگان با کمک بنیاد برکت، به 
سرعت تعمیر این فضاهای آموزشی انجام شود؛ چرا که در روستاها تعداد دانش 

اموزان کم و مدرسه ها حضوری است.
 مخبر با اشاره به عدم دسترسی به اینترنت و قطع شبکه ارتباطی تلفن همراه اول 
در برخی مناطق زلزله زده، گفت: در این شرایط دانش آموزان ناچار هستند برای 
استفاده از اینترنت و شرکت در کلاس های درس مسافت طولانی را طی کنند که 

باید به این موضوع نیز با فوریت رسیدگی شود.
وی ادامه داد: تعداد تخت های بیمارستانی در هرمزگان نسبت به استان های 
دیگر کمتر است که باید وزیر بهداشت سریع تر برای جبران این کمبود برنامه ریزی 
و تصمیم گیری کند و باتوجه به اینکه این استان از مناطق زلزله خیز کشور است 

لازم است اماکن و فضاهایی چندمنظوره برای اسکان و درمان در نظر گرفته شود.
معاون اول رییس جمهور اظهارداشت: از مردم استان هرمزگان استدعا داریم با 
توجه به اینکه احتمال پس لرزه ها وجود دارد، از حضور در منازلی که دچار آسیب 

شده خودداری کنند تا شاهد خسارات جانی و تلفات نباشیم.
 

نایب رئیس مجلس:

 اورژانس باید جزو مشاغل سخت
 و زیان آور محاسبه شود

 نایب رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه برای تخصیص امکانات به 
اورژانس پیگیری های لازم انجام می شود، گفت: تلاش می کنیم شغل اورژانس 

جزو مشاغل سخت و زیان آور محاسبه شود. 
علی نیکزاد روز دوشنبه در بازدید از سازمان اورژانس کشور، در جریان میزان 
آمادگی و همچنین اقدامات انجام شده در زمان وقوع حوادث به ویژه زلزله اخیر 

هرمزگان و پاندمی کرونا قرار گرفت.
وی همچنین در حاشیه این بازدید با بیان اینکه در دوران کرونا جامعه بهداشت 
و درمان رو سفید شد و اقدامات آنها  در تاریخ ماندگار است، گفت: اطلاع دارم که 
اورژانس با حضور به موقع و راهنمایی هایی خود توانسته جان بسیاری را نجات 
دهد اما در عین حال با بسیاری از کمبودها و نقایص در حوزه نیازهای اولیه و منابع 
و تجهیزات مواجه است. وی با بیان اینکه برای ایجاد و تصویب قانون یا باید از دولت 
لایحه بیاید و یا ١۵ نماینده طرحی را به مجلس ارائه دهند، افزود: سعی می کنم از 
کانال دولت چنین لایحه ای به مجلس ارسال شود، همچنین پیگیر آن هستم که 

این شغل نیز جزو مشاغل سخت و زیان آور محاسبه شود.
نایب رییس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: با مذاکراتی که با وزارت کشور 
خواهیم داشت پیگیر واگذاری زمین به اورژانس کشور خواهیم بود اما باید گفت که 

تبدیل اورژانس های کانکسی به سال ١4٠١ موکول می شود.
نیکزاد گفت: آمبولانس ها فرسوده هستند و برای سال ١4٠١ و بودجه باقی 
مانده ١4٠٠ به این موضوع توجه می کنیم. همچنین درخواست دارم رییس 

اورژانس مکاتبات درخواستی خود را به من ارائه دهد تا مشکلات حل شود.

استاندارهرمزگان خبرداد:

خسارت ۷۰۰ میلیارد تومانی 
زمین لرزه به هرمزگان 

استاندار هرمزگان گفت :زمین لرزه روزیکشنبه ۷00 میلیارد تومان خسارت به 
منازل مسکونی و تاسیسات زیر بنایی هرمزگان وارد کرده است.

مهدی دوستی  روز دوشنبه در ارتباط زنده تصویری با خبر ساعت ۱4 صداوسیما 
گفت: بر اثر این زلزله به سه هزار و ۶00 واحد مسکونی خسارت وارد شده است.

دوستی افزود: در بررسی ۶00 واحد مسکونی هرمزگان مشخص شد که ۱۱0 
واحد تخریب شده و ۳۵0 واحد نیاز به بازسازی دارد.

وی گفت: با احتساب این آمار، در مجموع دو هزار و ۷۶0 واحد مسکونی نیاز به 
بازسازی دارد. دوستی گفت: تاکنون بیش از ۷0 پس لرزه در هرمزگان رخ داده 
است که میانگین بزرگی آن ها بیش ازچهار ریشتر بود. استاندار هرمزگان گفت: 
اکنون در روستای آسیب دیده گیشان غربی مردم به صورت موقت اسکان داده 
شده اند. دوستی افزود: تاکنون دو هزار و ۵00 چادر در مناطق زلزله زده توزیع شده 
است که این شمار تا پایان روز، به سه هزار چادر افزایش می یابد. وی در خصوص 
اسکان موقت زلزله زده ها گفت: ساخت منازل مسکونی تا پایان هفته آغاز مي شود.

 
رئیس دستگاه قضا تاکید کرد :

ضرورت تعامل و هم افزایی سه قوه برای 
مبارزه با قاچاق 

رئیس دستگاه قضا بر تعامل و هم افزایی سه قوه برای مبارزه با قاچاق و صیانت 
از تولید داخلی تاکید کرد.

حجت الاسلام والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای در نشست روزدوشنبه 
شورای عالی قضایی با اشاره به برگزاری سلسله نشست های دستگاه قضا با دولت 
و مجلس شورای اسلامی، افزود: جا دارد که این نشست ها که با هدف هم افزایی 
و برقراری تعامل میان سه قوه برای شناسایی و حل مشکلات مردم برگزار می شود، 

بیشتر شود.

 

 رئیس جمهور در دیدار وزیر خارجه ترکیه گفت: ایران و ترکیه باید آماده ارتقای 
روابط از سطح کنونی به همکاری های همه جانبه باشند.

دکتر سید ابراهیم رئیسی روز دوشنبه در دیدار »مولود چاووش اوغلو« وزیر خارجه 
ترکیه، روابط نزدیک ایران و ترکیه را به نفع صلح و ثبات در منطقه دانست و گفت: 
همکاری های منطقه ای دو کشور باید به همکاری در عرصه بین المللی تبدیل شود 
و این نوع تعاملات با توجه به جایگاه مهم دو کشور می تواند در معادلات جهانی مؤثر 

باشد.
و  تجاری  به ویژه در حوزه مسائل  روابط دو کشور  توسعه  اینکه  به  اشاره  با  وی 
اقتصادی به نفع دو ملت است، تاکید کرد: ایران و ترکیه باید با نهایی کردن نقشه راه 
ارتقای همکاری ها، که تدوین آن در دستور کار دو کشور است، آماده ارتقای روابط از 

سطح کنونی به همکاری های همه جانبه باشند.
روابط نزدیک دو همسایه به نفع صلح و ثبات در منطقه است

رئیس جمهور روابط نزدیک دو همسایه را به نفع صلح و ثبات در منطقه دانست و 
گفت: همکاری های منطقه ای دو کشور باید به همکاری در عرصه بین المللی تبدیل 
شود و این نوع تعاملات با توجه به جایگاه مهم دو کشور می تواند در معادلات جهانی 

مؤثر باشد.

رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به نگاه جمهوری اسلامی درباره 
توانایی کشور های منطقه برای حل مسائل خود بدون دخالت بیگانگان، تصریح 
کرد: حضور بیگانگان جز ناامنی و تنش میان ملت ها و دولت های منطقه نتیجه ای 
ندارد؛ همچنان که بیست سال حضور آمریکا در افغانستان جز قتل و خونریزی و 
تخریب نتیجه ای نداشت و مشخص شد مشکلات افغانستان به دست مردم این 

کشور و با کمک همسایگان قابل حل است.
رئیس جمهور همچنین با تاکید بر اینکه اقدامات داعش به زیان همه کشور های 
منطقه است، گفت: داعش به اذعان مقامات آمریکایی ساخته آنهاست و طبیعتاً این 
جریان با فرمان آمریکایی ها حرکت و به صورت نیابتی در کشور های مختلف قتل و 

خونریزی می کند.
دکتر رئیسی با بیان اینکه حضور این گروه تروریستی را در هر کجای منطقه به 
زیان ملت ها می دانیم، تاکید کرد: مبارزه با تروریسم و جرایم سازمان یافته می تواند 
از محور های همکاری تهران و آنکارا باشد و ایران برای ارتقای سطح همکاری در این 

زمینه آماده است.
نباید اجازه دهیم برخی تحرکات بیگانه خدشه ای در روابط ایجاد کند 

وی همچنین با اشاره به سخنان وزیر خارجه ترکیه درباره همکاری مشترک با ایران 
برای ایجاد ثبات و توسعه روابط تجاری در منطقه قفقاز جنوبی، گفت: جمهوری 
اسلامی ایران با جمهوری آذربایجان و ترکیه فراتر از رابطه همسایگی، پیوند عمیق و 
دیرینه اعتقادی و فرهنگی دارد و نباید اجازه دهیم برخی تحرکات بیگانه خدشه ای 

در روابط ایجاد کند.
»مولود چاووش اوغلو« وزیر امور خارجه ترکیه نیز در این دیدار با تاکید بر اینکه 
کشورش به دنبال ایجاد شتاب در افزایش سطح روابط با جمهوری اسلامی ایران 
است، گفت: ترکیه دولت جدید ایران را دولتی نتیجه گرا می داند و مصمم است 

سطح همکاری ها با تهران را هر چه بیشتر افزایش دهد.
وی با اشاره به اهمیت همکاری و مشارکت ایران در توسعه ثبات و تجارت در قفقاز 
جنوبی، تصریح کرد: برای افزایش ثبات و مناسبات تجاری در قفقاز جنوبی به دنبال 

ایجاد و تقویت همکاری های مشترک با جمهوری اسلامی ایران هستیم.
چاووش اوغلو همچنین با اشاره به تحولات منطقه، همکاری با ایران در مبارزه با 

تروریسم و ایجاد ثبات و آرامش در منطقه را خواستار شد.

رییس جمهوری در دیدار وزیر خارجه ترکیه:

ایران و ترکیه آماده ارتقای روابط به سطح همکاری های همه جانبه باشند

استاندار قم، معیشت و نظارت بر بازار، توزیع اقلام 
و  قم  شهر  گردشگری  ظرفیت  از  استفاده  اساسی، 
حمایت از سرمایه گذاری در استان را از اولویت ها و 

فوریت های کاری مهم استان عنوان کرد.
سید محمدتقی شاهچراغی  عصر روز دوشنبه در 
بحث  قم طی سخنانی  استان  اداری  جلسه شورای 
کرونا را یکی از مباحث مهم استان دانست و با اشاره به 
اقدامات صورت گرفته در گذشته در راستای مقابله با 
شیوع بیماری کووید ۱۹ اظهار کرد: علیرغم آغاز موج 
وضعیت  خوشبختانه  جهان،  سطح  در  کرونا  جدید 

کرونایی کشور و استان قم خوب است.
نباید در محافل عمومی اقدام

 به واکسن هراسی شود 
استاندار قم واکسیناسیون در ادارات دولتی را الزامی 
دانست و با تاکید بر فرهنگ سازی جهت افزایش اقبال 
عمومی به دریافت واکسن گفت: کسانی که مخالف 
به  اقدام  عمومی  محافل  در  نباید  هستند،  واکسن 

واکسن هراسی کنند.
اولویت دار در  از دیگر مسائل  را  وی معیشت مردم 
کشور و استان قم دانست و افزود: دستگاه های دولتی 
بایستی با بهره گیری از مشارکت های مردمی و بسیج 
عمومی زمینه ی نظارت و رصد بیشتر قیمت ها را فراهم 

کنند.

قم باید در حوزه اقتصاد، سلامت و فرهنگ 
سرآمد کشور باشد 

شاهچراغی با اشاره به ویژگی زیارتی استان قم ادامه 
داد: توجه به گردشگری زیارتی و رونق آن می تواند به 

توسعه ی اقتصادی استان کمک کند.
استاندار قم با اشاره به جایگاه استان قم و ظرفیت 
های ویژه این استان اظهار کرد: قم باید در حوزه ی 

اقتصاد، سلامت و فرهنگ سرامد کشور باشد. 
تلاش مدیران برای جذب اعتبارات ملی ضروری است

مقام عالی دولت در استان قم تلاش مدیران برای 
جذب اعتبارات ملی را ضروری دانست و بیان کرد: قم 
باید در حوزه های سلامت و معیشت، کاهش حاشیه 

نشینی و اعتلای فرهنگی در کشور سرامد باشد.
استاندار قم سفر قریب الوقوع رئیس جمهوری به قم 
را مورد توجه قرار داد و خاطرنشان کرد: بایستی پروژه 
ریاست  سفر  اعتبارات  جذب  برای  دار  اولویت  های 

جمهوری مشخص شوند.
حمایت جدی ادارات دولتی از سرمایه گذاران

وی دربخش دیگری از سخنان خود با اشاره به راه 
و  کشور  در  گذاری  سرمایه  واحد  ی  پنجره  اندازی 
استان تصریح کرد: بایستی ادارات دولتی با قوت برای 
جذب بخش خصوصی و حمایت از سرمایه گذاران گام 

بردارند.

تاکید بر ارتباط و دیدار چهره به چهره
 مدیران با مردم 

شاهچراغی همچنین با تاکید بر ارتباط و دیدار چهره 
به چهره مدیران با مردم تاکید کرد: اگر مدیران پای کار 
نباشند، نمی توانیم از زیرمجموعه ی آنها برای پیگیری 
مشکلات شهروندان توقع داشته باشیم. وی با بیان اینکه 
مدیران باید اختلافات خود را در جلسات کارشناسی حل 
کنند گفت: معتقدیم هیچ بن بستی در حل مشکلات 
در استان نیست و مدیران باید با استفاده از ظرفیت های 

قانونی نسبت به رفع مشکلات گام بردارند.
نباید به بهانه اشتغال، ویژگی مذهبی قم

 تحت تاثیر قرار بگیرد 
به  اشاره  با  ادامه  در  قم  استان  در  دولت  عالی  مقام 
دغدغه های مقامات و حوزه های علمیه نسبت به مسئله 
و  ایجابی  اقدامات  با  بایستی  کرد:  تصریح  فرهنگ  ی 
بهره گیری از ظرفیت های مردمی در کنار دستگاه های 
دولتی، زمینه ی اعتلای فرهنگی استان را فراهم کنیم. 
شاهچراغی بیان کرد: دستگاه های دولتی بایستی به 
داشته  توجه  جماعت  نماز  و  حجاب  و  عفاف  موضوع 
باشند. استاندار قم چشم همه ی عالم را به شهر مقدس 
قم دانست و با تاکید بر تهیه ی پیوست فرهنگی طرح 
های گردشگری دانست و گفت: نباید به بهانه ی اشتغال، 

فرهنگ و ویژگی مذهبی استان تحت تاثیر قرار بگیرد.

»شاهچراغی« درجلسه شورای اداری اعلام کرد:

اولویت های مهم کاری قم 

 یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: امروز گروه های ذی نفوذ بدون شناسنامه و 
تابلو عرصه قدرت و سیاست را مدیریت می کنند بدون این که پاسخگو باشند. 

می شود  مطرح  روزها  این  این که  درباره  ایلنا   گفت وگوبا  در  احمدحکیمی پور 
گرانی هایی که درخصوص مایحتاج مردم وجود دارد در دست شبکه و خطی است 
و دولت در این میان مبرا است؛ درحالی که در گذشته مطرح می شد این دولت است 
که باید پاسخگو باشد؛ این برخورد دوگانه چرا اتفاق می افتد، گفت: بهتر کسانی است 
که در ایجاد این شرایط کشور سهیم هستند، فرافکنی نکنند و مسئولیت خودشان 
را بپذیرند، زیرا این شیوه کشورداری به قولی با تدبیر منزل و سیاست مداری مطابق 

نیست.
دبیرکل حزب اراده ملت ایران با بیان اینکه با مدیریت انتخابات و ناامید کردن مردم 
و کنار زدن شور و نشاط مشارکت آنان، کشور را یکدست کردند به امید آن که مسائل 
را حل کنند، اظهار داشت: در گذشته عنوان می کردند تمام ناکارآمدی ها از وادادگی 
و غیرانقلابی بودن دولت وقت است؛ امروز که همگی شان انقلابی هستند و فضا و 
اختیارات در دست شان است و رقیبی هم نمانده که با او بخواهد رقابت کنند؛برای 
همین است که از بی رقیبی خودشان با یکدیگر رقابت می کنند و اختلافات بین شان 

در حال شکل گرفتن است.
وی تاکید کرد: شیوه اداره کشور و گردش قدرت و سیاست در ایران درست نیست 
و باعث بی انگیزگی و کنار رفتن نخبگان و افراد کارآمد و شایسته شده است و عملا راه 
برای افرادی باز شده که نمایش می دهند و تملق می گویند و به نوعی فقط درصدد 
کسب منصب و مقام آن هم با روش هایی همچون چاپلوسی که متعلق به عهد قاجار 

و قدیم است، هستند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطرنشان کرد: دوست داریم مشکلات کشور حل 
شود و قطعا هیچکس خوشحال نمی شود که مسئولان و دولت موفق نشوند، مردم 
می خواهند معضلات و مشکلات حل شود اما متاسفانه گیر ما همان چرخه معیوب 
قدرت و سیاست است که اجازه نمی دهد مجرای انتخابات رقابتی و مبتنی بر تحزب 

باشد. 
وی با اشاره به این که امروز گروه های ذی نفوذ بدون شناسنامه و تابلو عرصه قدرت 
و سیاست را مدیریت می کنند بدون اینکه پاسخگو باشند، ادامه داد: مشکل ما در 
مدیریت است؛ زیرا ممکلت ما خوشبختانه اگر هیچ چیزی نداشته باشد و تمام 
دارایی هایش به تاراج برود، نیروی انسانی لایزال دارد. امروز ریشه های نیروهای انسانی 

کارآمد و شایسته در کشور ما وجود دارد و به باروری رسیده است اما عملا فضا نیست.
تیم اداره کننده کشور به درستی چیده نشده و اختلافات در حال بروز است 

حکیمی پور درباره اینکه ۱00 روز از روی کارآمدن دولت می گذرد در این مدت به 
نظر می رسد دولت برنامه ای برای اقتصاد کشور ندارد و اختلافات بین تیم اقتصادی 
موجب شده حل مسائل معیشتی فراموش شود،  گفت: روزها از روی کارآمدن دولت 
می گذرد اما با توجه به بحث هایی که از داخل دولت و مجلس می شنویم و اخباری که 
در فضای عمومی می آید، نشان از این دارد که آن یکدستی و یکپارچگی ظاهری بوده 
و اختلافات در حال بروز پیدا کردن است و به زودی هم تقصیر را گردن همدیگر است. 
وی تاکید داشت: توجه داشته باشید این مسائل از مردم فرصت را می گیرد و کار 
کشور بر زمین می ماند، از همین رو معتقدم به جای این که مسئولان در تریبون ها 
بخواهند با یکدیگر صحبت کنند و تقصیر را گردن دیگران بیندازند، بنشینند و کارهایی 
که باید انجام دهند را مرور کنند، زیرا مردم منتظر نتیجه کار هستند و از گفتاردرمانی و 
وعده خسته شده اند. امروز شرایط به جایی رسیده است کهوضعیت موجود که نه تنها 

تاثیر مثبتی بر مردم ندارد بلکه بسیار بسیار منفی است. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: اشکال کار در اینجاست که مشخص است 
تیم اداره کننده کشور به درستی چیده نشده و به نوعی شکنندگی پیدا کرده است، 
چراکه دیگر گروه های ذی نفوذ که پیرامون سیاست و قدرت در ایران هستند به هر 
دلیلی سهم شان را از دولت گرفته اند و آن یکپارچگی، تک صدایی و هماهنگی که باید 

در مجموعه قوه مقننه و مجریه شاهد باشیم، عملًا دیده نمی شود. 
منبر نماز جمعه جای توجیه کم کاری ها نیست 

وی با اشاره به اظهارات خطیب نماز جمعه هفته گذشته تهران که همه مشکلات 
معیشتی کشور را متوجه عملکرد مردم کرده بود، گفت: تریبون های اینچنینی جایی 
است که باید حرف مردم در آنها زده شود و محلی برای توجیه کم کاری ها نیست. 
تریبون نماز جمعه متعلق به همه مردم است و جایگاه معنوی و مقدسی دارد که بهتر 

است در مسائل و کشمش های سیاسی مصادره نشود.
دبیرکل حزب اراده ملت ایران تاکید کرد: هنگامی که مردم احساس کنند تریبون 
نماز جمعه سیاسی شده است و برای کوبیدن رقیب و حمایت بی چون و چرا و توجیه 
طیف همسو با خود مورد استفاده قرار می گیرد، دیگر برای شان بی تاثیر خواهد شد 
و آن تاثیری که در وحدت امور باید داشته باشد، نخواهد داشت و  مدت هاست نماز 

جمعه از حرکت خودش فاصله گرفته است.

احمدحکیمی پور:

تریبون های عمومی نباید در کشمش های سیاسی مصادره شود 

 وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با بیان اینکه در حال 
حاضر امکان بازگشایی همزمان همه دانشگاه ها وجود 
ندارد، گفت: در زمینه بازگشایی حضوری دانشگاه ها 

تابع نظر ستاد ملی کرونا هستیم. 
حضوری  بازگشایی  درباره  زلفی گل  محمدعلی 
دانشگاهها اظهار کرد: در این زمینه ما تابع تصمیمات 
ستاد ملی مقابله با کرونا هستیم. وزیر علوم، تحقیقات 
یکسان  دانشگاه ها  شرایط  اینکه  بیان  با  فناوری  و 
نیست، گفت: بسیاری از دانشگاه ها از خوابگاه های 
پاندمی  شیوع  از  پس  که  می بردند  بهره  اجاره ای 

ویروس کرونا این خوابگاه ها تغییر کاربری دادند، با 
توجه به این وضعیت به دانشگاه ها اجازه داده شد با 
تکمیلی دکترا  از تحصیلات  ترتیب  به  اولویت بندی 
و  نرم افزاری  امکانات  کارشناسی،  سپس  و  ارشد  و 
بازگشایی  به  نسبت  و  ارزیابی  را  خود  سخت افزاری 
حضوری دانشگاه ها اقدام کنند. زلفی گل در پاسخ 
بازگشایی  برای  زمانی مشخص  آیا  که  این سوال  به 
حضوری دانشگاه ها نمی توان تعیین کرد، عنوان کرد: 
در حال حاضر بخشی از دانشجویان ارشد و دکترا به 
دانشگاه ها حضور می یابند که  در  صورت حضوری 

این مسئله در حال توسعه است. اما اینکه یک مرتبه 
بخواهیم همه دانشگاه ها به صورت حضوری بازگشایی 
شود، امکانپذیر نخواهد بود. وزیر علوم، تحقیقات و 
فناوری، اولویت اصلی وزارت علوم را سلامت دانشجو  
حضوری،  بازگشایی  زمینه  در  گفت:  و  کرد  عنوان 
دانشگاه با دانشگاه متفاوت است، برای مثال دانشگاه 
تربیت مدرس که فقط از دانشجویان ارشد و دکتری 
بهره می برد جمعیت بیشتری را تحت پوشش آموزش 
حضوری دارد، لذا نمی توان یک تصمیم قاطع برای 

همه دانشگاه ها اتخاذ کرد.

وزیر علوم:

 امکان بازگشایی همزمان دانشگاه ها وجود ندارد
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علائمی که خبر از تجمع سموم در کبدتان می دهند رژیم غذایی ضد التهاب بهترین 
گزینه برای سلامت شناختی

مطالعات جدید نشان می دهد رژیم غذایی ضد التهاب شامل انواع میوه و 
سبزی، حبوبات، چای یا قهوه، با کاهش التهاب سیستم ایمنی بدن و خطر بروز 

اختلال شناختی و آلزایمر مرتبط است.
به گزارش پایگاه خبری ساینس، با افزایش سن التهاب سیستم ایمنی بدن 

افزایش می یابد و به سلول ها آسیب می رساند.
التهاب واکنش طبیعی بدن به جراحت و عفونت است. زمانی که واکنش 
التهابی بدن شدید و طولانی باشد، به التهاب مزمن تبدیل می شود. التهاب 
مزمن علاوه بر اختلالات شناختی، احتمال بروز دیابت و بیماری های قلبی را 

افزایش می دهد.
مطالعات جدید محققان یونانی با بررسی هزار و ۵۹ نفر با میانگین سنی ۷۳ 
سال نشان می دهد، رژیم غذایی ضد التهابی بهترین راهکار برای مبارزه با 

اختلال شناختی و آلزایمر است.
این مطالعه رژیم غذایی داوطلبان را به مدت سه سال پیگیری کرد و از طرفی 
آزمون های شناختی را نیز مورد بررسی قرار داد. نتایج نشان می دهد رژیم غذایی 

ضد التهابی با کاهش احتمال بروز اختلال شناختی مرتبط است.
مطالعاتی که چندی پیش توسط محققان دانشگاه منچستر صورت گرفت 
نشان داد واکنش های التهابی بدن با مصرف ترکیباتی به نام پلی فنول مرتبط 
است. پلی فنول یک ترکیب گیاهی است که از بدن در برابر پاتوژن های مضر 

)عوامل بیماری زا( محافظت می کند.
این مطالعه با تمرکز بر ارتباط بین پلی فنول و یک نشانگر التهاب به نام 
به میزان مصرف میوه  سایتوکین، نشان می دهد ترشح سایتوکین بستگی 
و سبزیجات دارد. این مطالعه نشان می دهد هرچه میزان مصرف میوه ها و 
سبزیجاتی مانند پیاز، انگور قرمز، زردچوبه، چای سبز و انواع توت بیشتر باشد، 

التهاب کمتری در بدن دیده می شود.
مواد غذایی حاوی پلی فنول بر اساس نشریه اروپایی علوم تغذیه شامل پونه و 
نعنای خشک، پودر کاکائو، کرفس، شکلات سیاه، تخم کتان، فندق، رزماری، 
آویشن خشک، زغال اخته، زیتون سیاه، آرد سویا، سرکه، هویج، انگور، گلابی، 
بادام، مارچوبه، سیب، چای سیاه و سبز،  شیرسویا، شلیل، سیب زمینی، 

اسفناج، موسیر، پیاز، هستند.
مطالعات دیگر صورت گرفته توسط محققان مرکز تحقیقاتی کلیولند آمریکا 
نشان می دهد سبزیجات حاوی لیکوپن و کاروتنوئیدهای دیگر باعث کاهش 
التهاب در بدن می شوند و در صورت مصرف منظم آنها، دیگر نیازی به استفاده 

از داروهای استروییدی نیست.
لیکوپن به رنگدانه های کاروتنویید قرمز رنگ موجود در سبزیجات و فرنگی 
جات گفته می شود. گوجه فرنگی حاوی بیشترین مقدار لیکوپن است. انواع 
توت ها، فلفل، هویج و اسفناج نیز حاوی کاروتنویید هستند و از بروز التهاب 

جلوگیری می کنند.
این تحقیقات همچنین نشان داد زردچوبه، زنجبیل و بذر کتان نیز در سرکوب 

التهاب بدن موثر هستند.

زردچوبه و زنجبیل دو ماده کاملًا طبیعی و مفید هستند که می توانند 
درد های  تا  کنند  به شما کمک  پزشکی  درمان های  عنوان مکمل  به 
مفاصل تان تسکین پیدا کند. این دو ادویه پرطرفدار که در آشپزی کاربرد 
زیادی دارند به عنوان مرهم برای کاهش التهاب و تسکین درد نیز مؤثر 

هستند. در ادامه بیشتر در این خصوص صحبت می کنیم.
با وجود اینکه درد های مفصلی در نتیجه عوامل متعددی بروز می کنند 
ساییدگی  به  مربوط  مشکلات  درد ها  قبیل  این  منشأ  اصلی ترین  اما 
مفصل است. به عنوان مثال آرتریت، که بر اثر تورم و حساس شدگی 
در یک یا چند مفصل ایجاد می شود. همچنین باید افزود که این نوع 
بیماری های معمولًا مزمن هستند. در نتیجه، بهتر است علاوه بر دنبال 
کردن درمان های پزشکی، با مراقبت بیشتر و بهبود بهداشت زندگی تان 
به تسکین هر چه بیشتر این درد های مزمن کمک کنید. در همین راستا 
می توانید با روش های ساده و طبیعی گام مؤثری در مقابله با درد های 
مفصلی بردارید. این روش های طبیعی برای مقابله با ورم مفاصل مؤثر 
هستند. زردچوبه و زنجبیل دو ماده کاملًا طبیعی و مفید هستند که 
می توانند به عنوان مکمل درمان های پزشکی به شما کمک کنند تا 
پرطرفدار که در  ادویه  دو  این  پیدا کند.  درد های مفاصل تان تسکین 
آشپزی کاربرد زیادی دارند به عنوان مرهم برای کاهش التهاب و تسکین 

درد نیز مؤثر هستند. در ادامه بیشتر در این خصوص صحبت می کنیم.
زمانی که درد های مفصلی شروع می شوند بیمار با مشکلاتی مانند 

خشکی مفاصل، التهاب، ورم، بی حسی و درد هایی که شب ها تشدید 
می شوند، مواجه می شوند. از همین علائم و در واقع از شروع درد های 
مفصلی می توان فهمید که کار سلول های سازنده اجزای غضروف متوقف 

شده است.
نتایج بررسی ها نشان می دهد که گاه کلاژن یا پروتئوگلیکان ها از بین 
 می روند. این مشکلات نیز به التهاب مفاصل منجر می شوند. در نتیجه 
غضروف نرم شده و مقاومت خود را از دست می دهد و نازک تر می شود. 
این بدین معنی است که استخوان دیگر محافظت قبل را ندارد. با این 
حال باید به یاد داشته باشید که در آرتروز، علاوه بر از بین رفتن غضروف، 
التهاب غشای سینوویال یا همان غشای زلاله ای نیز به وجود می آید. 
غضای سینوویال از استخوان ها محافظت می کنند و از بین رفتن آن باعث 
ایجاد اصطکاک در عضلات پیرامون و ضعیف شدن مفاصل می شود. در 
نتیجه نه تنها درد های شدیدی بروز می کنند بلکه بیمار تحرک عادی خود 

را از دست می دهد و به نوعی در انجام برخی کار ها ناتوان می شود.
خوشبختانه زنجبیل حاوی ترکیبی به نام جینجرول و شوگاول است 
که نتایج پژوهش ها نشان می دهند نوعی اولئورزین طبیعی و بسیار مؤثر 
بوده که در درمان التهاب بسیار مؤثر هستند. این ترکیبات به نوبه خود 
مواد شیمیایی که باعث درد در فرآیند های آرتریت یا روماتیسم می شوند 

را کاهش می دهند.
زنجبیل شهرت زیادی دارد و اثری مشابه با ایبوبروفن ایجاد می کند اما 

نمی توان آن را جایگزین این مسکن قوی کرد. با این حال شما می توانید 
از زنجبیل برای تسکین درد های مفصلی تان استفاده کنید.

زردچوبه چگونه به تسکین درد های مفصلی کمک می کند؟
ترکیب اصلی زردچوبه »کورکومین« است که بخصوص در کشور های 
آسیایی، استفاده گسترده ای در تسکین و درمان بیماری های مربوط 
به التهاب دارد. این ادویه همچنین در تسکین و درمان تورم ناشی از 
ضربه، دندان درد، کبودی و البته درد های مفصلی کاربرد زیادی دارد. 
نتایج پژوهشی که در دانشگاه گرانادا انجام شده نشان می دهد که تأثیر 
ضدالتهابی زردچوبه در قدرت آن در کاهش انتشار واسطه های التهابی 
نهفته است. مسأله ای که به نوبه خود تولید کورتیزول در غدد فوق کلیوی 

را تحریک می کند.
استفاده از زردچوبه و زنجبیل برای تسکین درد های مفصلی

مواد لازم:
زردچوبه: ۵ گرم

ریشه زنجبیل تازه: ۵ گرم
دارچین: ۱ چوب ۵ گرمی

آب: ۱ لیتر
عسل: ۱ قاشق غذاخوری معادل 2۵ گرم

روش تهیه:
کار سختی نیست. کافیست در گام اول یک لیتر آب را بجوشانید.

سپس زمانی که به جوش آمد، زنجبیل، دارچین و زردچوبه را به آن 
اضافه کنید و اجازه دهید به مدت نیم ساعت بجوشد.در این صورت 

ترکیبات فعال مواد در آب آزاد می شود.
بعد از نیم ساعت گاز را خاموش کنید و اجازه دهید به مدت ۱۵ دقیقه 

استراحت کند.
محلول را صاف کنید و یک قاشق عسل به آن اضافه کنید تا شیرین 

شود.
نوشیدنی تان را در یک شیشه تیره رنگ بریزید. نیازی نیست که آنرا 
داخل یخچال نگهداری کنید. می توانید آن را در محلی به دور از نور 

خورشید و در دمای محیط نگهداری کنید.
روش مصرف

توصیه می شود که صبح خود را با نوشیدنی مخصوص تان آغاز کنید. به 
این ترتیب که فنجان اول را صبح و به صورت ناشتا میل کنید. وعده های 
بعدی را 20 دقیقه بعد از صرف غذا بنوشید. می توانید تأثیر این نوشیدنی 
را در وضعیت مفاصل تان ارزیابی کنید. معمولًا این نوشیدنی عوارض 
جانبی ندارد و به واسطه ترکیباتی که دارد یک درمان فوق العاده برای 

کاهش التهاب و درد محسوب می شود.
این نوشیدنی علاوه بر زنجبیل و زردچوبه حاوی دو ترکیب مؤثر دیگر 
برای تسکین درد های  نیز می باشد که هر دو  یعنی دارچین و عسل 
مفصلی مناسب هستند. شما می توانید از این نوشیدنی به طور روزانه 
استفاده کنید. اگر در مصرف آن شک دارید از پزشک معالج خود مشورت 
بگیرید. یادتان باشد که این نوشیدنی و هیچ نوشیدنی و درمان طبیعی 
دیگری نمی تواند جایگزین درمان دارویی تجویز شده توسط پزشک 
باشد. شما می توانید از این روش های طبیعی در کنار درمان اصلی خود 

و به عنوان مکمل استفاده کنید.

آشنایی با تکنیک ۴-7-8؛تسکین درد های مفصلی به کمک زردچوبه و زنجبیل

چگونه در کمتر از یک دقیقه به خواب برویم؟!

ظهور ناگهانی افکار منفی و نگرانی می تواند مانع خوابتان شده و بی خوابتان 
کند. اگر این موقعیت ها برایتان آشناست پس باید تکنیکی که در ادامه ذکر می شود 

را یاد بگیرید تا در عرض کمتر از یک دقیقه به خواب بروید!
استرس می تواند باعث شود نتوانید به راحتی به خواب روید. زمان خواب وقتی 
است که تمام مشکلات و دغدغه ها، حمله به ذهن را شروع می کنند و به نظر 
می رسد نمی توانید با این افکار، کاری کنید. انگار فکر و ذهن تان علیه شما شورش 

کرده است.
ظهور ناگهانی افکار منفی و نگرانی می تواند مانع خوابتان شده و بی خوابتان 
کند. اگر این موقعیت ها برایتان آشناست پس باید تکنیکی که در ادامه ذکر می شود 

را یاد بگیرید تا در عرض کمتر از یک دقیقه به خواب بروید!
به خواب رفتن در کمتر از یک دقیقه با تکنیک 8-7-۴

این متد توسط استاد دانشگاه هاروارد، اندرو ویل طراحی شده و واقعا ساده است:
. با بینی تان به مدت 4 ثانیه دم بگیرید تا ریه هایتان کاملا پُر شوند.

. نفس را تا ۷ ثانیه نگه دارید.
. سپس به آرامی و تا 8 ثانیه بازدم انجام دهید.

این الگوی تنفس را با نهایتا 4 بار تنفس شروع کرده و کم کم در عرض یک ماه تا 
نهایتا 8 بار تکرار ادامه دهید تا اثرش را ببینید. روز بعد یادتان نخواهد بود چه زمانی 
تنفس تان عادی شد و به خواب رفتید. این شیوه کمکتان می کند در کمتر از یک 

دقیقه به خواب بروید.
چرا این شیوه موثر است؟

رمز این شیوه در هفت ثانیه ای نهفته است که شما نفس تان را نگه می دارید. 
دلیلش هم این است که نگه داشتن نفس، ضربان قلب را پایین می آورد، بنابراین 
اضطرابتان کم می شود و آرام می گیرید. یعنی نگرانی هایتان دست از حمله کردن 
به ذهنتان می کشند: ریلکسیشن، درها را بر افکار منفی می بندد و به آن ها اجازه ی 
ورود نمی دهد. ضمنا این شیوه تنفس به کیفیت خوابتان نیز کمک می کند. وقتی 

ضربان 
قلبتان پایین می آید، بدنتان به خوبی اکسیژن گیری می کند و این برای استراحت 

خوب و باکیفیت، لازم است.
افرادی که اضطراب دارند معمولا سطحی نفس می کشند و ضربان قلب آن ها 
بالاتر و نامنظم تر است و در نتیجه، بدن به خوبی اکسیژن گیری نمی کند. یعنی 

وقتی از خواب بیدار می شوند، خسته تر از زمان پیش از خواب هستند.
با تکنیک 4-۷-8 نه تنها از بی خوابی خلاص می شوید بلکه کیفیت خوابتان بهتر 

می شود زیرا تمام عضلات و ارگان هایتان به خوبی اکسیژن رسانی می شوند.
فواید به خواب رفتن در کمتر از یک دقیقه

جذاب تر می شوید
پوست شما با خواب باکیفیت تر زیباتر می شود. زیرا عمیق خوابیده اید و سیستم 
هورمونی تان عملکرد بهینه خواهد داشت که نتیجه ی آن جوانسازی پوست و 

تقویت سلول هاست.
برای اینکه بدن شما در بهترین حالت خود کار کند، به استراحت مناسب نیاز 
دارد. اگر به سختی به خواب می روید یا خوابتان به اندازه کافی عمیق نیست، پس 

بدنتان استراحت باکیفیتی را که نیاز دارد دریافت نمی کند.
کمتر غذا می خورید

یک خواب خوب شبانه، استرس طی روز را کم می کند. اگر بتوانید در کمتر از یک 
دقیقه به خواب بروید، استرستان کاهش پیدا کرده و دست کم وقتی از خواب بیدار 

می شوید استرس نخواهید داشت.
اضطراب و استرس باعث می شود بیشتر از نیازتان غذا بخورید. زیرا لذت  آنی که 
ما در زمان خوردن چیزی که دوست داریم تجربه می کنیم، می تواند موقتا استرس 

را تسکین دهد؛ اما قطعا منجر به افزایش وزن ناخواسته می شود.
بهتر یاد می  گیرید

یکی از اساسی ترین عملکردهای مغز، یاد گرفتن است. ما مدام در حال یاد گرفتن 
هستیم: وقتی در مسیرمان به اخبار گوش می دهیم، متوجه تغییری در رفتار 
دوستمان می شویم و وقتی کتابی می خوانیم. برای انجام همه ی این کارها، مغز 
این عضو خاص نیاز به هشت ساعت استراحت دارد. کمتر از این اندازه خوابیدن یا 
خوب نخوابیدن، مغز را وادار می کند سخت تر از حد نیاز کار کند. مطالعات زیادی 
نشان می دهند عملکرد مغز وقتی دچار کمبود خواب هستیم، تدریجا افت می کند 

و در نهایت منجر به مشکل در تمرکز و ضعف در درک و فهم می شود.
اعتماد بنفس تان بیشتر می شود

با خواب خوب و کافی علاوه بر اینکه جذاب تر می شوید، انرژی بیشتری هم در 
طول روز خواهید داشت. انرژی بیشتر کمک می کند نگرشتان نسبت به افرادی که 

با آن ها روبرو می شوید مثبت تر شود، حتی در موقعیت های سخت.
از آنجایی که ذهنتان بهتر و سریع تر می تواند یاد بگیرد، مهارت حل مسئله تان 
نیز افزایش یافته و بهتر می توانید مشکلات و مسائل را حل و فصل کنید. نتیجه ی 
همه ی این ها، رسیدن به یک اعتماد بنفسِ سالم و کافی است. اگر دچار مشکل 
بی خوابی هستید توصیه می کنیم روش 4-۷-8 امتحان کنید زیرا نه تنها کمکتان 
می کند از نگرانی ها رها شوید بلکه بهتر می توانید به هدف هایتان برسید و حتی 

مشکلاتی را که شب ها فکرتان را مشغول می کند حل خواهید کرد.

چاقی خطر ابتلا به بیماری های لثه
 را افزایش می دهد

مطالعات محققان دانشگاه بوفالو در آمریکا نشان می دهد التهاب مزمن ناشی 
از چاقی باعث رشد سلول هایی می شود که بافت استخوانی را تخرب می کنند. از 
دست دادن استخوان به ویژه استخوان های نگه دارنده دندان یکی از علایم اصلی 

بیماری لثه است که می تواند موجب افتادن دندان شود.
 پایگاه خبری ساینس گزارش داد، بر اساس این مطالعه التهاب بیش از حد ناشی 

از چاقی، تعداد سلول هایی به نام MDSC را افزایش می دهد.
این سلول ها گروهی از سلول های ایمنی هستند که هنگام بیماری افزایش 
می یابند تا عملکرد سیستم ایمنی را تنظیم کنند. منشا این سلول ها مغز استخوان 
است و می توانند به طیف وسیعی از سلول ها از جمله استئو کلاست تبدیل شوند. 

استئوکلاست سلولی است که بافت استخوانی را تجزیه و تخریب می کند.
از دست دادن استخوان به ویژه استخوان های نگه دارنده دندان یکی از علایم 
اصلی بیماری لثه است و ممکن است منجر به افتادن دندان شود. بر اساس آمار 

بیش از 4۷ درصد از بزرگسالان بالای ۳0 سال به بیماری های لثه مبتلا هستند.
این مطالعه ارتباط بین چاقی و بیماری های لثه را تایید می کند؛ ولی مکانیسم 
این رابطه کاملا ناشناخته است. در ادامه مطالعات محققان دریافتند بیان 2۷ ژن 
مرتبط با استئوکلاست در گروهی از مدل های حیوانی که رژیم غذایی پرچرب 

داشتند،  به طور قابل توجهی افزایش می یابد.
در حال حاضر حدود ۶۱ درصد از بزرگسالان به اضافه وزن یا چاقی مبتلا هستند 
و شاخص توده بدنی بالایی دارند؛ به همین دلیل تمام عوامل متاثر از چاقی باید 
به طور جدی بررسی شود. چاقی یکی از مهم ترین دلایل مرگ زودرس است. در 
سراسر جهان، چاقی و اضافه وزن عامل اصلی 44 درصد از موارد ابتلا به دیابت، 

2۳ درصد بیماری های قلبی و ۷ تا 4۱ درصد از سرطان ها است.
محققان امیدوار هستند با استفاده از یافته های این مطالعه راهکاری موثر برای 

درمان بیماری های لثه توسعه دهند.
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رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان قم تشریح کرد: 

جزییات یادواره شهید زین الدین
 و۶۰۹۰ شهید استان قم

و  گرامیداشت سی  مراسم  قم گفت:  استان  ملی شهدای  رئیس ستاد کنگره 
هفتمین سالگرد شهادت سردار شهید »مهدی زین الدین« فرمانده لشکر ۱۷ امام 

علی بن ابی طالب )ع( و ۶0۹0 شهید استان به مدت ۵ روز متوالی برگزار می شود.
احمد حاجی زاده درباره این ویژه برنامه ها اعلام کرد: امروز دوشنبه 24 آبان ماه بعد 
از نماز مغرب و عشا یادواره شهدای شهرستان جعفرآباد در مسجد جامع این شهر به 
همت ستاد یادواره شهدای شهرستان و همکاری حوزه مقاومت بسیج شهید محلاتی 

ناحیه شهرستان قم و ادارات این شهرستان برگزار می شود.
حاجی زاده در ادامه از برگزاری برنامه شهیدانه شهر کریمه خبر داد و گفت: یادواره 
شهید زین الدین و ۱۳۷ شهیده زن استان ویژه بانوان روز سه شنبه 2۵ آبان از ساعت 
۱4 در مجتمع امام خمینی )ره( گلزار شهدای علی بن جعفر )ع( قم با حضور ۱۳۷ 

خانواده معظم شهدای زن صورت می گیرد.
رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان افزود: همچنین در همین روز پیشکسوتان 
گردان حضرت معصومه )س( با برگزاری یادواره ای در حرم مطهر بعد از نماز مغرب و 

عشا، یاد و خاطره هم رزمان شهیدشان را گرامی می دارند.
او اضافه کرد: مراسم گرامیداشت یاد و خاطره شهید زین الدین و ۶0۹0 شهید 
استان قم ویژه »قشر جوان« با روایتگری »حاج حسین یکتا« و اجرای »نجم الدین 
شریعتی« و دیگر برنامه های متنوع شهدایی روز چهارشنبه از ساعت ۱8:۳0 در 

مجتمع امام خمینی )ره( گلزار شهدا برگزار می شود.
رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان با اشاره به برگزاری مراسم عمومی یادواره 
شهید زین الدین و شش هزار و ۹0 شهید استان در روز پنجشنبه 2۷ آبان از ساعت 
۱8:۳0 در همین مجتمع تاکید کرد: این مراسم با روایتگری »سردار احمد فتوحی«، 
اجرای تئاتر و حضور خانواده های معظم شهدا به همراه پخش زنده از شبکه سیمای 

قم برگزار خواهد شد.
حاجی زاده در خصوص آخرین برنامه این یادواره تصریح کرد: روز جمعه مراسم 
معنوی قرائت دعای ندبه مسجد مقدس جمکران با همکاری ستاد کنگره شهدای 

استان ساعت ۶ صبح در این مسجد برگزار می شود.
رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان در پایان یادآوری کرد: این ویژه برنامه ها با 

رعایت تمام اصول و شیوه نامه های بهداشتی برپا خواهد شد.
 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور:

 جهادگران موتور محرکه قوی شدن
 ایران اسلامی هستند 

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور گفت: همان طور که توان موشکی کشور 
در برابر دشمنان قدرت بازدارندگی دارد، نیروهای جهادی همان تعریف را در پیش 

برندگی اهداف انقلاب اسلامی دارند .
سردار زهرایی روز دوشنبه  در دومین روز دوره آموزشی رسم هجرت که با حضور 
مسئولین حرکت های جهادی و مجمع جهادگران کشور در مجتمع نور قم برگزار شد، 
با اشاره به اینکه از نگاه بسیج سازندگی امروز، موتور محرکه قوی شدن ایران اسلامی 
جهادی ها هستند اظهار کرد: همان طور که توان موشکی کشور در برابر دشمنان 
قدرت بازدارندگی دارد، نیروهای جهادی همان تعریف را در پیش برندگی اهداف 

انقلاب اسلامی دارند .
وی ادامه داد: این جریان به صورت خودجوش بدون حمایت و وجود این نگاه که 
جریان جهادی چه قدر عمیق است با خدمت رسانی جای خودش را در دل مردم باز 
کرده و به همین منظور در چشم انداز ۱0 ساله جبهه سازی جهادی را تعریف کردیم.

رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور با تاکید بر اینکه جریان جهادی جریان پاک 
انقلاب است و با نفس پاک رهبر انقلاب اسلامی برپا شده، گفت: این جریان در 
طول حیات پربرکتش فراز و نشیب های زیادی داشته ولی ثابت کرده که پاک می 

ماند و تحریف نمی شود.
سردار زهرایی با اشاره به طرح دولت درخصوص احیای جهاد سازندگی ابراز کرد: 
جهاد سازندگی ابتدای انقلاب از دل مردم جوشید و چند مولفه داشت که مهمترین 
آنها رفع محرومیت تاریخی از  روستاها بود که جهادی ها به روستاها رفتند و به آباد 

کردن این مناطق پرداختند.
وی افزود: در سال ۷۹ ماموریت های جهاد سازندگی ادغام شد ولی جریان جهادی 
ادغام نشد و به همین دلیل مقام معظم رهبری فرمان تاسیس بسیج سازندگی را برای 

حفظ جریان جهادی صادر کردند.
رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور با تاکید بر اینکه فعالیت جهادی ها فقط 
محدود در روستا نیست و در ابعاد مختلف عمرانی، محرومیت زدایی، علمی و... در 
حال فعالیت هستند خاطرنشان کرد: اگر مسئله دولت فقط روستاست و می خواهد 
ماموریت های دولت در خصوص روستاها را متمرکز کند احیای جهاد سازندگی قابل 

قبول است ولی مطالبه ما این است که جریان جهادی نباید دولتی شود.

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم:  
پردیسان کتابخانه عمومی ندارد 

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم گفت: به مناسبت بیست و 
نهمین هفته کتاب طرح عضویت رایگان و بخشودگی جرائم دیرکرد منابع امانی در 

کتابخانه های عمومی استان قم اجرا می شود. 
سجاد عمرانی در نشستی که به مناسبت هفته کتاب برگزار شد، طی سخنانی 
عنوان کرد: اکنون در استان قم 24 کتابخانه عمومی وجود دارد درحالی که با توجه 
به حجم قابل توجه جمعیت و پراکندگی جمعیت نیاز این استان به کتابخانه های 
عمومی بیشتر شده است. سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم با 
بیان اینکه منطقه پردیسان قم حتی یک کتابخانه عمومی هم ندارد، گفت: هر چند 
نهاد کتابخانه های عمومی متولی احداث کتابخانه نیست و رسالت تجهیز، نگهداری 
و ارائه خدمت را بر عهده دارد، اما تلاش و پیگیری لازم برای احداث کتابخانه های 
عمومی جدید را دنبال می کنند. سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان 
قم از تلاش های انجام برای ترویج فرهنگ کتابخوانی اشاره کرد و گفت: هر چند در 
دوران شیوع کرونا میزان استفاده از کتابخانه های عمومی کاهش یافته، اما در تلاش 
هستیم تا با برنامه های مختلف فرهنگی رونق کتابخانه ها را بیش از پیش افزایش 
دهیم. عمرانی با اشاره به لزوم همکاری دستگاه های فرهنگی برای ترویج فرهنگ 
کتابخوانی گفت: اصحاب رسانه نیز با ظرفیت هایی که در اختیار دارند می توانند 
از نقش آفرینان عرصه کتاب و کتابخوانی باشند. سرپرست اداره کل کتابخانه های 
عمومی استان قم گفت: در این طرح، اعضایی که منابع امانی خود را از تاریخ 22 
لغایت ۳0 آبان ماه به کتابخانه عودت دهند، مشمول تخفیف ۱00 درصدی جرائم 
دیرکردی خواهند شد که این منابع در دوران کرونا و قبل از آن به صورت امانی به افراد 
تحویل داده شده است. او  ادامه داد: افراد علاقه می توانند در روز های 24 تا 2۶ 
آبان ماه به صورت رایگان عضو کتابخانه های عمومی استان قم شوند. عمرانی عنوان 
کرد: به مناسبت بیست و نهمین هفته کتاب جمهوری اسلامی ایران و با هدف تکریم 
اعضای کتابخانه های عمومی، طرح عضویت رایگان و بخشودگی جرائم دیرکرد منابع 

امانی در کتابخانه های عمومی استان قم اجرا می شود.
 

مدیر برنامه ریزی و فن آوری اطلاعات کمیته امداد استان قم :

سامانه نظام پیشنهادات کمیته امداد 
استان قم راه اندازی شد

مدیر برنامه ریزی و فن آوری اطلاعات کمیته امداد استان قم از راه اندازی سامانه 
نظام پیشنهادات این نهاد خبر داد و خواستار ثبت نظرات سازنده هم استانی های 
عزیز در این سامانه شد.  علی قیداری، با بیان اینکه امروزه یکی از مناسب ترین و 
مفیدترین راهکارهای عملی برای رشد و توسعه خلاقیت و نوآوری در سازمان ها 
استفاده از پیشنهادات و نظرات کارکنان و ذی نفعان است عنوان کرد: کمیته امداد 
نیز به عنوان یک نهاد مردمی، حمایتی و خدمت رسان، همواره به دنبال استفاده از 
نقطه نظرات همه مردم عزیز ایران، بویژه کارکنان، خیران نیک اندیش و مددجویان 

برای ارتقاء کیفیت و کمیت خدمات خود بوده است.

مدیر حوزه های علمیه :

1۰هزار مسکن برای طلاب در شهرک 
مهدیه ساخته می شود

مدیر حوزه های علمیه گفت: در شهرک مهدیه قم طرح های تحولی مختلفی در نظر 
گرفته شده است که مهمترین آن ها ساخت حدوداً ۱0 هزار مسکن برای طلاب می 
باشد؛ حوزه های علمیه استان های مختلف می توانند در این طرح مشارکت داشته 

باشند و برای طلاب استان های خود در تأمین مسکن در قم تدبیر نمایند.
آیت الله علیرضا اعرافی مدیر حوزه های علمیه بعد از ظهر روزیکشنبه در آیین اختتامیه 
نشست صمیمی و دوره دانش افزایی مدیران مدارس علمیه کشور ضمن تبریک سالروز 
میلاد امام حسن عسکری علیه السلام، گفت: این اجلاس یکی از نشست های خوب و 
مبارک و فرصتی برای مطرح شدن پرچمداران خط اول حوزه های علمیه یعنی مدیران 

آن ها بود.
وی افزود: در این دوره نشست هایی با مدیران و معاونین حوزه در شب ها برگزار شد تا 

نظرات و مسائل مدیران حوزه های علمیه استان ها شنیده شود.
املاک و اموال حوزه باید به اسم خود این نهاد ثبت شوند

آیت الله اعرافی با مرور بر حوزه های کاری مدیران مدارس علمیه، خاطرنشان کرد: در 
زمینه منابع انسانی و پشتیبانی که بسیار مهم و وسیع است املاک و اموال حوزه را در 

حال رصد هستیم تا به نام حوزه ثبت شده و بر همین نام نیز باقی بمانند.
وی حوزه های علمیه را دارای اموال و املاک زیادی دانست و گفت: این اموال به 
دلایلی دچار آسیب هایی همچون عدم ثبت و ضبط و مدیریت کلان اقتصادی شده اند.

دنبال تولید درآمدهای متناسب با شأن حوزه هستیم
عضو شورای عالی حوزه تصریح کرد: یکی از راهبردهای ما در زمینه اداره حوزه های 
علمیه پایه های ثبت و ضبط اموال و املاک حوزه و تولید درآمدهای متناسب با شأن 

حوزه می باشد.
وی با اشاره به عدم نیاز به افزایش تعداد مدارس علمیه، افزود: باید به جای افزایش 
تعداد مدارس علمیه به افزایش درآمد آن ها بر اساس اقتضائات و شئون حوزه پرداخت.

اتمام ۳۰۰ پروژه نیمه تمام حوزه های علمیه تا ۲ سال آینده
مدیر حوزه های علمیه بیان داشت: در تلاش هستیم تا 2 سال آینده همه ۳00 پروژه 

نیمه تمام حوزوی که چند سال پیش مشاهده کردیم به اتمام برسند.
وی گفت: در مقوله صیانت می بایست، اقدامات جامعی انجام گیرد؛ هرچند در 
حدود ۱۵ طرح در این حوزه در دست اقدام است که یکی از آن ها تشکیل شورای 

دستگاه های صیانتی مرتبط با حوزه می باشد.
آیت الله اعرافی اظهار کرد: ما در قم و سایر استان ها، شورایی داشته باشیم که تا 

مسئله جدیدی در فضای اجتماعی پیش آمد مردم بتوانند به آن رجوع داشته باشند.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی مطرح کرد:
نقش مؤثر علامه طباطبایی)ره(

 در ایجاد پایه های فکری انقلاب
 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: دوگانه تجدد و دین با اصالت دادن به دین در 
بنده علامه  به نظر  بنابراین  پیدا کرد  آرایش جدیدی  اندیشه علامه طباطبایی)ره( 
طباطبای در ایجاد پایه ها فکری انقلاب اسلامی ایران نقش بسزایی را ایفا کرد و امروز 
شاهد حاکمیت دینی در دنیایی هستیم که قرار بود دین از عرصه اجتماعی حذف شود.
مهدی اسماعیلی ظهر روزدوشنبه  در نشست افتتاحیه کنگره علامه طباطبایی)ره( 
که در سالن امام خامنه ای حرم مطهر بانوی کرامت برگزار شد، با اشاره به نقش علامه در 
تحول اندیشه دینی در ایران، اظهار کرد: مبانی و ریشه های فکری نهضت اسلامی ایران 
که نزدیک به ۶0 سال است ظهور و بروز پیدا کرده مرهون زحمات و تلاش های علمای 

برجسته ای نظیر علامه طباطبای است.
وی با بیان اینکه با ورود علامه طباطبایی به حوزه علمیه قم شاهد پایه گذاری جدیدی 
در علوم اسلامی هستیم، افزود: قمی که به عنوان یک مکتب نقلی و راویی شناخته 
می شد با ورود علامه طباطبایی به این حوزه شاهد ورود و تقویت علوم عقلی و نوآوری در 

تفسیر هستیم و این شخصیت در شکل گیری مکتب فکری قم نقش بسزایی داشتند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به نقش علامه طباطبایی در تربیت شاگردان و 
تشکیل حلقه های علمی و معرفتی، گفت: بیشتر بزرگانی که در انقلاب اسلامی نقش 
آفرین بودند به نوعی از شاگردان علامه طباطبایی بودند و شهیدان مطهری و بهشتی، 

آیت الله جوادی آملی و رهبر معظم انقلاب را می توان از شاگران مطرح ایشان برشمرد.
وی گفت: جریان فکری که علامه طباطبایی ایجاد کردند انقلاب اسلامی را به عنوان 
مکتب پویا و نواندیش دینی مطرح کرد و تراث علمی گذشتگان را با دانش و علم جدید 

پیوند زد.
علامه  اندیشه  در  دین  به  دادن  اصالت  با  دین  و  تجدد  دوگانه  گفت:  اسماعیلی 
طباطبایی)ره( آرایش جدیدی پیدا کرده است بنابراین به نظر بنده علامه طباطبایی 
در ایجاد پایه های فکری انقلاب ایران نقش بسزایی را ایفا کردند و امروز شاهد حاکمیت 

دینی در دنیایی هستیم که قرار بود دین از عرصه اجتماعی حذف شود.

مدیر گروه کتابخانه های دیجیتال مرکز تحقیقات کامپیوتری علوم اسلامی؛

روزانه ۵ هزار نفر از کتابخانه دیجیتال نور 
بازدید می کنند

 
دیرگروه کتابخانه های دیجیتال مرکز تحقیقات کامپیوتری علوم اسلامی گفت: با بیان 
این که تهیه کتابخانه دیجیتال برای کاربران هدف اصلی ما بود، تاکید کرد: این کتابخانه 
هم اکنون روزانه بیش از ۵ هزار بازدید از سراسر جهان دارد که 40 درصد بازدیدهای 

خارج از کشور برای کشورهای اسلامی هستند.
حجت الاسلام سید مصطفی طباطبایی پیش از ظهر روزدوشنبه در مراسم رونمایی 
از پایگاه کتابخانه دیجیتال نور )نسخه 2(که در سالن جلسات این مرکز در قم برگزار شد 
اظهار داشت: بر اساس اطلاعات موجود بیش از ۱00 هزار عنوان کتاب برای پژوهش 

در علوم اسلامی نیاز است.
وی ادامه داد: تهیه این حجم کتاب تا حدودی دشوار است و علاوه برآن نگهداری 
آن نیز مشکل است بر همین اساس مرکز تحقیقات کامپیوتری پایگاه نورسافت و در 
ادامه کتابخانه دیجیتال نور را راه اندازی کرد تا این کتاب ها به صورت دیجیتال در اختیار 

محققان قرار بگیرد.
حجت الاسلام طباطبایی تصریح کرد: مرکز تحقیقاتی نور با دانشگاه های معتبر دنیا 
از انگلستان و آمریکا گرفته کشورهای اروپایی و آمریکایی ارتباط داشته به طوری که این 
دانشگاه ها کتابخانه دیجیتال نور را به عنوان یکی از منابع به دانشجویان خودشان معرفی 

می کنند.
وی با بیان این که تهیه کتابخانه دیجیتال برای کاربران هدف اصلی ما بود، تاکید کرد: 
این کتابخانه هم اکنون روزانه بیش از ۵ هزار بازدید از سراسر جهان دارد که 40 درصد 

بازدیدهای خارج از کشور برای کشورهای اسلامی هستند.
مدیرگروه کتابخانه های دیجیتال مرکز کامپیوتری نور تاکید کرد: بیش از ۷0 هزار جلد 
کتاب تصویری و متنی در این کتابخانه وجود دارد و در نسخه جدید پایگاه به روزآوری 
خوبی صورت گرفته به عنوان مثال صفحه ای برای معرفی کتاب و نوشتن ارجاع فراهم 

شده است.
وی ادامه داد: بهره مندی از هوش مصنوعی، منابع گسترده و معتبر و دسترسی 

راحت تر از جمله امکانات این کتابخانه دیجیتال است.
 

دبیر مجمع عالی گروه های جهادی خبرداد:

برگزاری رزمایش ۴۳ هزار گروه جهادی 
درهفته بسیج

جهادی  گروه  هزار  رزمایش 4۳  برگزاری  از  جهادی  گروه های  عالی  مجمع  دبیر 
همزمان با هفته بسیج در سراسر کشور خبر داد.

پرنیان در دوره اموزشی ۳ روزه در مجتمع فرهنگی نور قم گفت: این رزمایش در 
سراسر کشور و با حضور تمامی گروه های جهادی با عنوان رزمایش جهاگران اقتدار 

برگزار خواهد شد.
وی با اشاره به اینکه هدف از برگزاری دوره های اموزشی هم افزایی گروه های جهادی 
برای تحقق منویات رهبر معظم انقلاب در زمینه های جهادی است گفت: در این دوره 
مدیران گروه های عالی جهادی ۳2 استان کشور به مدت ۳ روز به تبادل و اشتراک نظر 

و تجربیات برای ارتقا جایگاه و استفاده بهینه از ظرفیت گروه های جهادی می پردازند.
وی کارگاه تاریخچه و مبانی گروه های جهادی، احیا جهاد سازندگی و بررسی قانون 
از  را  اقتدار جهادگران و برگزاری کنگره شهدای جهادی  بسیج سازندگی، رزمایش 

مهمترین موضوعات و محور های این دوره آموزشی در قم عنوان کرد.

 

فاطمه  حضرت  رحلت  سالروز  ربیع الثانی  دهم   
معصومه)س( از بانوان بزرگوار اسلام و پرورش  یافته 
پرهیزکاری  بانوی  است،  طاهرین)ع(  ائمه  مکتب 
که در دوران زندگی خویش با تکیه بر ولایت پذیری و 
دانش، توانست با احادیث ریشه دار و محکم، پایه های 

امامت شیعه را تقویت و بازسازی کند.
پیش از ولادت حضرت فاطمه معصومه)س( ترسیم 
زیبایی از وجود با برکت او در روایت ها و محل حضور 
وی و برکت های وجودی ایشان بیان شده بود. در قدر 
و منزلت و مرتبه والای این بانوی آسمانی همین نکته 
کافی است که همواره مورد احترام و تقدیس امامان 
معصوم)ع( قرار گرفته بود؛ پیش از آنکه این بانو به 
دنیا بیاید از فضایل و کرامت های او سخن ها گفته 
اند و سفارش زیارت قبر شریف وی را به دوستان و 
محبان خود کرده اند. از جمله مناقب و شرافت های 
حضرت معصومه)س( صدور زیارت نامه مخصوص 
برای حضرت)س( از امام رضا)ع( است. جملات این 
زیارت نامه حکایت از مقام والای آن بانوی بزرگوار دارد 
که هیچ بشری قادر به درک آن نیست؛ مقامی که امام 
صادق)ع( با عنوان شفاعت از آن نام برده و فرموده 
اند: همه شیعیان با شفاعت فاطمه معصومه)س( به 
بهشت وارد می شوند.)قمی، ۱۳۱۳ق، ص4( این 
حدیث نشان می دهد که حضرت معصومه)س( در 
عرش الهی دارای جایگاه والایی است که اگر زیارت 
زیارت  باشد،  و شناخت درست  با معرفت  او همراه 
کنندگان را به بهشت رهنمون می شود، مقامی که 

والاترین جایگاه یک انسان است.)۱(
ترسیم شرایط محیطی

از  پیش  صادق)ع(  امام  که  صفاتی  و  امن  فضای 
تولد حضرت معصومه)س( ترسیم کرده بودند، خبر 
از تولد بانویی می داد که رسالت مهمی بر دوش دارد 
و این از نکات مهم و قابل توجه برای محققان است 
زیرا این توصیه ها و چگونگی تولد او و مسوولیتی که 
بر عهده داشت، ایجاب می کرد، محیط سیاسی و 
تربیتی این بانوی فرزانه و فضای ترسیم شده در روایت 
های مربوط به وی و علت حضور آن بانوی گرامی در 
قم و شکل گیری پایگاه تشیع با محوریت وجودی 
حضرت)س( و نوع تعلیم و تعلم و تربیت او در سایه 
سار 2 امام معصوم)ع( و هجرت حضرت)س( در دفاع 
امام زمان خویش مورد توجه قرار گیرد.  و  از ولایت 
هر یک از این عوامل از نکات قابل توجهی است که 
گواهی بر جایگاه والا و مقام معنوی و عرفانی حضرت 

معصومه)س( نزد خدای متعال به شمار می رود.)2(
امام صادق)ع(، صحبت از حرم امنی می کند که 
برای اهل بیت)ع( با حضور زنی از اولاد او شکل می 
گیرد، چنانکه در روایتی آمده است: »برای اهل بیت 
حرمی است و آن قم است و به زودی زنی از اولاد من 
که فاطمه نامیده می شود در آنجا دفن می شود. هر 
شخص او را زیارت کند، بهشت بر او واجب می شود.« 
در روایت های معتبر دیگر نه تنها از قم به عنوان عُش 
آل محمد یاد شده است، بلکه از حضور زنی از سلاله 

پاک نبوی در این شهر خبر داده اند که با دفن او در 
آنجا پایگاه تشیع شکل می گیرد. این شهر مرکز علم 
و دانش اهل بیت )ع( می شود که شعاع آن وسیع و 
دامنگیر می شود و این ماموریتی الهی است که به 
لطف وجود کریمه اهل بیت)ع( شکل و جهت می 
گیرد. شهر قم پیرامون فاطمه معصومه)س( همچون 
نگینی درخشش خود را دارد و مرکز معارف الهی و 
نبوی است. تغییر مکان علم از کوفه به قم؛ پایگاهی 
که مرکز نشر و گسترش علوم و معارف الهی قرار می 

گیرد و علم در آنجا رواج می یابد.)۳(
جایگاه روایتگری در حفاظت از سنت

در میان راویان حدیث، فاطمه معصومه)س( نیز با 
توجه به شناخت محیط سیاسی و اجتماعی خود با 
درایت و تیزهوشی ذاتی در جهت حفظ سرچشمه 
زلال نبوی در مسیر امامت گام بر می داشت. فاطمه 
معصومه)س(، به علت بیان حدیث نبوی به محدثه 
معروف می شود و بی سبب نیست که از میان برادر و 
خواهران خود فقط او با امام رضا)ع( دارای چنان مقام 
رفیع و عظیمی می شود که عالمه و محدثه می شود، 
عالمه ای که امام صادق)ع( با تجلیل از او پیش از 
تولدش زیارت همراه با معرفت او را پاداش بهشت نوید 
داده و شفاعتش را شامل حال تمام شیعیان دانسته 
است. حضرت معصومه)ع( با وجود تهدیدهای حکام 
فضایل  بیانگر  که  را  روایاتی  تا  کوشید  می  سخت 
علمی بود، برای مردم بیان کنند. مولف کتاب اعلام 
النساء المومنات حضرت فاطمه معصومه)س( را از 
کرده  معرفی  پدربزرگوارشان  احادیث  راویان  جمله 
است. آن بانو از افرادی نقل حدیث می کند که یکی 
پس از دیگری صالح، صادق، پرچمدار دین و دنیا 
و بنیاد علم و دانش و از نسل هدایتگران بوده اند؛ 
افرادی که نسبت به صداقت و امانت داری و حجت 
بودن آنها اطمینان وجود دارد و شخصیتی استوار و 
یقینی راستین دارند. بر این پایه محدثه بودن حضرت 
معصومه)س( و شهرت او در میان اصحاب حدیث 

عالمه بودن او را ثابت می کند.)4(
نقش حضرت معصومه)س( در بیان روایت های 

ناب شیعی
پیامبر اکرم)ص( که حب و بغض های فروخورده 
جامعه جاهلی و قبیله گرایی قریش را کاملا لمس 
کرده بودند و با وجود تحول فکری و فرهنگی که به 
الهه های  تثبیت هنوز  بودند در دوران  آورده  وجود 
نفس، قدرت طلبی و جاه طلبی های اشراف و بزرگان 
قبیله ای را که همچون آتش زیر خاکستر در درون 
جامعه نهفته بود، مشاهده می کردند و می دانستند 
اگر این بغض ها سر بر آوردند، چگونه بنیان جامعه 
الهی در طول  به کمال  در مسیر رسیدن  را که  ای 
توانند  می  بودند  ساخته  رسالت  و  بعثت  سال   2۳
منحرف سازند. در این میان راویان حدیث نبوی که 
تربیت شده خاندان وحی و رسالت بودند در مسیر 
تاریخ سعی کردند با استفاده از فرصت های مختلف 
سیاسی، اجتماعی و فرهنگی که پیش می آمد با 

بیان احادیث نبوی به زنده نگه داشتن آنها و روشن 
کردن افکار مردم به خصوص شیعیان و دوستداران 
اهل بیت)ع( همواره مسیر درست را به جامعه نشان 
دهند. در همین زمینه چند حدیث از حضرت فاطمه 
و  محمد)ص(  آل  دوستی  زمینه  در  معصومه)س( 
حدیث غدیر و منزلت نقل شده است که به علت بی 
واسطه بودن در میان اصحاب و راویان حدیث دارای 
اهمیت است و نشان از دقت در انتخاب این احادیث و 

هدف راوی آن که خود معصوم است، دارد.)۵(
مجموعه احادیثی که هر یک درباره احادیث ناب 
نبوی است به جایگاه حقیقی امامت، ولایت و غدیر 
که سرمنشأ آن شکل می گیرد، اشاره دارد. بیان این 
احادیث از نظر درک شرایط سیاسی و اجتماعی دارای 
اهمیت فوق العاده ای است، زیرا آگاهی از فرهنگ و 
منش زندگی پرافتخار خاندان پیامبر)ص( و استمداد 
معنوی و علمی به این پناهگاه مطمئن و استوار یکی 
از اصیل ترین راه های شناخت اسلام و بهره مندی از 
آن است چرا که آنها از سرچشمه زلال اسلام نوشیده 
اند و تبلوری از مکتب حیات بخش پیامبر اسلام)ص( 

هستند.
تاریخ  در  آن  ثبت  و  احادیث  دقیق  و  بجا  انتخاب 
راویان حدیث از تیزبینی و درایت و سیاست مداری و 
علم حضرت معصومه)س( حکایت دارد که در مکتب 
علوی تعلیم دیده است و با رسالتی که در عرض الهی 
را در محافل  بر دوش داشته است، تلاش ویژه ای 
علمی بانوان به کار برد تا با نقل احادیث معتبر نبوی 

به محدثه آل طه مشهور شود.)۶(
علم و دانش حضرت معصومه)س(

و  دانشمندان  زبان  در  معصومه)س(  حضرت 
فقیهان گرانقدر شیعه به لقب کریمه اهل بیت)ع( یاد 
می شود. از میان بانوان اهل بیت)ع(، این نام زیبا تنها 
به آن حضرت اختصاص یافته است. به طور کلی، 
سه زیارت نامه حضرت معصومه)س( ذکر شده که 
یکی از آن ها مشهور و 2 تای دیگر غیر مشهور است. 
اسامی و لقب هایی که برای حضرت معصومه)س( 
همچون  هایی  نام  با  مشهور  غیر  زیارت نامه   2 در 
طاهره، حمیده، رشیده، تقیه، رضّیه، مرضیه، سیده 
صدیقه، سیده رضیه مرضیه و سیدةُ نساء العالمین 
ذکر شده است. همچنین محدثه و عابده از صفات 
و القابی است که برای حضرت معصومه)س( عنوان 
شده و بالاترین جایگاه شفاعت، از آن رسول گرامی 
از آن به »مقام  اسلام)ص( است که در قرآن کریم، 

محمود« تعبیر شده است.
در احادیث فراوانی به قداست قم اشاره شده است. 
از جمله امام صادق )ع( قم را حرم اهل بیت)ع( معرفی 
و خاک آنرا، پاک و پاکیزه تعبیر کرده است. همچنین 
ایشان ضمن حدیث مشهوری که درباره قداست قم 
به گروهی از اهالی ری بیان کردند، فرمودند: »بانویی 
از فرزندان من به نام فاطمه دختر موسی، در آن جا 
رحلت می کند که با شفاعت، او همه شیعیان ما وارد 

بهشت می شوند.«)۷(
پی نوشت:

۱- آیت اللهی، زهرا، زن، دین، سیاست؛ تهران، 
سفیر صبح۱۳80

علی،  محمدبن  بن  احمد  کوفی،  اعثم  ابن   -2
انقلاب  تهران،  الهروی،  مستوفی  ترجمه  الفتوح، 

اسلامی، ۱۳۷2
بن  موسی  امام  بنت  فاطمه  هادی،  امینی،   -۳

جعفر، قم، ۱۳۶۳
حضرت  کرامات  و  زندگی  احمد،  بانپور،   -4

معصومه)س(، نشر الف،۱۳۷4
چهارده  فرزندان  حسن،  عزیزیان،  جلالی   -۵

معصوم، تهران، مهربان، ۱۳۷۹
۶- شریف رازی، محمد، اثار الحجه، آثار الحجه، قم، 

دارالکتاب ۱۳۳2
۷- تاریخ قم، حسن قمی، چ قم.

به مناسبت سالروز رحلت حضرت  فاطمه معصومه)س(؛

تقویت و بازسازی پایه های اندیشه شیعه
 رسالت بزرگ حضرت معصومه)س(

پژوهشگر حوزه های علمیه خواهران گفت :براساس تحقیق یکی از طلاب حوزه 
های علمیه خواهران، حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها الگوی والامقام و 
صحیح دفاع و پیروی از ولایت و یک منتظر واقعی بودند که خود به دنبال امام حرکت 
کرده و با احساس نیاز به امام و بهره گیری از وجود مقدس ایشان به سویش حرکت 

کردند.
خانم خدیجه افشاری در تحقیق خود با عنوان »حضرت معصومه سلام الله علیها 
و الگوگیری از ولایتمداری ایشان در زمینه سازی ظهور« ضمن بررسی ویژگی های 
ولایت مداری  تطابق  و  تشابهات  و  علیها  الله  سلام  معصومه  حضرت  ولایتمداری 
حضرت و ولایتمداری مسلمانان امروز، الگوگیری مسلمانان از حضرت معصومه سلام 

الله علیها برای ولایتمداری در زمان حاضر را مورد توجه قرار داده است.
وی با بیان این که انسان موجود و مخلوقی است که در نهایت اوج و عظمت، می 
تواند سیر نموده و به تکامل برسد، ولی آنچه خداوند و فرشتگان و موجودات را بدان 
مژده داده و خود را احسنت گفته؛ انسان متعالی و متکاملی بود که نمونه های آن در 
این دنیا هستند، اظهار داشت: یکی از این الگوهای والامقام حضرت فاطمه معصومه 

سلام الله علیها است؛ انسانی که افتخار خاندان وحی و یکی از امامزادگان است.
علیها  الله  سلام  معصومه  حضرت  افزود:  خواهران  علمیه  حوزه های  پژوهشگر 
دختری با عمر کوتاه اما گرانمایه است و در شرایط نامناسب آن زمان با بینشی صحیح، 

در دفاع از امام و ولایت برخاست، احادیث را به مردم بیان می فرمود و محدثه هم نام 
گرفت؛ این بانوی بزرگوار یک منتظر واقعی بودند که خود به دنبال امام حرکت کرده 

و با احساس نیاز به امام و بهره گیری از وجود مقدس ایشان به سویش حرکت کردند.
وی با بیان این که انتظار پیروزی نهایی جبهه حق بر تمامی اردوگاه کفر و نفاق به 
عنوان برترین عبادت، دارای نقش اساسی و سازنده در زندگی فردی و اجتماعی به 
شمار می رود که در صورت درک صحیح آن آثار و برکات فراوانی را به دنبال خواهد 
داشت. ادامه داد: حضرت معصومه سلام الله علیها از جمله بانوانی بود که در زمان 
مأمون به دنبال کوچ اجباری امام رضا علیه السلام به بهانه دیدار امام از مدینه به ایران 
هجرت کرد و شهر قم، اکنون به برکت وجود آن حضرت بزرگترین پایگاه نشر و ترویج 

تشیع جهان است.
خانم عامری فرد خاطرنشان کرد: از میان دختران امام کاظم علیه السلام، حضرت 
فاطمه معصومه سلام الله علیها همچون اجداد طاهرینش با تأسّی از حضرت زینب 
سلام الله علیها و فاطمه زهرا سلام الله علیها، در مقابل تهدیدها و فشارهای حکومت 
ظالم علیه خاندان اهل بیت علاوه بر فعالیت های علمی و روایت کردن احادیث شیعه 
در خصوص غدیر خم، ولایت و امامت در حرکت سیاسی، اجتماعی، همراه برادران 
خویش وارد عرصه مبارزه شد و هجرت را به عنوان عامل اعتراض به وضعیت موجود و 

حکومت وقت برگزید.
چکیده تحقیق:

همواره حیات الهی و تکامل واقعی انسان که در دستورات دینی پیامبران ترسیم 
شده، یکی از آرزوهای جامعه بشری بوده به گونه ای که برای رسیدن به این جایگاه 
والا و تحقق کمال حقیقی به انسان های بزرگ به عنوان یک سمبل توجه شده است. 
رسیدن به کمالی که شایسته و مطلوب انسان است و در جای جای قرآن به آن سفارش 
شده است مقدماتی دارد که اگر انسان خود را در مسیر رسیدن به این هدف قرار دهد 

عمل به به این مقدمات برای او لازم و ضروری می باشد.
همان گونه که شریعت مقدس پیامبر اکرم صلی الله علیه و آله از راه فاطمه اطهر و 
فرزندان معصومش بروز و ظهور یافته و به عالم بشریت شناسانده شده است، مذهب 
جعفری موسی بن جعفر علیه السلام نیز از طریقت فاطمه معصومه سلام الله علیها 

بروز و ظهور یافته و با عالم بشریت منتشر می شود.
امروزه آستان مطهر کریمه اهل بیت به عنوان معدن علم و فضیلت، بزرگترین پایگاه 
معرفی جهان تشیع شناخته گردیده که فقه آل محمد و معارف حقّه این مکتب 
آسمانی از کنار بقعه مبارک حضرت معصومه به وسیله فقیهان و عالمان فرهیخته به 

اقصی نقاط گیتی منتشر می شود.
تحقیق حاضر به ابعاد حیات طیبه حضرت فاطمه معصومه سلام الله علیها و 
همچنین با عنایت به شخصیت اخلاقی، فکری، فرهنگی و تأثیرات تربیتی آن حضرت 

از منظر اسناد و منابع و متون، پرداخته است.

یک پژوهشگر حوزه های علمیه خواهران مطرح کرد:

الگوگیری از ولایتمداری حضرت معصومه )س( در زمینه سازی ظهور 
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رئیس سازمان بورس:

 سیاست دولت پرهیز از 
قیمت گذاری های دستوری است

 رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار گفت: سیاست دولت در بلندمدت پرهیز از 
قیمت گذاری های دستوری است و بزودی شاهد نتیجه این سیاست کلان اقتصادی 

در بازارهایی مانند بازار خودرو خواهیم بود.
»مجید عشقی« با بیان اینکه اعلام حذف قیمت گذاری دستوری سه شنبه گذشته 
)۱8 آبان( از نظر روانی اثر مثبتی در بازار و در سایر سهام داشت ، افزود: پنج شنبه 
20 آبان به واسطه اختلاف نظری که درباره نحوه اجرای سیاست حذف قیمت گذاری 
دستوری ایجاد شد این اطلاعیه ملغی و روز شنبه به دلیل ملغی شدن این سیاست، 

بازار سرمایه منفی شد.
عشقی ادامه داد: سیاست دولت در بلند مدت پرهیز از قیمت گذاری دستوری است 
این سیاست بارها توسط رئیس جمهوری و تیم اقتصادی دولت اعلام شد و در دستور 

کار دولت قرار گرفت.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار ادامه داد: امروز بازار شرایط عادی خود را پیدا کرد، 

اما تاثیر این سیاست اثر یک یا دو روزه بر بازار گذاشت.
وی بیان کرد: سیاست بلندمدت این است که از سیاست گذاری دستوری فاصله 

بگیریم تا شرکت ها بتوانند سودآوری بلندمدتی داشته باشند.
عشقی گفت: خیلی از صنایع مانند فولاد و پتروشیمی شامل قیمت گذاری دستوری 
نیستند، در برخی از صنایع شاهد قیمت گذاری دستوری هستیم که سیاست کلی 

دولت این است که قیمت گذاری دستوری برداشته شود.
اصلاح قیمت خودرو

وی همچنین درباره اصلاح قیمت خودرو اعلام کرد: با پیگیری های سازمان بورس و 
وزیر اقتصاد در جلساتی که با حضور وزیر صمت و رئیس جمهوری برگزار شد، مقرر شد 
اصلاح قیمت خودرو مجدد در ستاد تنظیم بازار بررسی شود که بزودی نتیجه آن اعلام 
می  شود. وی با بیان اینکه یکی از وظایف ذاتی سازمان بورس نظارت بر ناشران است، 
افزود: ناشران شرکت هایی هستند که در سازمان بورس پذیرفته شده اند، این شرکت ها 

باید اطلاعاتشان در بازار سرمایه به صورت شفاف اعلام شود.
عشقی درباره نمادهای بسته شده خودروها افزود: این نمادها تا زمانی که اطلاعیه 
شفافی درباره اثرات این تصمیم  ها بر روی سودآوری شرکت  ها اعلام نکنند، بسته می  
مانند. رییس سازمان بورس و اوراق بهادار اضافه کرد: در پی انتشار اطلاعیه اصلاح 
قیمت خودرو، نماد شرکت های اصلی که این اطلاعیه را دادند، در روز چهارشنبه )۱۹ 
آبان( قبل از معاملات، بسته شد تا شرکت ها شفاف سازی کنند و اطلاعات تکمیلی 

را ارایه دهند.

رییس بانک مرکزی اعلام کرد:

ثبت، صدور و تاییدیه چک
 از طریق خودپردازها تا پایان امسال

رییس کل بانک مرکزی گفت: امکان ثبت، صدور و تاییدیه چک از طریق خودپردازها، 
حداکثر تا پایان امسال فراهم می شود.

»علی صالح آبادی« در خصوص جزییات نشست با اعضای کمیسیون اصل نود 
مجلس شورای اسلامی، افزود: در جلسه امروز درباره قوانین چک رایزنی شد.

وی افزود: یکی  از قوانین مهم در قانون چک که باید اجرایی شود، امکان ثبت و صدور 
و تاییدیه چک از طریق خودپردازها و پیامک است.

رییس کل بانک مرکزی گفت: این موضوع امروز در کمیسیون مطرح شد و توافق 
کردیم تا از آذرماه به تدریج بانک ها این کار را انجام دهند و حداکثر تا پایان امسال تمامی 
بانک ها امکان ثبت، صدور و تاییدیه چک از طریق خودپرداز را برای مشتریانشان فراهم 

کنند و این اقدام را به طور جدی دنبال می کنیم.
وی همچنین درباره دیگر مباحث مطرح شده در کمیسیون گفت: در این جلسه 

درباره وصول چک از موجودی فرد در بانک های مختلف صحبت شد.
صالح آبادی افزود: در این جلسه مقرر شد شرایطی فراهم شود تا چنانچه صادر کننده 
چک، حساب های بانکی مختلفی داشته باشد اگر موجودی فرد در بانک کافی نبود از 

منابع دیگر بانکی وی برداشت شود.
وی ادامه داد: هم اکنون ۱8 بانک امکان امکان وصول چک با استفاده از موجودی 
فرد در سایر بانک ها را فراهم کرده اند که باید سایر بانک ها نیز همکاری کرده و این امکان 

در دی ماه فراهم شود.
رییس کل بانک مرکزی اظهارداشت: در این جلسه درباره بحث چک به عنوان 

تضمین وثیقه مطرح شد.
صالح آبادی اضافه کرد: همچنین درباره اعتبار و رقم چک  نیز بحث شد که تصمیم 
گرفتیم این موضوع در شورای پول و اعتبار مطرح شود و این امر با هماهنگی کمیسیون 

به تدریج عملیاتی شود.

یک نماینده مجلس مطرح کرد:

حمایت مستقیم از مصرف کنندگان
 به جای عرضه ارز ۴۲۰۰ تومانی

نماینده مردم خمینی شهر در مجلس با حمایت از لایحه تامین مطمئن کالاهای 
اساسی و ساماندهی ارز 4200 تومانی، گفت: اگر به صورت مستقیم از مصرف کنندگان 

حمایت کنیم نتیجه بهتری حاصل می شود.
»محمدتقی نقدعلی« دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا در خصوص 
لایحه تامین مطمئن کالاهای اساسی، اظهار داشت: دو فوریت این لایحه دیروز به 
مجلس آمد که به نظرم به دلیل اینکه بحث معیشت اهمیت ویژه ای دارد، لازم بود دو 

فوریت آن تصویب شود و سپس در مورد جزئیات آن گفت و گو کنیم.
عضو کمیسیون کشاورزی افزود: نمایندگان مجلس دیروز در رای گیری اعلام کردند 
که دو فوریت این طرح لزومی ندارد و مسیر آنچه دولت به دنبال آن است در لایحه بودجه 

مشخص شده و نیازی به لایحه نیست و در نتیجه این لایحه رای نیاورد.
نقدعلی در خصوص حذف ارز 4200 تومانی و ارائه لایحه تامین مطمئن کالاهای 
اساسی، گفت: همه کارشناسان و نمایندگان مجلس معتقدند ارز 4200 تومانی 
فسادزاست اما حذف آن موجب سکته بازار می شود و در این مقطع حذف آن موجب 
تورم می شود. وی ادامه داد: از سوی دیگر شاهد هستیم که وجود ارز 4200 تومانی 
موجب کاهش قیمت ها نمی شود، بنابراین وجود یا حذف ارز ترجیحی تاثیری ندارد 
و سود آن نصیب دلال می شود. نماینده مجلس تاکید کرد: به جای حمایت از ارز 

ترجیحی و واردکننده، باید این یارانه را به مصرف کننده بدهیم.
وی تصریح کرد: اگر به صورت مستقیم از مصرف کننده حمایت می کردیم نتیجه 

بهتری حاصل می شد.
 

در جلسه یکشنبه شب به ریاست رییس جمهورمطرح شد؛

تاکید ستاد اقتصادی دولت بر تقویت 
صندوق تثبیت بازار سرمایه

ستاد هماهنگی اقتصادی دولت مقرر کرد مدیر عامل صندوق توسعه ملی مصوبات 
لازم درباره سپرده گذاری از منابع صندوق توسعه ملی برای صندوق تثبیت بازار سرمایه 

را اخذ و اقدامات لازم را در این زمینه اجرا کند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی 

دولت یکشنبه شب به ریاست آیت الله سید ابراهیم رییسی برگزار شد.
سید جواد ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی در این جلسه  گزارشی از وضعیت تنظیم 
بازار مواد غذایی و خوراکی ها با توجه به تقسیم کار جدید و تفویض اختیارات و اقدامات 
مناسبی که دراین حوزه با مشارکت فعال بسیج و بازرسان وزارتخانه های جهادکشاورزی 

و صنعت، معدن و تجارت انجام شده ارائه کرد
با  را  مرغ  تخم  و  مرغ  توزیع  وضعیت  جداگانه ای،  گزارش های  در  همچنین  وی 
قیمت های مصوب و تحت نظارت، از طریق سامانه هوشمندی که به تازگی با عنوان 

»بازرگام« راه اندازی شده، تشریح کرد.
پس از ارائه گزارش وزارت جهادکشاورزی، مقرر شد تنظیم بازار در بخش مواد غذایی 

طوری باشد که شاهد افزایش قیمت نباشیم و قیمت ها تثبیت شود.
همچنین در این جلسه بر تقویت صندوق تثبیت بازار سرمایه از طریق منابع قانونی از 

جمله صندوق توسعه ملی تاکید شد.
علی صالح  آبادی رییس کل بانک مرکزی هم گزارشی از اقدامات خود در تنظیم 
بازار ارز و چگونگی نظارت بر مبادلات ریالی فعالان حوزه بازار ارز ارائه کرد و مقرر شد 

اقدامات در این زمینه با قدرت ادامه یابد.

بخشی از فروشندگان بازار کالای خود را به قیمتی که وزارت جهاد کشاورزی 
برای ۷۹ قلم کالای اساسی اعلام کرده نمی فروشند، برای کنترل بازار 4 پیش نیاز 

اصلی وجود دارد و تنها نظارت و بازرسی کافی نیست.
قیمت مصوب ۷۹ قلم کالای اساسی توسط وزارت جهاد کشاورزی منتشر شده 
تا کسبه و بازار آنها را رعایت کنند و گرانفروشی اتفاق نیفتد، اما آنچه در عمل اتفاق 
افتاده، تنها بخش کوچکی از فروشندگان به این قیمت ها پای بندند و گرانفروشی 

در بازار ادامه دارد.
محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور هفته گذشته در ستاد تنظیم بازار تاکید 
کرد، وزارت جهاد کشاورزی با توجه به تفاوت قیمت های مصوب و نرخ بازار،  
قیمت های مصوب را اعلام کند و نظارت دقیق شود تا فروشندگان بازار هم این 

قیمت ها را رعایت کنند.
در پی این دستور، وزارت جهاد کشاورزی که پس از بازگشت دوباره قانون انتزاع 
مسئولیت کامل بازار را به عهده گرفته، شامگاه پنجشنبه فهرست 2۵ قلم کالای 

خوراکی را اعلام کرد.
در این فهرست از قیمت برنج ایرانی و  گوشت خبری نبود و مورد پرسش بسیاری 

هم واقع شد.
فهرست  یکشنبه شب گذشته منتشر شد که قیمت 4۵ قلم کالای انواع روغن 
از مایع تا جامد و نیمه جامد و سرخ کردنی و بدون پالم و غیره نوشته شده است، 
قیمت ها هم متنوع است از ۱۳ هزار  تومان)8۱0 گرم( تا ۷۱۵۵0 تومان)4۵00 
گرم( وجود دارد و  قیمت ها با عناوین کم جذب، شفاف بدون پالم، امگا، حاوی 

ویتامین ۳D، امگا طلایی و غیره فرق می کند.
پس از اعلام این قیمت ها خبرنگار فارس سری به بازار زد تا قیمت ها را بررسی 
کند، گزارش میدانی خبرنگار فارس نشان می دهد، در بسیاری موارد قیمت ها 
فروشندگان  و  نیست  کرده  منتشر  کشاورزی  جهاد  وزارت  که  فهرستی  طبق 
همچنان به قیمت های بالاتری می فروشند، در این فهرست از مرغ کیلویی 
۳۱ هزا تومان، تخم مرغ شانه ای 4۳ هزار تومان، شیر خام ۶400 تومان دیده 

می شد، اما قیمت های بازار خیلی بالاتر از این رقم ها است.
بر اساس گزارش میدانی فارس، قیمت مرغ در منطقه ۱۹ تهران کیلویی ۳۵ 
هزار و 800 تومان به فروش می رود، قیمت تخم مرغ هم بالاست و شانه ای ۵۳ 
هزار تومان فروخته می شود، اما تعدادی از مغازه داران برچسب توزیع دولتی به 

نرخ 4۳ هزار تومان هم داشتند.
مغازه های لبنیات سنتی فروشی معروف به ماست بندی ها هر کیلو شیر خام را 
کیلویی ۹ هزار تومان می فروشند، در حالی که نرخ مصوب دامداری ۶400 تومان 

است.
در این میان خریداران هم از این فاصله قیمت های مصوب با بازار بسیار گله 

مندند، آنها می گویند نظارت بر بازار باید بیشتر باشد.
مغازه داران درباره علت گرانفروشی چه می گویند؟

همزمان خود فروشندگان هم گلایه هایی از توزیع کنندگان دارند، از فروش گران 

توزیع کنندگان می گویند، که به قیمت های بالاتر می دهند و در حقیقت نظارت 
جدی باید بر این بخش باشد.

فارس  خبرنگار  به  تهران  منطقه ۱۹  در  فروشگاه  یک  مدیر  عظیمی  جعفر 
گفت:  هر کیلو مرغ را به قیمت ۳۳ هزار تومان به ما می فروشند و طبیعی است 
که نمی توان به قیمت ۳۱هزار تومان که دولت تعیین کرده، عرضه کنیم، اگر 

می خواهند قیمت های بازار متعادل شود، باید گلوگاه های را کنترل کنند.
وی افزود: اتحادیه های توزیع کالاها را گران تر می دهند، در حالی که شرکت هایی 
هستند که ارزان تر تحویل می دهند، به گفته وی اکنون اتحادیه و شرکت دو نرخ 
برای تحویل تخم مرغ دارند، اولی به قیمت 4۱ هزار تومان و دومی ۳۹ هزار تومان 

به فروشگاه ها تحویل می دهند.
* آیا نظارت بر بازار کافی است؟

هر دو بخش فروشندگان و خریداران از نظارت بر بازار صحبت می کنند و سوال 
اساسی این است که آیا نظارتی بر بازار خواهد بود که قیمت ها به نرخ مصوب به 

فروش برسد؟
در پی اعلام قیمت مصوب هر کیلو گرم مرغ تازه به ۳۱ هزار تومان و هر شانه 
تخم مرغ ۳0 عددی به 4۳ هزار تومان، معاون استاندار تهران به همراه جمعی از 

بازرسان وزرات صمت و تعزیرات سری به مراکز فروش مرغ و تخم مرغ تهران زد.
معاون استاندار تهران در حاشیه این بازدید،گفت: »فروش کالاهای اساسی 
بالاتر از نرخ مصوب، تحت هر شرایطی جرم است و با متخلفان برخورد خواهد 

شد.«
اما واقعیت این است در سالهای گذشته  نظارت و بازرسی تنها توانسته بخش 
کوچکی از بازار را با جریمه و نظارت ها کنترل کند و بخش زیادی از بازار به حال 

خود رها شده بود.
*اشکال کار کجاست؟

وزارت جهاد کشاورزی تاکید می کند که باید سازمان حمایت از مصرف کننده 
و تولید کننده هم باید در حیطه کنترل این وزارتخانه باشد که اکنون در وزارت 

صمت مدیریت می شود.
مسئله دوم این است که آیا کنترل بازار با بگیر و ببند و نظارتها قابل کنترل است؟ 

و با پرونده سازی و معرفی به دادگاه بازار کنترل می شود؟
*راهکار چیست؟

بازار طبق یک فرمول قدیمی تابعی از عرضه و تقاضا است، در این میان هزینه 
تولید کنندگان یعنی قیمت که برای تولید کننده تمام می شود، نیز مهم است، 
هر چه وزارت جهاد کشاورزی بتواند در این بخش موفق باشد، بازار خود به خود 

کنترل خواهد شد.
حدود ۷0 درصد هزینه های تولید محصولات پروتئینی به خوراک دام و طیور 
بر می گردد که حدود ۷۵ درصد وابسته به واردات هستیم. وجود رانت و فساد به 
دلیل اختصاص ارز 4200 تومانی به وا ردات خوراک، شرایط تولید کنندگان را 

سخت تر کرده است.
البته در کنار اینها از آنجایی که قیمت های بازار دستوری است وجود نظارت و 
بازرسی البته درست و صادقانه می تواند به کنترل بازار کمک کند، به شرطی که 

اینها خود عامل افزایش هزینه نباشند.
حال که دولت برای کنترل بازار ورود جدی پیدا کرده، اکنون مردم منتظرند 
قیمت ها از افزایش های خودسرانه  عقب نشینی کند و به نرخ مصوب بر گردد. 
نگرانی مردم بیشتر از این است که عده ای به نام دلال و یا بازار بر هم زن در این 
وسط پول های زیادی به جیب می زنند که به جیب تولید کننده نمی رود، بعضا 

سود یک شبه آنها از سود سالانه تولید کننده هم بالاتر است.
اختصاص ارز 4200 تومانی در سالهای گذشته برای وارد کنندگان رانت و فساد 
ایجاد کرده نهاده ارزان و کافی به دست تولید کننده نرسیده است، تولید بعضا کم 
و با هزینه بالاتر بوده، نظارت ها دقیق و کامل نبوده و ساختارهای ضعیف مدیریت 
بازار نهایتا به قیمت های گران انجامیده است، دولت برای کنترل بازار این موانع را 

باید از پیش رو بردارد و تنها نظارت و کنترل کافی نخواهد بود.

ناهمخوانی قیمت های بازار با نرخ های اعلامی وزارت جهاد؛

 4 پیش نیاز کنترل بازار محصولات اساسی

  آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی (                        
آگهی مزایده ششدانگ آپارتمان مسکونی قطعه یک تفکیکی به پلاک ثبتی شماره 8۳4 فرعی از ۱0۹44اصلی مفروز و 
مجزی شده از ۶2۷ فرعی از اصلی مذکور)هشتصدو سی وچهار فرعی ازششصد وبیست وهفت فرعی از ده هزارو نهصدو چهل 

و چهار  اصلی(واقع دربخش یک ثبت قم موضوع پرونده اجرایی کلاسه ۱۳۹8040۳00۱۱00۱۷۹۷ 
بموجب پرونده اجرائی شماره ۱۳۹8040۳00۱۱00۱۷۹۷) شماره بایگانی ۹80۱۹0۱(،له:بانک سامان،برعلیه:آقای 
محمد نعمتی)راهن( وآقای منصور پیراش)وام گیرنده( مستند سند رهنی شماره ۱۱۱2۶2 مورخ ۱۳۹۷/۶/۳ تنظیمی دفتر 
اسناد رسمی شماره ۱۷ قم، ششدانگ آپارتمان مسکونی قطعه یک تفکیکی پلاک ثبتی شماره 8۳4 فرعی از ۱0۹44اصلی 
مفروز و مجزی شده از ۶2۷ فرعی از اصلی مذکور)هشتصدو سی وچهار فرعی ازششصد وبیست وهفت فرعی از ده هزارو نهصدو 
چهل و چهار  اصلی(واقع دربخش یک ثبت قم به نشانی قم-انسجام- کوچه شماره ۱0- کوچه یکم-قواره دوم سمت راست- 

پلاک ۳-طبقه اول متعلق به آقای محمد نعمتی،از طریق مزایده به فروش میرسد:
یک قطعه آپارتمان نوع ملک طلق به پلاک ثبتی 8۳4 فرعی از ۱0۹44اصلی،مفروز و مجزا شده از ۶2۷ فرعی از اصلی 
مذکور، قطعه ۱ در طبقه ۱ و واقع در بخش 0۱ ناحیه 00 حوزه ثبت ملک اداره یک قم استان قم به مساحت ۱0۳/۷۱ متر مربع
متن ملک آپارتمان قطعه اول تفکیکی مفروز و مجزی شده از شماره  ۶2۷ فرعی از ۱0۹44اصلی، به مساحت) ۱0۳/۷۱( 
یکصد و سه متر و هفتاد و یک دسیمتر مربع،واقع در طبقه اول که )۵/4( پنج متر و چهل دسیمتر مربع آن پیشرفتگی در دو 

قسمت،)۳/۱۷( سه متر و هفده دسیمتر مربع آن بالکن و بالکن پیشرفته،است. ،
شمالا دیوار و پنجره قسمت پیشرفتگی ساختمان بطول ۷/۳0 متر به خیابان

شرقا:در شش قسمت،که قسمت پنجم آن شمالی و قسمت سوم آن جنوبی است.اول دیواریست پیشرفتگی به طول 
0/۵0متر به خیابان ،دوم دیواریست به طول ۷/۱۵ متر به درز انقطاع،سوم دیواریست به طول ۳/۹0 متر به راه پله،چهارم درب 
و دیوار است به طول ۳/80 متر به راه پله،پنجم دیواریست بطول ۳/۹0 متر به راه پله،ششم دیواریست به طول 4/80 متر به 

درز انقطاع 
جنوبا :دیوار و پنجره است بطول ۷/۳0 متر به فضای حیاط مشاعی

غربا:در دو قسمت،اول دیواریست بطول ۱۵/۷۵ متر به درز انقطاع ،دوم دیواریست پیشرفتگی بطول 0/۵0 متر به خیابان به 
انضمام انباری قطعه 4 به مساحت ۳/84 متر مربع

حقوق ارتفاعی بشرح قانون تملک آپارتمانها و آیین نامه اجرایی آن می باشد.
بیمه:دارد.)ملک دارای بیمه سامان می باشد(

مالکیت محمد نعمتی فرزند دیدارعلی شماره شناسنامه ۶24 تاریخ تولد ۱۳۳۳/0۶/0۱ صادره از همدان دارای شماره ملی 
۶4۷۹۳۳2۷۷۶ با جز سهم ۶ از کل سهم ۶ بعنوان مالک ششدانگ عرصه و اعیان موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 

4280۳4 سری د سال ۱۳۹۱ که در صفحه 480 دفتر املاک جلد ۷۶۳ ذیل شماره ۱4۳۶04 ثبت گردیده است.
محدودیت دفتر املاک: رهنی شماره ۱۱۱2۶2 مورخ۱۳۹۷/0۶/0۳ دفترخانه اسنادرسمی شماره ۱۷ شهر قم استان قم که 

بنفع بانک سامان شعبه قم، به مبلغ4/400/000/000 ریال به مدت ۱0 سال ثبت شده 
آپارتمان به مبلغ 2/000/000/000 ریال رهن و ۵/000/000 ریال اجاره ماهیانه ۱40۱/4/۳۱ در ید مستاجر می باشد.

مشخصات فنی و ظاهری ملک مورد مزایده:
مورد بازدید شده در طبقه اول ساختمان مسکونی سه واحدی در 4 طبقه )پیلوت و سه طبقه روی ان(با اسکلت فلزی به 
مساحت عرصه ۱۳۵ متر مربع واقع شده است و بصورت یک دستگاه واحد آپارتمانی مسکونی به مساحت ۱0۳/۷۱ متر مربع به 
انضمام انباری در همکف با امکانات جانبی آسانسور می باشد فضای داخلی واحد شامل سالن پذیرایی آشپزخانه دو اتاق خواب 
با کمد دیواری )یکی از اتاق ها با حمام(تراس و سرویس بهداشتی است پوشش کف واحد فرش سرامیک و بدنه دیوار سفید و 
سقف با تزئینات گچبری با رنگ و آشپزخانه اپن باکف سرامیک و بدنه تمام کاشی دارای کابینت زمینی و دیواری ام دی اف با 
سینگ و هود و سرویس بهداشتی و حمام با کف سرامیک و بدنه کاشی می باشد سیستم گرمایش پکیج و سرمایش یک دستگاه 

کولر گازی دیواری)اسپیلت( است درب ورودی تمام چوبی است و امتیازات واحد آب وبرق و گاز می باشد.
ارزیابی:

طبق نظر هیات سه نفره کارشناسان رسمی دادگستری باتوجه به موقعیت محل وابعاد و اندازه عرصه و اعیان مفید کاربری 
کمیت  وکیفیت  دراجرا بیمه امتیازات و انشعابات و امکانات جانبی آپارتمان و همچنین قد السهم عرصه مشاعات و سایر 
مشترکات مطابق قانون تملک  آپارتمان ها و آئین نامه اجرائی و با فرض عدم دیون دولتی و غیر دولتی هر متر مربع آن را به مبلغ 
۱۱0/000/000 ریال و ۱0۳/۷۱ متر مربع آن را به مبلغ ۱۱/408/۱00/000 ریال )یازده میلیاردو چهارصدو هشت میلیون  

یکصد هزار ریال(تعیین نموده اند.
مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱2 ظهر روز سه شنبه مورخه ۱۴۰۰/۰۹/۱6 در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
مزایده از مبلغ پایه۱۱/408/۱00/000 ریال )یازده میلیارد و چهارصدو هشت میلیون  یکصد هزار ریال(شروع و به بالاترین 
قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به 
شماره شبا IR ۹80۱000040۷۶0۱۳20۷8۹۵۶۹۳ با شناسه واریز ۹۶۵۱08۵۷۶۱00000002۱۷۱۳2۳۵۱200۶ می 
باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را 
ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت 
مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد 
و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی 
آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود.در صورت وجود مبلغ مبلغ مازاد بر طلب بستانکار،وفق ماده ۱2۵ 
آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده 
۱2۵ آئین نامه اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی 
اقدام خواهد شد. و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد..ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا 
حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد. در ضمن فیش واریزی می بایست توسط شخص شرکت 

کننده در مزایده واریز شده باشد.) م الف ۱4۶۷۱(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار ۱۴۰۰/۰8/۲5

----------------------------------------------------

 آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد رهنی (                        
آگهی مزایده ششدانگ آپارتمان مسکونی قطعه دو تفکیکی به پلاک ثبتی شماره 8۳۵ فرعی از ۱0۹44اصلی مفروز و 

مجزی شده از ۶2۷ فرعی از اصلی مذکور)هشتصدو سی وپنج فرعی ازششصد وبیست وهفت فرعی از ده هزارو نهصدو چهل و 
چهار  اصلی(واقع دربخش یک ثبت قم موضوع پرونده اجرایی کلاسه ۱۳۹8040۳00۱۱00۱۷۹۷ 

بموجب پرونده اجرائی شماره ۱۳۹8040۳00۱۱00۱۷۹۷) شماره بایگانی ۹80۱۹0۱(،له:بانک سامان،برعلیه:آقای 
محمد نعمتی)راهن( وآقای منصور پیراش)وام گیرنده( مستند سند رهنی شماره ۱۱۱2۶2 مورخ ۱۳۹۷/۶/۳ تنظیمی دفتر 
اسناد رسمی شماره ۱۷ قم، ششدانگ آپارتمان مسکونی قطعه دو تفکیکی پلاک ثبتی شماره 8۳۵ فرعی از ۱0۹44اصلی 
مفروز و مجزی شده از ۶2۷ فرعی از اصلی مذکور)هشتصدو سی وپنج فرعی ازششصد وبیست وهفت فرعی از ده هزارو نهصدو 
چهل و چهار  اصلی(واقع دربخش یک ثبت قم به نشانی قم-انسجام- کوچه شماره ۱0- کوچه یکم-قواره دوم سمت راست- 

پلاک ۳-طبقه اول متعلق به آقای محمد نعمتی،از طریق مزایده به فروش میرسد:
یک قطعه آپارتمان نوع ملک طلق به پلاک ثبتی 8۳۵ فرعی از ۱0۹44اصلی،مفروز و مجزا شده از ۶2۷ فرعی از اصلی 
مذکور، قطعه 2 در طبقه 2 و واقع در بخش 0۱ ناحیه 00 حوزه ثبت ملک اداره یک قم استان قم به مساحت ۱0۷/۳۶ متر مربع
متن ملک آپارتمان قطعه دوم تفکیکی مفروز و مجزی شده از شماره  ۶2۷ فرعی از ۱0۹44اصلی، به مساحت) ۱0۷/۳۶( 
یکصد و هفت متر و سی و شش دسیمتر مربع،واقع در طبقه دوم که )۷/8۷( هفت متر و هشتاد و هفت دسیمتر مربع آن 

پیشرفتگی در دو قسمت،)4/۳۵( چهار متر و سی و پنج دسیمتر مربع آن بالکن و بالکن پیشرفته،است. ،
شمالا دیوار و پنجره قسمت پیشرفتگی ساختمان بطول ۷/۳0 متر به خیابان

شرقا:در شش قسمت،که قسمت پنجم آن شمالی و قسمت سوم آن جنوبی است.اول دیواریست پیشرفتگی به طول یک 
متر به خیابان ،دوم دیواریست به طول ۷/۱۵ متر به درز انقطاع،سوم دیواریست به طول ۳/۹0 متر به راه پله،چهارم درب و دیوار 
است به طول ۳/80 متر به راه پله،پنجم دیواریست بطول ۳/۹0 متر به راه پله،ششم دیواریست به طول 4/80 متر به درز انقطاع 

جنوبا :دیوار و پنجره است بطول ۷/۳0 متر به فضای حیاط مشاعی
غربا:در دو قسمت،اول دیواریست بطول ۱۵/۷۵ متر به درز انقطاع ،دوم دیواریست پیشرفتگی بطول یک متر به خیابان به 

انضمام پارکینگ قطعه ۷ به مساحت ۱2/۵0 متر مربع و انباری قطعه ۵ به مساحت ۶/۱۹ متر مربع
حقوق ارتفاعی بشرح قانون تملک آپارتمانها و آیین نامه اجرایی آن می باشد.

بیمه:دارد.)ملک دارای بیمه سامان می باشد(
مالکیت محمد نعمتی فرزند دیدارعلی شماره شناسنامه ۶24 تاریخ تولد ۱۳۳۳/0۶/0۱ صادره از همدان دارای شماره ملی 
۶4۷۹۳۳2۷۷۶ با جز سهم ۶ از کل سهم ۶ بعنوان مالک ششدانگ عرصه و اعیان موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 

428082 سری د سال ۱۳۹۱ که در صفحه 48۳ دفتر املاک جلد ۷۶۳ ذیل شماره ۱4۳۶0۵ ثبت گردیده است.
محدودیت:یک مورد بازداشت دائم بموجب دستور شماره ۱۳۹80۵8۳00۱۱004۷۶۳ مورخ ۱۳۹8/۱۱/20 صادره از 

واحد اجرای اسناد رسمی قم به نفع پرونده اجرایی.بازداشت می باشد.
محدودیت دفتر املاک: رهنی شماره ۱۱۱2۶2 مورخ۱۳۹۷/0۶/0۳ دفترخانه اسنادرسمی شماره ۱۷ شهر قم استان قم که 

بنفع بانک سامان شعبه قم، به مبلغ4/400/000/000 ریال به مدت ۱0 سال ثبت شده 
مشخصات فنی و ظاهری ملک مورد مزایده:

مورد بازدید شده در طبقه دوم ساختمان مسکونی سه واحدی در 4 طبقه پیلوت و سه طبقه روی ان با اسکلت فلزی به مساحت 
عرصه ۱۳۵ متر مربع واقع شده است و بصورت یک دستگاه واحد آپارتمانی مسکونی به مساحت ۱0۷/۳۶ متر مربع به انضمام 
پارکینگ و انباری در همکف با امکانات جانبی آسانسور می باشد فضای داخلی واحد شامل سالن پذیرایی آشپزخانه دو اتاق 
خواب با کمد دیواری )یکی از اتاق ها با حمام(تراس و سرویس بهداشتی است پوشش کف واحد فرش سرامیک و بدنه دیوار 
سفید و سقف با تزئینات گچ بری با رنگ و آشپزخانه اپن باکف سرامیک و بدنه تمام کاشی دارای کابینت زمینی و دیواری ام دی 
اف با سینگ و هود و سرویس بهداشتی و حمام با کف سرامیک و بدنه کاشی می باشد سیستم گرمایش پکیج و سرمایش یک 

دستگاه کولر گازی دیواری)اسپیلت( است درب ورودی تمام چوبی است و امتیازات واحد آب وبرق و گاز می باشد.
ارزیابی:

طبق نظر هیات سه نفره کارشناسان رسمی دادگستری باتوجه به موقعیت محل وابعاد و اندازه عرصه و اعیان مفید کاربری 
کمیت  وکیفیت  دراجرا بیمه امتیازات و انشعابات و امکانات جانبی آپارتمان و همچنین قد السهم عرصه مشاعات و سایر 
مشترکات مطابق قانون تملک  آپارتمان ها و آئین نامه اجرائی و با فرض عدم دیون دولتی و غیر دولتی هر متر مربع آن را به مبلغ 
۱20/000/000 ریال و ۱0۷/۳۶ متر مربع آن را به مبلغ ۱2/88۳/200/000 ریال )دوازده میلیاردو هشتصدو هشتاد و سه 

میلیون و دویست هزار ریال(تعیین نموده اند.
مزایده ملک مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱2 ظهر روز سه شنبه مورخه ۱۴۰۰/۰۹/۱6 در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع 
در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد رسمی 

قم انجام می شود.
مزایده از مبلغ پایه۱2/88۳/200/000 ریال )دوازده میلیاردو هشتصدو هشتاد و سه میلیون و دویست هزار ریال(شروع و به 
بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده 
ثبت به شماره شبا IR ۹80۱000040۷۶0۱۳20۷8۹۵۶۹۳ با شناسه واریز ۹۶۵۱08۵۷۶۱00000002۱۷۱۳2۳۵۱200۶ 
می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را 
ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت 
مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد 
و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده 
مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی 
آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود.در صورت وجود مبلغ مبلغ مازاد بر طلب بستانکار،وفق ماده ۱2۵ 
آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق ماده 
۱2۵ آئین نامه اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی 
اقدام خواهد شد. و حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد..ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا 
حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد. در ضمن فیش واریزی می بایست توسط شخص شرکت 

کننده در مزایده واریز شده باشد.) م الف ۱4۶۷۱(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار ۱۴۰۰/۰8/۲5
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دروازه بان پیشین تیم ملی ایران با بیان اینکه هر روز 
شاهد اتفاقات و حاشیه های بیشتری پیرامون تیم ملی 
هستیم، گفت: اختلافات در تیم فوتبال کشورمان روز به 

روز بیشتر می شود.
منصور رشیدی در خصوص پیروزی دو بر یک تیم ملی 
ایران برابر لبنان در مرحله مقدماتی جام جهانی افزود: 
لبنان را دست کم گرفته بودیم و فکر می کردیم که به 
راحتی می توانیم این تیم را با اختلاف چند گل شکست 
دهیم اما متاسفانه شرایط به گونه ای دیگر رقم خورد و 
این لبنانی ها بودند که از یک اشتباه استفاده کرده و یک 

گل به تیم ملی کشورمان بزنند.
وی ادامه داد: بازیکنان ما بعد از دریافت گل تلاش 
زیادی کردند تا بتواند گل خورده را جبران و به پیروزی 
برسند. آنها در دقایق پایانی و وقت های اضافه به این 
مهم دست پیدا کرده و سه امتیاز را از آن خود کرده تا 

صعود تیم ملی به جام جهانی نزدیکتر شود.
دروازه بان پیشین تیم ملی ایران افزود: بابد بپذیریم 
در این بازی توانستیم با خلاقیت بازیکنانمان به پیروزی 
برسیم. بازی خوبی را از تیم ملی از لحاظ فنی شاهد 
با  را  بازی  چه  اگر  بود  تاثیرگذار  طارمی  نبود  نبودیم. 

پیروزی به پایان رساندیم ولی غیبت این بازیکن در روند 
هجومی تیم تاثیر بسزایی داشت.

رشیدی در مورد گلی که از لبنان دریافت کردیم گفت: 
از این اشتباهات زیاد برای فوتبال ما رخ می دهد. یادمان 
هست که در زمان کی روش هم یک لحظه غفلت کردیم 
و برای یک خطا ایستادیم و حریف توانست از این اشتباه 
استفاده کرده و به گل برسد. در مقابل لبنان هم فکر 
تا  کردیم توپ به اوت رفته و همین اشتباه باعث شد 

دروازه مان باز شود.
مسئولان فدراسیون باید پاسخگو حاشیه ها باشند 
وی در مورد صحبت های بازیکنان در خصوص لباس 
تیم ملی و اینکه یک سال است پیراهن ها را می شویند 
و می پوشند گفت: متاسفانه از زمان حضور اسکوچیچ 
هر روز شاهد یک اتفاق عجیب در تیم ملی هستیم و این 
روزها اختلافات بیشتر و بیشتر می شود. اینکه بازیکنان 
در خصوص شستشوی لباس پست می گذارند و موضوع 
را علنی می کنند نشان می دهد که شرایط در تیم ملی 

خوب نیستند.
این پیشکسوت ادامه داد: مسئولان فدراسیون باید 
در این مورد پاسخگو باشند. تیم ملی که قرار است به 

جام جهانی برود نباید شاهد چنین اختلافات و اتفاقات 
ناخوشایندی باشد. به طور حتم اگر با همین روش پیش 
برویم مطمئنا در روزهای آینده صحبت های بیشتری را 

خواهیم شنید که باعث تعجب همگان خواهد شد.
و در خصوص دیدار بعدی  پایان  منصور رشیدی در 
تیم ملی ایران که روز سه شنبه برابر سوریه انجام خواهد 
لبنان دست کم  را مثل  امیدوارم سوریه  گرفت گفت: 

نگیریم. باید کادر فنی آنالیز خوبی از سوریه داشته باشد. 
نقاط ضعف حریف را شناسایی و به آن ضربه وارد کنیم. 
لبنان را دست کم گرفتیم و می رفت که بازی را به آنها 
واگذار کنیم. بنابراین اگر به دنبال رسیدن به جام جهانی 
هستیم باید با تمام قوا مقابل سوریه رفته تا بتوانیم با 
شکست این تیم یک گام دیگر به جام جهانی نزدیک 

شویم.

ورزشی

رئیس هیات گلف استان قم خبرداد:
راه اندازی رشته کروکت در آینده ای نزدیک 

رئیس هیات گلف استان قم از راه اندازی رشته کروکت در آینده ای نزدیک در قم 
خبر داد گفت : با اینکه فعالیت اصلی هیات گلف قم باید روی گلف متمرکز باشد، 

اما مینی گلف دروازه ورود به گلف است و مینی گلف با گلف معنی پیدا می کند.
مسؤولان هیات گلف استان قم با حضور در فدراسیون گلف و دیدار با مسوولان 

ارشد این رشته، راهکارهای توسعه و پیشرفت گلف در قم را بررسی کردند. 
رشته گلف از اوایل دهه ۱۳80 رسما در قم راه اندازی شده و در عمر دو دهه ای 
فعالیت در بین رشته ها و هیات های ورزشی فعال در استان قم جایگاه بسیار خوبی 
برای خود دست و پا کرده است، رشته ای که شاید آن اوایل تصور می شد ورزش 

پول دارها باشد اما اکنون از تمام قشرها در آن فعال هستند.
تلاش برای ایجاد فضاهای تخصصی این رشته از همان آغاز کار در دهه 80 
استارت خورد و اگر چه هنوز آنچنان که باید و شاید گلف قم مکان مطلوبی از نظر 
استانداردهای جهانی این رشته در اختیار ندارد اما کار با حداقل امکانات سرلوحه 
این هیات قرار گرفته و این موضوع زمینه ساز رشد رشته ورزشی گلف در استان 
قم شده است. در این دو دهه افراد مختلفی در راس هیات گلف برای آشنا کردن 
قمی ها با گلف و فراهم کردن زیرساخت های این رشته تلاش کردند، همچنین از 
سال ۱۳۹۵ که رضا دلاوری مسوولیت ریاست این هیات را بر عهده دارد این مسیر 
ادامه دارد و هیات قم در رشته های زیر مجموعه خود همچون گلف، وودبال و 
مینی گلف نیز جایگاه خوبی در سطح کشور پیدا کرده است، ضمن اینکه گلف قم 
یک رشته موفق و مدال آور دیگر به نام بهکاپ زیر مجموعه خود داشت، رشته ای که 
البته به تازگی از بدنی گلف کشور جدا شده است. تلاش برای توسعه این رشته این 
هفته بهانه ای شد تا دکتر رضا دلاوری رئیس هیات، ویدا فرحان نایب رئیس هیات و 
معین رشیدی مقدم دبیر هیات گلف در فدراسیون گلف حضور یابند، ضمن اینکه 
در دیدار با مسؤولان ارشد فدراسیون گلف، ابلاغ نایب رئیس جدید بانوان هیات قم 

نیز به دکتر ویدا فرحان اعطاء شد.
هیات های استانی پشتیبان اصلی فدراسیون هستند 

گلفی ها در فدراسیون با دکتر حمید عزیزی مقام ارشد گلف ایران دیدار کردند و 
و رئیس فدراسیون با قدردانی از زحمات ارکان هیات در زمینه ارتقاء جایگاه گلف 
استان قم در توصیف ورزش گلف اظهار کرد: این رشته ورزشی رشته ای اسلامی، 

انسانی، اخلاقی، خانواده محور و موجب تحکیم مبانی خانواده است.
عزیزی همچنین با بیان اینکه ورزش گلف اخلاق محور هست و خود اظهاری و 
حاکمیت اعتماد در این رشته از ویژگی های منحصر به فرد رشته گلف است، ادامه 
داد: هیات های استانی پشتیبان اصلی فدراسیون هستند و از جمله هیات های 
پویای گلف کشور، هیات گلف استان قم است. دکتر رضا دلاوری رئیس هیات 
گلف استان قم نیز در دیدار با رئیس و دبیر فدراسیون گلف، ابتدا به ارائه گزارشی 
از اقدامات انجام شده گلف قم پرداخت و بیان کرد: گلف قم با ظرفیت است و 
ان شاءالله با همکاری و کمک فدراسیون گلف و رشته های تابعه در استان قم جایگاه 
واقعی خود را پیدا خواهد کرد. دلاوری در ادامه از راه اندازی رشته کروکت در 
آینده ای نزدیک در قم خبر داد و خاطرنشان کرد: با اینکه فعالیت اصلی هیات گلف 
قم باید روی گلف متمرکز باشد، اما مینی گلف دروازه ورود به گلف است و مینی گلف 
با گلف معنی پیدا می کند. ویدا فرحان نایب رئیس هیات گلف استان قم نیز در این 

جلسه گزارشی از فعالیت های صورت گرفته در حوزه بانوان هیات گلف ارائه کرد.

در رده های سنی زیر ۱5 و ۱7 سال بخش پسران؛

 جشنواره استعدادیابی بدمینتون ایران 
در قم به پایان رسید

نفرات برتر جشنواره استعدادیابی بدمینتون ایران در رده های سنی زیر ۱۵ و ۱۷ 
سال بخش پسران در تالار فرهمند موحد قم معرفی و تجلیل شدند.

براساس این گزارش، هیات بدمینتون استان قم طبق برنامه ریزی فدراسیون 
این رشته به مدت دو روز میزبان برگزاری رقابت های جشنواره استعدادیابی پسران 
بدمینتون باز رده سنی زیر ۱۵ و زیر ۱۷ سال کشور بود و این پیکارها در تالار زنده یاد 
حامد فرهمندموحد قم برگزار شد. در مجموع ۶۶ بدمینتون باز از استان های 
مختلف به قم آمده و در این دوره از مسابقات برای کسب رتبه های برتر با یکدیگر 
رقابت کردند، پیکارهایی که با حضور محمدرضا پوریا رئیس فدراسیون بدمینتون 
و نظارت نزدیک وی بر عملکرد بدمینتون بازان شرکت کننده از جذابیت بالاتری 
برخوردار شد. در پایان این دوره از مسابقات و در رده سنی زیر ۱۵ سال مهدی 
خلیلیان از هیات اصفهان رتبه نخست را کسب کرد و سامان صفری از هیات مرکزی 
به مقام نایب قهرمانی رسید، ضمن اینکه مقام سوم مشترک را محمد باقری از هیات 

بدمینتون یزد و هادی منوچهری دیگر نماینده هیات اصفهان به دست آوردند.
در رده بندی نهایی مسابقات رده سنی زیر ۱۷ سال نیز محمد گلچینی از هیات 
بدمینتون خراسان رضوی به مقام قهرمانی رسید و سیدحسین احمدی از هیات 
کرمان عنوان دوم را به خود اختصاص داد، همچنین یاسین طلایی از هیات یزد به 

همراه پارسا الوندی از هیات کرمانشاه مقام سوم مشترک این رده را کسب کردند.
این دوره از مسابقات جشنواره استعدادیابی پسران زیر ۱۵ و ۱۷ سال کشور در 
حالی به کار خود پایان داد که محمدحسن حسین زاده رئیس هیات بدمینتون 
را  رقابت ها  این رشته مسوولیت سرداوری  بین المللی مطرح  داور  و  قم  استان 

عهده دار بود و محمد عمرانی نیز سرپرست فنی رقابت ها را انجام داد.
اتفاق ویژه این دوره از بازی ها راهیابی محمدمعین خاکی بازیکن آینده دار و 
مستعد قم به جمع 8 بازیکن برتر رده سنی زیر ۱۷ سال بود تا وی با این دستاورد 
مجوز حضور در اردوی تیم ملی را کسب کند، در حالی که خاکی یکی از اعضای 

تیم رعد پدافند هوایی قم در لیگ برتر باشگاه های ایران نیز محسوب می شود.

رئیس فدراسیون کشتی: 

در اساسنامه فدراسیون ها 
رئیس هیچ کاره است

 رئیس فدراسیون کشتی گفت: اساسنامه ابلاغی وزارت ورزش دست رئیس را 
برای کار کردن می بندد.

علیرضا دبیر در مورد اعزام تیم ایران به آمریکا، عنوان کرد: به صورت کلی می 
گویم اگر کشتی گیران ما با نفرات برتر دنیا مبارزه کنند این به نفع ماست به خصوص 
اگر در مسابقات بین المللی باشد چراکه باختن در مسابقات بین المللی باعث 
می شود که کشتی گیران به نقاط ضعف و قوت خود و حریفانشان پی ببرند و در 
مسابقات اصلی این موضوع رمز پیروزی آن ها خواهد شد. رئیس فدارسیون کشتی 
همچنین درباره ابلاغ اساسنامه مشترک فدراسیون های ورزشی، تصریح کرد: چند 
وقتی است که اساسنامه جدید فدراسیون ها از طریق وزارت ورزش ابلاغ شده 
اما فدراسیون کشتی در دوره قبل یک اساسنامه جدا و مورد تأیید اتحادیه جهانی 
را مصوب کرد و اگر بخواهیم اساسنامه وزارت ورزش را انجام دهیم در بحث بین 
المللی حتما به مشکل خواهیم خورد. آیین نامه  ارائه شده از سوی وزارت ورزش 
عملا رئیس فدراسیون را هیچ کاره کرده و در واقع دست رئیس فدراسیون را برای کار 
کردن می بندد. دبیر یکی از اصلی ترین دغدغه های خود را موضوع بودجه کشتی 
و مالیات خواند و گفت: نزدیک به ۹ میلیارد پاداش کشتی گیران بوده که تقریبا باید 
۹00 میلیون آن را به عنوان مالیات بپردازیم، به هرحال فدراسیون که نمی تواند از 
جوایز قهرمانان کم کند و این مالیات بر گردن فدراسیون می ماند، ما این مالیات را 
از کدام منبع باید تأمین کنیم؟  وی ادامه داد: موضوع دیگری که وجود دارد اینکه 
ما تا سال ۹۷ مفاصه حساب گرفتیم اما برای سال ۹8 نزدیک به  دو نیم میلیارد 
تومان مالیات برای ما حساب کرده اند و این مالیات در حالی برای ما محاسبه شده 
که بودجه بسیار کمی می گیریم و باید از آن بودجه کم این مبلغ بسیار زیاد را نیز به 
عنوان مالیات پرداخت کنیم. رئیس فدراسیون کشتی اظهار داشت: کشتی هزینه 
های بسیار بالایی دارد و ما فقط برای مسابقات نروژ نزدیک به ۱۱0 هزار یورو هزینه 
ثبت نام و هتل دادیم، وزارت ورزش و جوانان باید بودجه کشتی را بدهد، در غیر این 
صورت ما برای اجرای ادامه برنامه های خود حتما با مشکل مواجه خواهیم شد. 
موضوع دیگر اینکه ما امسال بیش از یک میلیارد به هیات های استانی خود کمک 
کردیم و اگر وزارت ورزش بودجه ما را بدهد می توانیم بیشتر به آنها کمک و در امر 

تجهیز باشگاه ها و اهدای تشک کشتی به سراسر کشور بهتر عمل کنیم.

 سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران، گفت: نبود »مهدی طارمی« تعادل تیم 
ملی را بر هم ریخت اما دعوت او از نظر انضباطی ضربه سنگینی به تیم ملی وارد 

می کرد و حق در این زمینه با سرمربی تیم ملی است.
تیم ملی فوتبال ایران در پنجمین دیدار خود در مرحله نهایی رقابت های مقدماتی 
جام جهانی توانست با گل های دقایق پایانی سردار آزمون و احمد نوراللهی لبنان 
را از پیش رو بردارد و در دقایق پایانی با کامبکی رویایی شکست برابر لبنان را با 

برتری عوض کند.
در همین راستا جلال چراغپور سرمربی اسبق تیم ملی در گفت وگویی در مورد 
بازگشت رویایی تیم ملی مقابل لبنان، دلیل عقب افتادن تیم ملی در این دیدار، 
خط خوردن طارمی از فهرست تیم ملی و ... صحبت هایی انجام داد که در زیر 

می خوانید:
تیم ملی در شرایطی لبنان را برد که تا آخرین دقایق فوتبال دوستان ایرانی 

استرس زیادی را متحمل شدند.

به نظرم اگر بازی چند دقیقه دیگر ادامه پیدا می کرد ما با چهار یا پنج گل لبنان 
را می بردیم.

واقعا لبنان تیمی بود که بخواهد انقدر ما را به دردسر بیاندازد؟
این نظر من است. شاید هم درست نباشد اما به نظر من این لبنان اگر فصل 
را در لیگه دسته اول لیگ ایران آغاز کند، در پایان فصل به لیگ دسته دو سقوط 

خواهد کرد.
پس چرا بازی با لبنان به گونه ای باید برای ما پیش برود که فوتبالی ها برای 

این برد انقدر استرس بکشند؟
این موضوع چند دلیل داشت. ابتدا زمانی که  دو تیم و با استراتژی با هم بازی 
می کنند شما از دیدن آن بازی لذت می برید اما یک تیم بدون استراتژی می تواند 
برای بهترین تاکتیک ها هم مشکل ساز باشد چرا که الگوی فوتبالی خاصی اینگونه 
تیم ها ندارند و روی اتفاقات بازی می کنند. شما دیدید این تیم چگونه به گل رسید 
و حتی ممکن بود روی سر توپ بیرانوند گل دوم را هم بزند اما این اتفاق رخ نداد و 

خدا را شکر به بازی بازگشتیم.
دلیل دیگر چه بود؟

به نظر من استراتژی ما پس از چند بازی لو رفته بود و همین موضوع موجب شد 
تا آخرین دقایق با مشکل مواجه شویم اما پس از تعویض ها و وارد کردن مهره هایی 
که کمتر شناخته شده اند، بازی برگشت و همانطور که گفتم اگر مسابقه چند دقیقه 

دیگر ادامه پیدا می کرد ما چهار یا پنج گل می زدیم.
نبود طارمی چقدر در این بازی تاثیر داشت؟

این را بگویم که در آسیا زوج طارمی و سردار آزمون قوی ترین زوج هستند و هر 
زمانی که این بازیکنان با هم در زمین باشند باید رقبا با یک بازیکن بیشتر برای مهار 
این نفرات کار را ادامه دهند. بدین ترتیب ما در سایر خطوط به ویژه خط میانه از 
حریفان برتری عددی پیدا می کنیم اما با نبود طارمی مساله به گونه دیگری رقم 

خورد.
یعنی شما مخالف خط زدن طارمی بودید؟

نمی توان منکر این شد که با خط خوردن طارمی قدرت تیم ملی کاهش پیدا 
می کند اما باید شرایط تیم ملی را هم در نظر گرفت. زمانی به خاطر برخی موارد 

جزئی خط قرمزها خم می شود اما شکستن خط قرمز خوب نیست.
شما جواب دادن طارمی به حرف سرمربی تیم ملی را خم کردن خط قرمز 

می دانید یا شکستن؟
به نظر من اینکار شکستن خط قرمزها بود.

رفتار طارمی درست  با  را در مواجهه  تیم ملی  برخورد سرمربی  یعنی 
می دانید؟

نظم تیمی به هیچ عنوان نباید زیر پا گذاشته شود. شاید اگر طارمی در تیم ملی 
بود مقتدرانه لبنان و سوریه را می بردیم و کار به اما و اگر کشیده نمی شد اما اگر او 

با وجود این اقدامش دعوت می شد، شاید عواقبی داشت که جبران ناپذیر بود.
شما خودتان اگر بودید چه تصمیمی می گرفتید؟

زمانی که من سرمربی تیم ملی بودم، دوران جنگ بود و چندین سال فوتبال 
داخلی تعطیل بود. به همین خاطر من تنها ۱۹ بازیکن را در اختیار داشتم و 
شناخت دیگری از سایر نفرات نداشتیم که آنها را به تیم ملی بیاوریم. در این شرایط 
یک بازیکن که به نوعی ستاره تیم من در آن مقطع بود، به من گفت که به خاطر 
امرار معاش و دادن خرج خانواده مجبور است روزها مسافرکشی کند و تنها در 
تمرینات نوبت عصر به تیم ملی ملحق شود اما من به خاطر نظم تیمی این موضوع 
را قبول نکردم و آن بازیکن را خط زدم. به نظر من هیچ چیز بالاتر از انضباط تیمی 

نیست.
اما تیم ملی راه زیادی را در پیش دارد و برای موفقیت در جام جهانی به بازیکنی 

مانند طارمی نیاز داریم.
امیدوارم تا آن زمان این مشکلات حل شود. بزرگان تیم ملی هم وساطت کنند 

تا طارمی بازگردد. این موضوع هم به نفع طارمی است و هم به نفع فوتبال ملی.

 چراغپور سرمربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران: 

غیبت طارمی توازن تیم ملی را بر هم ریخت اما حق با اسکوچیچ است

منصور رشیدی دروازه بان پیشین تیم ملی:
باید با تمام قوا مقابل سوریه  به میدان برویم

آگهی مزایده اتومبیل
پرونده کلاسه  به  ایران ۱۶ مربوط  پراید TL۱۳۱-به شماره شهربانی ۹۶۹ق۱۶  آگهی مزایده یک دستگاه خودروی 

۱400040۳00۱۱002۵۹2
اکبر  علی  متعهد:  بایگانی۱40002۷2۱(  شماره  ۱400040۳00۱۱002۵۹2)با  کلاسه  اجرایی  پرونده  بموجب 
سند:۱۳۹8/04/۱4،دفترخانه  سند:۱۷80۱،تاریخ  ازدواج:شماره  سند  آرزومند،  مهدیه  له:  متعهد  فراهانی  زنجیرانی 
صادرکننده:دفترخانه ازدواج شماره۵ شهر قم استان قم ، خودروی پراید TL۱۳۱-به شماره شهربانی ۹۶۹ق۱۶ ایران ۱۶ با 
مشخصات ذیل متعلق به آقای علی اکبر زنجیرانی فراهانی واقع در پارکینگ ایران، بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش 

میرسد.
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

سفید-شماره  ۱۳۹۳-رنگ  ۱۶-مدل  ایران  ۹۶۹ق۱۶  شهربانی  شماره  TL۱۳۱-به  پراید  خودروی 
شانسی:۱0۱۱۹۱۵E4۱2۱00NAS شماره موتور:۵08۵04۳ 

خصوصیات بدنه:
-کارکرد:2۷0000 کیلومتر-لاستیکها:عقب ۵0 درصد و جلو: ۵0 درصد،فرورفتگی کاپوت-کفگیر جلو سمت چپ رنگ 

شدگی و صافکاری دارد-درب صندوق عقب فرورفتگی دارد-درب سمت راست عقب فرورفتگی دارد.
دارای بیمه نامه شخص ثالث تا تاریخ ۱40۱/0۳/2۷ میباشد.

کارشناس رسمی دادگستری جناب آقای حسین شیرزادی خودروی مذکور را به مبلغ ۷80/000/000  ریال )هفتصدو هشتاد 
میلیون ریال معادل هفتاد و هشت میلیون تومان( ارزیابی نموده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت ۹ صبح الی ۱2 ظهر روز سه شنبه ۱400/0۹/0۹در اداره اجرای اسناد رسمی قم، واقع در 
خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم-اداره اجرای اسناد رسمی قم 

انجام می شود.
هشت  و  هفتاد  معادل  ریال  میلیون  هشتاد  )هفتصدو  ریال    ۷80/000/000 پایه  مبلغ  از  مذکور  خودرو  مزایده 
میلیون تومان( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد 
واریز  شناسه  با   IR ۹80۱000040۷۶0۱۳20۷8۹۵۶۹۳ شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ  از 
۹۶۵۱08۵۷۶۱00000002۱۷۱۳2۳۵۱200۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است 
و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره 
حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور 
قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید 
می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت 
توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و حقوق دولتی وحق مزایده 
طبق مقررات وصول خواهد شد. لازم به ذکر است که انجام مراحل انتقال اجرایی و تعویض پلاک بر عهده برنده مزایده می باشد.

)م الف۱4۶۶۹(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم_مهدی روزخوش
تاریخ انتشار: ۱۴۰۰/۰8/۲5

------------------------------------------
آگهی تغییرات 

آگهی تغییرات شرکت تعاونی مسکن کارکنان استانداری قم و واحدهای تابعه به شماره ثبت ۵28 و شناسه ملی ۱08۶0۹۵402۹ 
به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی سالیانه مورخ ۱۶/0۵/۱۳۹۹ ومجوز شماره 8۹۶0مورخ 28/0۷/۱۳۹۹ اداره تعاون 
، کار و رفاه اجتماعی شهرستان قم تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ۱ - روزنامه کثیرالانتشار ایمان بعنوان روزنامه اصلی و روزنامه شاخه 
سبز بعنوان روزنامه علی البدل درج آگهی های شرکت تعیین شد. 2- آقایان سید میثم احمدی به شماره ملی ۱2۶۱۹۵8۹۳4 
، ابوالفضل شریفی به شماره ملی 0۳84۱4۶2۳۶ ، حسین امیری قمی به شماره ملی 0۳8۳۶20۳۹2 ، ذبیح اله عبدالهی به 

شماره ملی ۵۶۶۹4۶44۱۹ ، حسین بنی حسن به شماره ملی 0۳82028880 بعنوان اعضای اصلی هیئت مدیره و وحید 
گلی کانی بشماره ملی 20۶۱۷۹۶24۹ ، سید جواد موسویان بشماره ملی۱24۹۷۵۶۵4۵ و مرتضی رحمن نیای چماچائی 

به شماره ملی 2۶۵۹024۷۷4 بعنوان اعضای علی البدل هیئت مدیره برای مدت سه سال انتخاب شدند. 2- آقایان آقای جواد 
کاظمی به شماره ملی 0۳8۵۱۵802۵ به عنوان بازرس اصلی و محمد گنجی پور به شماره ملی 0۳8۳۶۶۷2۶۷ به عنوان 

بازرس علی البدل ، برای مدت یکسال انتخاب گردیدند.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۱۲۲۳8۰6(

------------------------------------------
آگهی تغییرات

ملی  شناسه  و   ۵28 ثبت  شماره  به  تابعه  واحدهای  و  قم  استانداری  کارکنان  مسکن  تعاونی  شرکت  تغییرات  آگهی 
۱08۶0۹۵402۹ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 2۷/0۵/۱۳۹۹ومجوز شماره 8۹۶0مورخ 28/0۷/۱۳۹۹ اداره 
تعاون ، کار و رفاه اجتماعی شهرستان قم تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقایان سید میثم احمدی به شماره ملی ۱2۶۱۹۵8۹۳4 
به سمت رئیس هیئت مدیره ، ابوالفضل شریفی به شماره ملی 0۳84۱4۶2۳۶ به سمت نائب رئیس هیئت مدیره ، حسین 
بنی حسن به شماره ملی 0۳82028880 به سمت منشی هیئت مدیره وحسین ولی به شماره ملی0۳8۶۵۱۶2۵۱ بعنوان 
مدیرعامل برای مدت سه سال انتخاب شدند.کلیه قراردادها و اسناد رسمی و تعهد آور بانکی از قبیل چک ، سفته ، برات و اوراق 
بهادار پس از تصویب هیأت مدیره با امضای آقای حسین ولی مدیر عامل و آقای ابوالفضل شریفی نائب رئیس هیئت مدیره و مهر 
شرکت معتبر می باشد .اسناد عادی و اوراق اداری با امضای مدیرعامل و مهر شرکت و در صورت لزوم با امضای آقای سید میثم 

احمدی رئیس هیئت مدیره و مهر شرکت معتبر است. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۱۲۲۳8۰7(

------------------------------------------
آگهی تغییرات

ملی  شناسه  و   ۵28 ثبت  شماره  به  تابعه  واحدهای  و  قم  استانداری  کارکنان  مسکن  تعاونی  شرکت  تغییرات  آگهی   
۱08۶0۹۵402۹ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 0۵/0۵/۱400 و به موجب مجوز شماره 4۱۷8 
مورخ 2۷/0۶/۱400 اداره تعاون ، کار ورفاه اجتماعی شهرستان قم تصمیمات ذیل اتخاذ شد : مدت فعالیت شرکت از تاریخ 

2۳/۱2/۱۳۹۹ تا تاریخ 2۳/۱2/۱400 تمدید گردید . 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۱۲۲۳8۰8(

------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره ۱۹۳4/2۶/۵۹۳اصلی واقع در 
بخش دو ثبت قم )آدرس:قم،24 متری آیت الله کاشانی،کوچه ۳4 بعد از چهار راه بن بست سوم پلاک ۱20( که بنام محمد 
چهرقانی فرزند سیق الله میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم مراجعه مالک تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی 
مطابق ماده ۱۵ قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد 
سند رسمی و بنا به تقاضای مالک به وارده 2/۱828۷-۱400/08/۱۹ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه 
شنبه مورخ ۱400/۹/2۳ ساعت 8/۳0 الی ۱2/۳0 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین 
و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت 
قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده 
20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/2/2۵ معترضین ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره 

ارائه نمایند.
 )م الف ۱۴666(
تاریخ انتشار آگهی: سه شنبه  ۱۴۰۰/۰8/۲5
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم



7 سه شنبه-25 آبان ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 5391
سیاسی

اظهارات غیر واقعی و غیر فنی ؛

چرا گروسی بر تداوم رفتار مخرب 
علیه ایران اصرار دارد؟

منظور گروسی از عدم تعامل ایران با آژانس 
دقیقا چیست و اصرار او بر تکرار اظهارات غیر 
واقعی و غیر فنی از این دست علیه کشورمان 
باز  آتی  را در مذاکرات  قرار است کدام گره 

کند. 
مدیرکل  که  حالی  در  نورنیوز،  گزارش  به 
قطع  از  اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس 
ارتباط خود با  ایران سخن گفته، سخنگوی 
وزارت امور خارجه اعلام کرد که قرار است 
او به زودی برای گفتگو با مقامات جمهوری 

اسلامی ایران به تهران سفر کند.
روز قبل در گفت  »رافائل گروسی« چند 

وگو با خبرگزاری فرانسه مدعی شده بود آژانس هیچ تماسی با دولت جدید ایران برای گفت وگو 
درباره برخی مسائل مربوط به برنامه هسته ای ایران نداشته و این مسئله را »حیرت انگیز« 

توصیف کرده بود.
این ادعای گروسی در حالی است که او علاوه بر تماس ها و مراودات مکرر با نمایندگی دائم 
جمهوری اسلامی نزد سازمان های بین المللی در ۳ ماه گذشته، در شهریورماه نیز سفری به 
تهران داشت و ضمن دیدار با »محمد اسلامی« معاون رییس جمهوری و رییس سازمان انرژی 

اتمی به تفاهم هایی نیز رسید که ایران کاملا به آن توافق عمل کرد.
خواسته آژانس وفق تفاهم مشترک اسلامی- گروسی به تاریخ یکشنبه 2۱ شهریور )۱2 
سپتامبر 202۱( در خصوص موضوع تعویض کارت های حافظه »تجهیزات مشخص شده« در 
حالی از رهگذر حسن نیت ایران محقق شد که این تجهیزات نه تنها به اقدامات پادمانی مرتبط 
نیستند بلکه به طور ویژه در جهت تحقق اهداف نظارتی برجام بوده و بر اساس آن، بازرسان 
آژانس فعالیت های مورد توافق را بر روی ۱8 دوربین از 20 دوربین در 22 سپتامبر 202۱ انجام 
دادند. با این وجود گروسی که به هیچ  یک از تعهدات خود در آن تفاهم عمل نکرده، در یک 
ماه گذشته دست کم سه بار با اظهارات غیر فنی و کاملا سیاسی ایران را متهم به عدم همکاری 
با آژانس کرده و هم زمان از لزوم سفر مجدد به ایران و ملاقات با مقامات کشورمان سخن گفته 

است.
او تاکید کرده که »من هیچ تماسی با این دولت که از ۵ ماه پیش مستقر شده است نداشته ام و 
تنها مورد استثنا، گفت وگوهای فنی است که با رییس  جدید سازمان انرژی اتمی ایران داشته ام 

و این مساله حیرت آور است.«
ظاهرا مدیرکل آژانس از اینکه دولت سیزدهم برخلاف گذشته تنها به اندازه وزن او و نهاد 
متبوعش به او اجازه ایفای نقش داده مکدر است و از اینکه قادر به اجرای تام و تمام منویات 

سیاسی غربی ها برای تشدید فشار بر ایران در فرآیند مذاکرات نیست سرخورده شده است.
در این خصوص ذکر چند نکته ضروری است:

نخست؛ ادعای عدم تعامل دولت سیزدهم با آژانس سخنی دروغ است و تفاهم دوجانبه ایران 
و آژانس در سفر شهریورماه گروسی به تهران که مفاد آن در بیانیه مشترک او و محمد اسلامی 

به عنوان معاون رییس جمهوری و رییس سازمان انرژی اتمی آمده شاهدی بر این ادعا است.
دوم؛ گروسی چون دیگر ترامپ و پمپئویی نیستند که بخواهند او را حمایت کنند، بنابراین 
برای اثبات خود به دولت بایدن ادعاهایی را درباره آنچه سر به راه کردن ایران خوانده داشته است 
که اساسا در حیطه مسولیت و اختیاراتش در آژانس نیست و الان از ناتوانی در این مساله ناراحت 
است. سوم؛ بدیهی است تعامل ایران با آژانس تنها در چارچوب موافقتنامه جامع پادمان صورت 
خواهد گرفت و انتظار گروسی از اعمال نظر در فضایی فراتر از آنچه هست، انتظاری بی جاست 
و قطعا درخواست های مکرر او برای ملاقات با مقامات ایرانی به غیر از رییس سازمان انرژی 
اتمی آن هم در شرایطی که کمترین حسن نیتی از خود نشان نداده، انتظار غیر معقولی است.
چهارم؛ روند رفتارهای ضدایرانی گروسی که بیشتر به یک سناریوی از پیش طراحی شده 
برای تشدید فشار بر کشورمان در فرآیند مذاکرات آینده شبیه است نشان می دهد که  این نهاد 
بیش از آنکه در چارچوب وظایف حقوقی- فنی خود ایفای نقش کند، به ابزاری سیاسی در 

دست کشورهای غربی برای وارد کردن فشار به کشورهای مستقل مبدل شده است.
با توجه به آنچه ذکر شد مشخص نیست منظور گروسی از عدم تعامل ایران با آژانس دقیقا 
چیست و اصرار او بر تکرار اظهارات غیر واقعی و غیر فنی از این دست علیه کشورمان قرار است 

کدام گره را در مذاکرات آتی باز کند.

چرا تهران از آمریکا و غرب
 درخواست تضمین می کند؟

جمهوری اسلامی شاهد اعمال گونه های مختلفی از فشار از سوی آمریکا بوده است، ایجاد 
محدودیت در فروش نفت که به تازگی رئیس جمهور آمریکا از آن سخن گفته است از مهمترین 
شاخصه های فشار علیه ایران است که نشان دهنده محق بودن تهران در درخواست تضمین از 

سوی آمریکا و شرکای غربی است. 
جو بایدن اخیرا در یادداشتی به وزارت خارجه آمریکا از اقدامات اخیر کشورش برای تحت 
فشار قرار دادن ایران پرده برداشت. او در این یادداشت نوشت که به اندازه کافی نفت به بازار 
جهانی عرضه می شود٬  بنابراین امکان کاهش چشمگیر خرید نفت از ایران توسط کشورهای 

دیگر فراهم شده است.
از  نفتی  فرآورده های  و  نفت  کافی  قبلی، عرضه  با تصمیمات  تاکید کرد: مطابق  بایدن 
کشورهایی غیر از ایران به بازار جهانی وجود دارد تا امکان کاهش قابل توجه خرید نفت و 

فرآورده های نفتی از ایران توسط موسسات مالی خارجی فراهم شود.
سعید خطیب زاده، سخنگوی وزارت خارجه در نشست هفتگی خود با خبرنگاران داخلی و 
خارجی در این خصوص گفت: آنچه که بایدن مطرح کرده اتفاقا نشان می دهد که چقدر دنیا به 

هم متصل و وصل است و هیچ کشوری قابل حذف و جدا شدن از بازار نیست.
وی با اشاره به سیاست های ضد ایرانی آمریکا گفت: ایالات متحده در چهار دهه گذشته 
تلاش کرده که ایران را از بازارهای جهانی حذف کند ولی هر روز کمتر به نتیجه مورد نظر خود 
رسیده است و این به خاطر همت جوانان ایرانی است که خلاقانه و برای رفع نیازهای کشور و 
بی اثر کردن این تلاش ها کار می کنند. آن ها هر چه تلاش می کنند تلاش های آن ها چند گام 
از تلاش ها و فعالیت های جوانان ما عقب تر است.  نکته قابل توجه در اظهارات امروز خطیب 
زاده این موضوع بود که گفت:"بایدن باید دقت کند که رفتارش توسط تهران مانیتور و ارزیابی 
می شود و ما براساس همین حرف ها و رفتارها گفت وگوها را در وین جلو می بریم و به این نوع 
مواضع دقت داریم. "  هر چند کشورها در مناسبات بین الملل روابط و خود را بر اساس اعتماد 
تعریف نمی کنند، با این حال موفقیت و دستیابی به نتیجه در هر مذاکره و گفت  وگویی نیازمند 
حداقل هایی از حسن نیت بین مذاکره کنندگان است در این چهارچوب توجه به چند نکته 
ضروری است؛  ایران چهار دهه است که درگیر تحریم و تروریسم اقتصادی است و در این بین 
بخش انرژی و نفت ایران به دلیل وابستگی اقتصاد ایران به آن همواره در معرض تحریم و فشار 
بوده است. در عین حال ایران در مقاطع مختلف برای مقابله با این سیاست ضدانسانی تلاش 
کرده است. یکی از راهکارهای ایران در این مدت رهایی از وابستگی اقتصاد به نفت بوده است 
به طوری که در سال های اخیر میزان وابستگی بودجه کشور به نفت به زیر ۳0 درصد رسیده 

است و دولت تلاش کرده با استفاده از سایرمنابع درآمدی اقتصاد کشور را اداره کند.
تهران طی سال های اخیر سیاست فشار حداکثری ترامپ و بی سابقه ترین وغیرانسانی ترین 
تحریم های اقتصادی را تحمل کرده است. آن هم در شرایطی که شیوع کرونا هم فشار مضاعفی 
به اقتصاد ایران وارد کرد. هرچند اقتصاد ایران و معیشت مردم به واسطه این اقدام غیر انسانی 
در معرض فشار قرار گرفت، با این حال ایران توانست اثرات آن را بر اقتصاد مدیریت کرده و تلاش 

کرد از آسیب های تحریم بر زندگی و معیشت شهروندان بکاهد.
نکته دیگر اینکه تهران بویژه در سال های اخیر نشان داده در دفاع از حق خود قاطع است و 
با کسی تعارف ندارد. در این راستا در سال های گذشته برخی دست اندازی ها به محموله های 
نفت ایران وجود داشته است که البته هیچ کدام بدون پاسخ نمانده و تهران از همه ابزارها برای 

فروش نفت و دفاع از منافع مشروع خود استفاده کرده است.
طی هفته های اخیر در فضای سیاسی و رسانه ای بین المللی اینطور مطرح می شد که 
ایران از مذاکره رویگردان است و هر کاری برای بازگرداندن ایران به میز مذاکره خواهند کرد و 
دیپلماسی را ترجیح می دهند و به دنبال بازگرداندن ایران به تعهدات هسته ای هستند و این 
ایران است که حاضر نیست به مذاکرات بازگردد. این در حالی است که در ۶ دور مذاکرات اخیر 
در وین، ایران با نمایندگان ۱+4 مذاکره کرد و مذاکرات به میزان قابل توجهی هم جلو رفت با این 
حال واقعیت این است که این مذاکرات به سد ناتوانی غربیها از اتخاذ "تصمیم شجاعانه و قاطع" 
برخورد و غربی ها حاضر نشدند برای عمل به تعهدات خود و بازگشت به برجام تصمیم گیری 
کنند.  اظهارات اخیر بایدن مبنی بر کاهش فروش نفت ایران عدم صداقت آنها را نشان داد. این 
اظهارات از سوی دیگر می تواند اماره و قرینه ای بر اتخاذ رویکرد زیاده خواهانه از سوی غربی ها 

و مشخصا آمریکا و عدم تمایل واقعی و جدی آنها در مذاکرات آتی باشد.
هرچند برخی از کارشناسان درخواست تضمین از سوی ایران در فرایند مذاکرات را غیرواقع 
بینانه ارزیابی کردند. اما اظهارات بایدن نشان می دهد که حتی آمریکا در همین دولت هم به 
دنبال بهره برداری از ابزار فشار و تحریم است و رویکرد غیر صادقانه ای را در پیش گرفته است. از 
این جهت ایران حق دارد در مذاکرات پای بر زمین سست قرار ندهد و خواستار تضمین جدی و 
محکم از سوی طرف های برجام باشد. در عین حال تهران علاوه بر درخواست تضمین جدی از 
آمریکا ازابزارهای لازم برای دفاع از حقوق خود برخوردار است. کما اینکه در جریان عهد شکنی 
کنونی آمریکا و شرکای غربی ایران هم در مدت زمان کوتاهی از اجرای تعهدات خود عقب 

نشینی کرد و نشان داد که هیچ گاه و در هیچ مذاکره ای بی گدار به آب نمی زند.

سخنگوی وزارت خارجه با بیان اینکه تاریخ سفر مدیر کل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی به مدیر کل آژانس اعلام شده و وی به زودی به تهران سفر می کند، 
گفت: گروسی در این سفر علاوه بر رئیس سازمان انرژی اتمی با وزیر امور خارجه 

هم دیداری خواهد داشت. 
سعید خطیب زاده روز دوشنبه در نشست خبری اظهار کرد: امروز میزبان وزیر 
خارجه ترکیه در تهران هستیم و وی در این سفر علاوه بر دیدار با همتای ایرانی 

خود، با رییس جمهور هم دیدار و گفت و گو می کند.
 سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره محور مذاکرات دو طرف در این سفر گفت: 

تمرکز اصلی ما پیگیری برخی توافقات از قبل صحبت شده با ترکیه است.
به گفته خطیب زاده، گسترش روابط همکاری های اقتصادی، روابط مرزی، 
وضعیت در شامات، افغانستان و قفقاز از محورهای رایزنی های وزیر خارجه ترکیه 
در تهران خواهد بود البته امیدوارم وقت محدود، کفاف این دستور کار طولانی را 

بدهد.
 وی یادآورشد: وزیر خارجه ترکیه در این سفر علاوه بر دیدار با همتای ایرانی خود 

با رییس جمهوری هم دیدار خواهد کرد.
 فرمانده ایرانی از سوی وزیر دفاع سوریه تقدیر شد

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره ادعاهای رسانه های خارجی درباره نیروهای 
مستشاری ایران در سوریه گفت: خبرسازی رسانه های صهیونیستی و برخی 
کشورهای دیگر موضوع تازه ای نیست. روابط ایران و سوریه از عمق و دامنه 
گسترده ای برخوردار است. فرمانده مستشاری ایران در سوریه مورد تقدیر وزیر 

دفاع سوریه قرار گرفت و مدالی دریافت کرد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی همچنین در پاسخ به سوالی درباره افتتاح سد 
ایلیسو ترکیه و تاثیرات زیست محیطی آن گفت: موضوعات مرزی و مربوط به 
مدیریت آب های مشترک یکی از موضوعات و محورهای سفر وزیر خارجه ترکیه 
به ایران است. وی با اشاره به اهمیت موضوع آب در منطقه اظهار کرد: سد اشاره 
شده بر روی رود دجله است که به خلیج فارس می ریزد و همه کشورهای پایین 

دست از آن متاثر می شوند.
 درباره  آب باید جهانی فکر کرد و مشترک تصمیم گرفت

این دیپلمات عالیرتبه کشورمان ادامه داد: بخشی از مدیریت جهانی آب داشتن 
رویکرد مشترک و موضوع حقابه است. باید جهانی فکر کرد و مشترک تصمیم 
گرفت. چنین موضوعاتی را باید از نگاه و تصمیم منطقه ای مدیریت کرد چون در 

بلندمدت تاثیر منطقه ای خواهد داشت.
خطیب زاده خاطرنشان کرد: کشورهای منطقه با بحران های زیست محیطی 
افزایش  و موجب  این سدها بحران ها شدیدتر شده  ایجاد  با  و  مواجه هستند 

ریزگردها می شود.
مراودات فنی ایران وآژانس مثل همیشه در مسیر خوبی قرار دارد

 سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی درباره سفر مدیر کل آژانس بین 
المللی انرژی اتمی به ایران گفت: آقای گروسی مراودات بسیار نزدیک را هم با 
سازمان انرژی اتمی و هم با سفارت ایران در وین دارند. وی اضافه کرد: از گروسی 
برای سفر به تهران دعوت شده و تاریخ هم برای سفر پیشنهاد شده و به زودی 

انشاءالله عازم ایران خواهند بود و منتظر پاسخ ایشان هستیم.
 خطیب زاده با بیان اینکه مراودات فنی ایران و آژانس مثل همیشه در مسیر بسیار 
خوبی در جریان است،  گفت: اگر گروسی پاسخ تاریخ ما را بدهند، در این سفر 

علاوه بر رئیس سازمان انرژی اتمی با وزیر امور خارجه هم دیدار خواهند داشت.
 خطیب زاده افزود: باید اجازه داد این روابط در مسیر عادی خودش این ادامه 

پیدا کند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوال خبرگزاری فرانسه مبنی بر اینکه 
 آیا در سفر باقری به اروپا، طرفین درباره مذاکرات به جمع بندی رسیدند، گفت: 

بررسی ها به جمع بندی رسید و در گفت و گو با اعضای۱+4 درباره تاریخ مذاکرات 
به توافق رسیدیم.

وی با بیان اینکه بر اساس این جمع بندی،  گفت و گوها  ادامه خواهد یافت، 
گفت: تحریم هایی که بعد از 20۱۷ و خروج ترامپ از برجام به صورت یکجانبه و 
فراسرزمینی به مردم ایران تحمیل شد، یکجا برداشته شود. البته اختلافاتی در ۶ 

دور مذاکره بوده که همه اینها مورد بررسی قرار گرفت.
خطیب زاده یادآور شد: نیت و حرف های ایالات متحده را شنیدیم که مایلند 
به اعضای۱+4 بپیوندند اما برای ما رفع تحریم ها، اطمینان از رفع تحریم ها و 
راستی آزمایی مهم است که همه اینها در فرایند بررسی جمع بندی شده و در گفت 

و گوها مورد تاکید قرار گرفته است.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی درباره اظهارات رییس جمهوری 
آمریکا درباره برجام و موضوع فروش نفت ایران اظهار کرد: البته نیت و خواست 
آمریکا بازگشت به برجام است اما آنچه برای جمهوری اسلامی ایران مهم است این 
است که ایالات متحده نشان بدهد به طور موثر و قابل راستی آزمایی تحریم هایی که 
به صورت یکجانبه، غیرقانونی و فراسرزمینی علیه ملت ایران تحمیل کرده مرتفع 

می شود و این مهمتر از نیت و خواستی است که مدام ما از واشنگتن می شنویم.
 این دیپلمات عالیرتبه خاطرنشان کرد: ما هیچ وقت گفت و گوها را بر اساس 
خوش بینی یا بدبینی نچیدیم، آنچه برای ما مهم است واقعیت های بر روی زمین 

هست و این چیزی است که ما پیگیری خواهیم کرد.
 وی یادآورشد: اتفاقاً چیزی که بایدن گفته بیش از همه نشان می دهد که چقدر 

دنیا به هم متصل است و هیچ کشوری از هیچ بازاری قابل حذف نیست.
 خطیب زاده افزود: ایالات متحده بیش از چهار دهه است که تمام تلاش خود 
را کرده به نوعی ایران را از بازارهای جهانی خارج کند اما هر روز کمتر نتیجه گرفته 
و آن هم به خاطر جوانانی است که به صورت خلاق کار می کنند و هیچ سدی در 

مقابل شان نیست آنها هرچقدر تلاش کنند چند گام از جوانان ما عقب هستند.
 رفتار بایدن به دقت ارزیابی می شود/ در گفت و گوهای وین بر اساس این 

اظهارات تضامین را خواهیم خواست
خطیب زاده گفت: آقای بایدن رفتارش به دقت توسط تهران ارزیابی می شود 
و ما در وین بر اساس همین گفته ها و رفتارها، گفت  و گوهایمان را جلو خواهیم 
برد و تضامین را خواهیم خواست. سخنگوی دستگاه دیپلماسی همچنین درباره 
اظهارات فیصل فرحان وزیر خارجه عربستان مبنی بر منتفی نشدن برقراری 
کنسولگری دو کشور گفت: تحول جدیدی شکل نگرفته است و منتظر اراده جدی 
طرف مقابل هستیم. وی درباره محور گفت و گوهای باقری در سفر اخیر اروپایی 
گفت: سفر معاون سیاسی وزارت خارجه به کشورهای اروپایی شامل انگلیس، 
فرانسه، آلمان و اسپانیا در جایگاه معاونت سیاسی انجام شد. اما چون آقای باقری 
مذاکره کننده ارشد هستند، بخشی از گفت و گوها به مذاکرات وین اختصاص 

پیدا کرد.
سخنگوی وزارت امورخارجه در پاسخ به ایرنا درباره آخرین وضعیت طلب ایران از 
انگلیس و پیگیری این موضوع در سفر آقای باقری به لندن گفت: عمده بحث ما با 
انگلیس موضوع روابط دوجانبه است و یکی از موضوعات دوجانبه بدهی 4 دهه ای 
انگلیس به ایران است که هر بار به هر بهانه ای این پرداخت به تعویق افتاده است.

وی افزود: طبق قوانین محلی و دادگاه های انگلیس، باید این بدهی ها پرداخت 
شود و این امر مطالبه و پیگیری شد.

خطیب زاده مسائل دوجانبه، منطقه و مذاکرات را سه محور گفت و گوهای باقری 
در اروپا عنوان کرد و گفت: معاون وزیر امور خارجه در این سفر با مسئولان روابط دو 

جانبه این کشورها هم نشست هایی داشته است.
اینکه گفت و گوهای از چه جایی باید آغاز شود موضوعی بی اهمیت است

سخنگوی دستگاه دیپلماسی درباره اظهارات یک مقام آلمانی مبنی بر اینکه 

گفت و گوها از جایی باید آغاز شود که تفاهم نشد، گفت: آنچه برای ما مهم است 
این است که چگونه به توافق خوبی در وین دسترسی پیدا کنیم. اینکه از کجا گفت 
و گوها در وین شکل بگیرد موضوع کم اهمیت تر است.ایالات متحده باید رویکرد 

خود را برای اطمینان به ما تغییر دهد.
رژیم  رزمایش  برگزاری  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  همچنین  زاده  خطیب 
صهیونیستی، آمریکا و برخی کشورهای منطقه گفت: جمهوری اسلامی نسبت 

به ثبات در منطقه تاکید دارد و به دنبال این هستیم ثبات منطقه به هم نخورد. 
وی افزود: نفس اینکه برخی کشورهای منطقه با ریشه  ترور و ناامنی در منطقه 
یعنی رژیم صهیونیستی همراه شوند، مذموم است اما اطمینان می دهم جمهوری 
اسلامی در سطحی از ثبات و اقتدار است که همه می دانند نباید به آن نزدیک 

شوند.
در حال آزادسازی تدریجی منابع کشور هستیم

سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوال دیگری درباره  آزادسازی سه و نیم 
میلیارد دلار از منابع ایران در خارج از کشور گفت: ما در شرایط تحریم اطلاعات ریز 
به کسی نمی دهیم البته بانک مرکزی اگر مصلحت بداند این موارد را خواهد گفت.
 خطیب زاده اظهار کرد: ما منابع متعددی در خارج از کشور داشتیم و داریم که 
در حال آزادسازی تدریجی آنها هستیم و به صورت تدریجی هم وارد چرخه اقتصاد 
شدند. هم اینکه امروز کالای اقتصادی وارد کشور می شود یعنی همه اینها به تدریج 
وارد می شوند و تنها هم از یک منبع نبودند و اجازه بدهید در همین حد بسنده 

کنم.
 وی در پاسخ به  سوالی درباره ادعای گروگانگیری در یمن از اعضای سفارت 
آمریکا گفت: از جزییاتی که گفتید شخصا مطلع نیستم. اما انصارالله و دولت نجات 
ملی یمن تا امروز مسئول بوده و براساس این مسئولیت تا امروز کشور را به درستی 

اداره کرده است.
سفارتخانه های ایران پناهگاه مردم هستند 

از  جمعی  برای  آمده  وجود  به  مشکل  درباره  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
شهروندان ایرانی در مرز بلاروس و لهستان گفت: سفارتخانه های ما در کشورهای 
خارجی فارغ از هر ملاحظه ای که اتباع چگونه و چرا گرفتار شده اند، بعد از اینکه 

مشکلاتشان را متوجه می شوند به کمک این اتباع می شتابند.
وی با بیان اینکه همکاران ما فارغ از بی توجهی هموطنان به همه هشدارهای 
وزارت خارجه به آنها کمک می کنند، تاکید کرد: سفارتخانه های ایران پناهگاه 
مردم هستند اما به مردم هشدار می دهم مراقب قاچاقچیانی باشند که با وعده های 
توخالی، بعضا آنها را به جاهای خطرناک می برند که حتی نمی توانیم پیدایشان 

کنیم.
گروهک های تروریستی در خاک عراق و انجام عملیات در خاک ایران

حضور  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  همچنین  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی   
گروهک های تروریستی در کشورهای همسایه اظهار کرد: اشراف اطلاعاتی در 
خصوص این اقدامات وجود دارد، متأسفانه گروهک های محدودی هستند که 
با عملیات ایذایی از اقلیم کردستان و از خاک عراق وارد جمهوری اسلامی ایران 

می شوند و بعد به خاک این کشور بر می گردند.
اما درسطح  انجام شده است،   وی اضافه کرد: برخوردها در سطح خودش 
دیپلماتیک هم اعتراض جدی و رسمی ایران به طرف عراقی اعلام شده و به آنها 
گفته شده است که جمهوری اسلامی ایران نمی تواند شاهد ادامه این وضعیت 

باشد.
 خطیب زاده افزود: عراق هم باید بداند در چارچوب حسن همسایگی نمی تواند 

مأمن برخی از این گروهک های تروریستی شود.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی در پاسخ به خبرنگار چینی درباره مذاکرات مجازی 
چین و ایالات متحده و تحریم چین توسط آمریکا و آیا این مذاکرات بر روابط ایران 
و چین تاثیر دارد، گفت: اگر ایالات متحده متوجه شود دنیا نمی تواند با یکجانبه 
گرایی این کشور به گروگان گرفته شود و به رویکرد همگرایی با جامعه جهانی روی 
بیاورد و اگر بپذیرد که سلاح تحریم علیه کشورها به ویژه چین را نباید به کار بگیرد، 
قطعا دنیای بهتری پیش رو خواهیم داشت.در عین حال باید دید کدام گفت و 

گوها به نتیجه عملی می رسد.
 ثبات و امنیت مرزهای ایران و ترکیه الگو است

 دیپلمات عالیرتبه کشورمان در پاسخ به سوالی درباره حضور نیروهای نظامی 
ترکیه در سوریه اظهار کرد: ایران، ترکیه و روسیه در روند آستانه شریک هستند و 
در همین سفر وزیر خارجه ترکیه هم یکی از محورهای مذاکرات، روند آستانه و 

موضوعات پیش رو است.
وی درباره امنیت مرزهای ایران و ترکیه گفت: مرزهای ایران و ترکیه در این منطقه 
بیش از 400سال دارای ثبات بوده و مثال و الگویی است برای اینکه دو کشور 

چگونه می توانند مرزهای با ثبات داشته باشند.
خطیب زاده درباره سفر کاظمی قمی به کابل گفت: کاظمی قمی به عنوان 
نماینده ویژه جمهوری اسلامی ایران در افغانستان انتخاب شده و این سفر هم در 
همین جایگاه انجام می شود و گفت و گوهایی با هیات حاکمه افغانستان خواهد 

داشت.
وی با بیان اینکه مردم افغانستان به طور جدی در مضیقه هستند، گفت: تلاش 

کردیم مردم این کشور کمترین تاثیر را از خروج فاجعه بار آمریکا داشته باشند.
سخنگوی وزارت امور خارجه یادآورشد: ما نگران افراط و رشد تروریسم هستیم 

که بدترین شکل تروریسم هم حمله به نمازگزاران است.
خطیب زاده یادآورشد: هیات حاکمه افغانستان مسئولیت دارد از مردم و گروه ها 
محافظت کند. متاسفانه گزارشی از حضور داعش در آنجا داریم که بسیار نگران 

کننده است.

سخنگوی وزارت خارجه :

مراودات فنی ایران وآژانس در مسیر خوبی قرار دارد

هدف  اینکه  بیان  با  الملل  بین  مسائل  کارشناس 
فضاسازی های رسانه ای غرب علیه ایران فرار از اجرای تعهدات 
است، گفت: اگر طرف غربی قائل به یک مذاکره منطقی و از 
موضع برابر باشد طبیعتا خواسته های ایران خارج از توافق 
برجام نیست و اگر اراده این کار را داشته باشند می توانند آنها 

را عملیاتی کنند. 
محمد قادری در گفت وگو با ایرنا درباره رویکرد آمریکایی ها 
متاسفانه  کرد:  تحریم هااظهار  رفع  برای  مذاکرات  قبال  در 
آمریکایی ها بر خلاف آن چیزی که در رسانه ها نشان می دهند 
مذاکرات  به  نسبت  رویکردشان  اساساً  تبلیغات می کنند  و 
مثبت نیست. آنها طرف ترک کننده و ناقض برجام هستند. 
با این وجود در حالی که تلاش می کنند به گروه پنج به علاوه 
یک و میز مذاکره برگردند، حاضر نیستند که هزینه های نقض 

برجام و خروج از این پیمان را بپردازند.
بر  دارند فشار  با فضاسازی سعی  آمریکایی ها  افزود:  وی 
ایران را زیاد کنند تا جمهوری اسلامی تسلیم خواسته های 
آنها شود. قطعا این  غیرمنطقی، غیرقانونی و زیاده طلبانه 
رویکرد آمریکایی ها نتیجه بخش نخواهد بود زیرا جمهوری 
اسلامی تاکید کرده رویکردش در فرایند مذاکرات آینده مبتنی 
بر حل مساله و رفع تحریم هاست و در غیر این صورت، اساسا 

مذاکره  بی معنی و بی نتیجه است.
این کارشناس مسائل بین الملل گفت: جمهوری اسلامی 
بنا را بر این گذاشته که اساسا حضور در مذاکرات آینده باید 
مبتنی بر رفع تحریم و حل مساله باشد. در غیر این صورت، 
مذاکره برای زمان خریدن یا مذاکرات فرسایشی به هیچ وجه 
مورد پذیرش ایران نیست و همانطور که علی باقری معاون 
سیاسی وزیر امور خارجه ایران اعلام کرده، اگر مذاکره ای 

صورت بگیرد با هدف رفع تحریم هاست و طرف های اروپایی و 
آمریکایی لازم است این موضوع را در نظر بگیرند.

قادری با اشاره به ریاست فرانسه بر اتحادیه اروپا و تاثیرات آن 
بر فرایند مذاکرات هسته ای گفت: از همان ابتدای مذاکرات 
جمهوری اسلامی با غرب در خصوص فعالیت های صلح آمیز 
هسته ای، پاریس همواره سعی کرد نقش پلیس بد را ایفا کند.
از  مستقل  نتوانستند  هرگز  فرانسوی ها  کرد:  اضافه  وی 
آمریکایی ها در فضای سیاست بین الملل ایفای نقش کنند؛ 
بنابراین سعی می کنند با چنین نقش و رویکردی وارد عرصه 
مذاکرات شوند تا خود را در سیاست بین الملل موثر نشان 

دهند.

 قادری با بیان اینکه این رویکرد فرانسوی ها به سفارش 
ایالات متحده صورت می گیرد و فرانسه اراده یا توان بازیگری 
مستقل از کاخ سفید و واشنگتن را ندارد، گفت: تغییر دوره ای 
ریاست اتحادیه اروپا و قرار گرفتن فرانسه در راس آن می تواند 
این رویکرد را به نوعی تشدید کند که یک پالس منفی از طرف 

اروپایی ها تلقی می شود.
وی با بیان اینکه آمریکا داخل اتاق مذاکرات جایی ندارد، 
خاطرنشان کرد: در زمان ریاست جمهوری دونالد ترامپ و در 
سال ۹۷، آمریکایی ها به شکل یکجانبه از برجام خارج شدند 
بنابراین آنها برای بازگشت به برجام باید در مورد لغو تحریم ها و 

راستی آزمایی به ایران تضمین بدهند.

خروج  یادآورشد:  الملل  بین  مسائل  کارشناس  این   
آمریکایی ها از توافق هسته ای خسارت هایی را برای ایران به 
بار آورده است و آنها باید این خسارت را نیز بپردازند. اما به هر 
حال، آمریکایی ها جایگاهی در مذاکرات ندارند که بخواهند 

در رابطه با دستور کار مذاکرات آینده اعلام نظر کنند.
جز  به  دیگری  موضوع  هر  مورد  در  بحث  گفت:  قادری 
موضوع هسته ای، اساسا جایگاهی در مذاکرات مربوط به 
برجام ندارد و همانطور که دیپلمات های ارشد مذاکره کننده 
ایرانی اعلام کرده اند مذاکره فقط در چارچوب رفع تحریم ها و 
برجام صورت خواهد گرفت. موضوع برجام هسته ای است و 

ایران هیچ دستور کار جدیدی را نخواهد پذیرفت.
وی با بیان اینکه پایداری و ماندگاری توافق، راستی آزمایی 
موارد توافق و تضمین عملی آن از  مطالبات جدی تهران 
است، افزود: اگر طرف های مقابل ایران، رویکردی منطقی به 
مذاکرات داشته باشند طبیعتا برآورده کردن خواسته های ایران 

سخت نیست.
مشکل  کرد:  خاطرنشان  الملل  بین  مسائل  کارشناس   
این است که اروپا و آمریکا به نوعی یک بازی غیرمنطقی و 
غیرحقوقی را در پیش گرفته اند و حاضر نیستند پیمانی را که 
امضا کرده اند، عملیاتی کنند. نکته اصلی ماجرا هم همین 

موضوع است.
و  فشارها  سوء،  تبلیغات  اینکه  به  اشاره  با  قادری   
از  فرار  هدف  با  ایران  علیه  غرب  رسانه ای  فضاسازی های 
انجام تعهدات صورت می گیرد، گفت: اگر طرف غربی قائل 
به یک مذاکره منطقی و از موضع برابر با ایران باشد طبیعتا 
خواسته های ایران خارج از توافق برجام نیست و اگر اراده این 

کار را داشته باشند می توانند آنها را عملیاتی کنند.

یک کارشناس مسائل بین الملل:
فضاسازی غربی ها علیه ایران برای فرار از اجرای تعهداتشان است
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ما را حرمی است و آن »قم« است، و به زودی بانویی از 
فرزندان من به نام فاطمه در آن دفن خواهد شد. هر 

کس او را زیارت کند، بهشت بر او واجب شود .

سه شنبه -25  آبان ماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5391
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مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری قم تأکید کرد:

لزوم برنامه ریزی برای بانوان در کمیته زنان و خانواده شورای شهر

پلمب کارگاه تولید داروهای گیاهی غیربهداشتی در قم
روابط عمومی سازمان صمت قم اعلام کرد: یک کارگاه غیرمجاز تولید و بسته داروهای گیاهی 
غیربهداشتی و مواد شوینده تقلبی در قم شناسایی و پلمب شد. به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی 
این سازمان، پیرو گزارش های مردمی از یک کارگاه غیرمجاز که مبادرت به تولید و بسته بندی داروهای 
گیاهی غیربهداشتی و مواد شوینده بهداشتی تقلبی با عنوان یک شرکت معروف می کرد، اقدام های 
لازم در خصوص شناسایی این محل صورت گرفت.گزارش می افزاید: با حضور رئیس شعبه دوم بدوی 
اداره کل تعزیرات حکومتی استان در قالب گشت مشترک به همراه کارشناسان مرکز بهداشت دانشگاه 
علوم پزشکی و بازرسان سازمان صنعت، معدن و تجارت استان به مکان مورد نظر مراجعه کرده و در 
بازرسی از این کارگاه مقادیر قابل توجه داروی گیاهی، مواد غذایی و مواد شوینده بهداشتی تقلبی 
که محتویات این کشفیات در محیطی کاملا آلوده و غیربهداشتی و از مواد اولیه نامرغوب و تقلبی پُر 
شده بودند، کشف و توقیف شد.گزارش حاکیست: با تشکیل پرونده مراتب جهت رسیدگی به شعب 
ویژه رسیدگی به امور تخلف های بهداشت، دارو و درمان اداره کل تعزیرات حکومتی استان ارجاع داده 
شد.در ادامه همچنین خاطرنشان شده است: اقلام مکشوفه در محل کارگاه پس از پلمب تا تعیین 

تکلیف نهایی از سوی شعبه رسیدگی کننده در تعزیرات حکومتی قم، به امانت سپرده شد.

دخالت برخی بزرگان در انتصابات !
عزت الله یوسفیان ملا از نمایندگان ادوار مجلس شورای اسلامی درخصوص سکوت برخی چهره های 
اصولگرا در برابر ماجرای انتصابات دولت گفت: برخی می گویند بعضی از آقایان در انتصابات دخالت 
داشتند، بالاخره یکی به دولت گفته است فلانی استاندار شود دولت هم قبول کرده است بنابراین فلان 
شخص، دیگر چیزی علیه دولت نمی گوید، یکی وزیر معرفی کرده است . از سوی دیگر چون ۳ ماه از 
دولت گذشته است دائما می گویند فرصت دهید!، فرصت دهید!. اگر به سمت نظارت بروند همان 
بازرسی ها و همان نیروهای دولت قبل روی کار هستند و هیچ پوستی نینداختن. دستگاه های نظارتی 
برای این همه سازمان ها اعم از سازمان حمایت از مصرف کننده و... چرا به کار نمی افتد؟ چرا دولت از 

این ها تقاضا نمی کند که ظرف ۱ هفته ببینند چرا این قیمت ها این گونه شد

سوریه واردات خودرو ایرانی را ممنوع کرد
سایت اتاق بازرگانی تهران نوشت: دولت سوریه مجوز واردات خودرو ایرانی را لغو کرده است. این 
تصمیم در حالی از سوی دولت سوریه اتخاذ شده که از سال های گذشته، ایران خودرو کارخانه ای با سه 
سالن مجهز در این کشور احداث کرد. در حالی افزایش صادرات خودرو یکی از برنامه های اصلی وزارت 
صمت در دولت سیزدهم اعلام شده است که سوریه به عنوان یکی از کشورهای همسو با دولت ایران، 
واردات خودرو ایرانی را ممنوع کرده است. بررسی های روابط عمومی اتاق تهران نشان می دهد که مجوز 
واردات خودرو ساخت ایران از سوی دولت سوریه، طی دست کم یک سال ونیم اخیر لغو شده است و هیچ 

خودرو تولید داخل به این کشور اجازه ورود به این کشور را ندارد.

خوش چهره :دولت سیزدهم فرصت اشتباه ندارد
محمد خوش چهره اقتصاددان  گفت: من همان قدر که خوش بین هستم، احساس نگرانی می کنم 
و معتقدم که دولت سیزدهم فرصت اشتباه ندارد. لازم است دولت به سرعت در انتصابات خود بازنگری 
کند و حساسیت افکار عمومی را در این حوزه برطرف نماید. فرمانده گروهان هر قدر هم خوب عمل 
کند، نمی تواند فرمانده لشگر شود و این نکته را نمایندگان مجلس در خصوص وزیر آموزش و پرورش 
درست تشخیص دادند اما برای حل بحران و حرکت رو به جلو لازم است که دولت در حوزه انتصابات 

خود بازنگری لازم را به عمل بیاورد.

بازگشت یک میلیون مهاجر افغانستانی از ایران
بر اساس اعلام سازمان بین المللی مهاجرت، یک میلیون و ۳۱ هزار و ۷۵۷ پناهجوی افغان از ابتدای 
سال جاری میلادی تاکنون به کشورشان بازگشته اند.این سازمان در بیانیه ای اعلام کرد 28 هزار تن 
از این افراد، تنها در هفته اخیر ماه اکتبر به افغانستان بازگشته اند.بر اساس این بیانیه، تنها در هفته 
پایانی ماه اکتبر، 28 هزار مهاجر افغان از ایران بازگشته اند.در همین حال، شماری از خانواده هایی که 
در روزهای اخیر به افغانستان بازگشته اند، از دشواری های مهاجرت غیرقانونی و چالش های اقتصادی 

شکایت دارند.ا

مدیر منطقه سه شهرداری قم خبرداد:

آغاز احداث پارکینگ طبقانی خیابان 
امام خمینی)ره( اوایل سال آینده

مدیر منطقه سه شهرداری قم آخرین وضعیت احداث پارکینگ های طبقانی این 
منطقه را تشریح کرد و گفت: 2۷ لکه پارکینگ در منطقه سه وجود دارد که سه نقطه 

در اولویت قرار گرفته است.
مهرداد روحانی وزیری با اشاره به حوزه جغرافیایی منطقه ۳ اظهار داشت: 
این منطقه دارای 2۳00 هکتار مساحت است و حدفاصل میدان سعیدی و 
هم مرز با منطقه هفت قرار دارد، از سمت دیگر تا میدان شهید اوسطی و بهشت 
معصومه)س(، در بخشی به محدوده به راه آهن و هم مرز با منطقه ۶ در انتهای 
مدرس و کارگر و از سمت دیگر به کمربندی امام علی)ع(، جاده کوه سفید و میدان 

شهدای ۷2 تن منتهی می شود.
به گفته مدیر منطقه سه شهرداری قم، بیشترین مشکلات منطقه مربوط به 
پارکینگ در خیابان امام خمینی)ره( به عنوان خیابان اصلی و قدیمی و همچنین 

دیگر تقاطع هاست.
وی در مورد اهمیت اجرای پارکینگ در منطقه عنوان کرد: 2۷ لکه پارکینگ در 
منطقه سه وجود دارد که در جلساتی که با سازمان ترافیک و معاون حمل ونقل 

برگزارشده سه نقطه در اولویت قرار گرفته است.
روحانی وزیری با بیان اینکه این سه لکه پارکینگ شامل کوچه 2۷ امام روبروی 
خیابان کیوانفر، کوچه 22 خیابان هفت تیر و نیز کوچه ۱۳ خیابان کیوانفر است 
افزود: تملک گاراژی به مساحت دو هزار و 2۵0 مترمربع در خیابان امام روبروی 
اداره مالیات در جهت احداث پارکینگ در دستور کار بوده که با معضلات زیادی 
همراه بود که با همکاری منطقه ۷ تملکات انجام شد و در حال طراحی برای 

پارکینگ طبقاتی است.
وی خاطرنشان کرد: شهرداری در زمینه اجرای پروژه مشاور گرفته و 4 برنامه 
ارائه شده تا بتوان مشکل ترافیک منطقه را رفع کرد؛ بنا بر اعلام مشاور در حدود 
۷00 پارکینگ تأمین شده که با برنامه ای که شرکت داده 4۵0 پارکینگ تأمین 

می شود.
مدیر منطقه سه شهرداری قم تصریح کرد: این پروژه در مرحله طراحی قرار 
داشته و در چند روز اخیر آزمایش مکانیک خاک انجام شده و برای مراحل طراحی 
و محاسبات آماده است که اوایل سال آینده قرارداد مشارکتی احداث انجام شده و 

در سال ۱40۱ احداث آن آغاز می شود.
وی همچنین در مورد توسعه پارکینگ عنوان کرد: در کوچه 2۷ تملکات خوبی 
انجام شده و امید است تا سال ۱40۱ تملکات به اتمام برسد؛ در مجموع از ۱۳ 

ملک، ۶ مورد خریداری شده و دو مورد در دست خرید است.
روحانی وزیری یادآور شد: در کوچه 22 خیابان هفت تیر نیز یک مورد تملک 
داشتیم که به مساحت 8۵0 متر در سال قبل به تملک رسید که قطعاً با اجرای 

پارکینگ طبقاتی مشکل کمبود پارکینگ تا حدودی حل خواهد شد.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

راه اندازی سیستم آبیاری تحت فشار 
بوستان غدیر

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: با راه اندازی سیستم 
آبیاری تحت فشار بوستان غدیر، صرفه جویی 2۳۳ میلیون لیتری در مصرف منابع 

آب صورت می گیرد.
پیام جوادیان با اشاره به راه اندازی سیستم آبیاری تحت فشار بوستان غدیر اظهار 
کرد: این بوستان طی سال های اخیر با صرف هزینه های بسیار از سوی شهرداری 
توسعه قابل توجهی پیداکرده و از یک پارک جنگلی به یک بوستان  مناسب شهری 

و کمپینگ زائر تبدیل شده است.
وی با اشاره به توسعه فضای سبز و بهسازی فضاهای عمومی این بوستان 
خاطرنشان کرد: شبکه آبیاری این بوستان نیز اصلاح و بهسازی شده است و 

سیستم تحت فشار در آن اجرا و راه اندازی شده است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تأکید بر اینکه این 
طرح کل مجموعه بوستان غدیر و بلوار غدیر و بخشی از پردیسان را تحت پوشش 
قرارمی دهد خاطرنشان کرد: این طرح با طراحی امور آب سازمان انجام شده و 
شامل یک دستگاه مخزن بتنی 400 هزار لیتری با هزینه حدود ۹ میلیارد ریال 
است. وی اجرای سیستم پمپاژ و اتوماسیون این طرح با هزینه 2 میلیارد ریالی 
را موردتوجه قرار داد و افزود: لوله گذاری این پروژه نیز با هزینه ۶ میلیارد ریال 

انجام شده است.
جوادیان بیان کرد: در این پروژه ۳0 هکتار از اراضی بوستان که به صورت غرقابی 
و سنتی آبیاری می شد به صورت قطره ای درآمد که باعث صرفه جویی در مصرف 
آب به میزان 2۳۳ میلیون لیتر در سال می شود؛ علاوه برآن می توان با آزادسازی 
چاه های درگیرغرقابی، نسبت به آب رسانی به دیگر عرصه های پردیسان اقدام کرد.
وی یادآور شد: همچنین با برنامه ریزی های صورت گرفته انتظار می رود تا پایان 
سال بقیه قطعات غرقابی نیز به آبیاری تحت فشار تغییریابد که با این اقدام نیز 

شاهد صرفه جویی در مصرف آب به میزان8۵ میلیون لیتر در سال خواهیم بود
 

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

پنجاه غرفه بازیافت پسماند در قم
 فعال است

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از راه اندازی پنجاهمین غرفه 
بازیافت به منظور دریافت پسماند خشک از شهروندان خبر داد.

سید عبدالله میرابراهیمی با اشاره به افتتاح غرفه های بازیافت در نقاط مختلف 
شهر گفت: راه اندازی غرفه های بازیافت با عنوان مراکز اطلاع رسانی و دریافت 
پسماند خشک در سطح شهر از مواردی بوده که این سازمان با جدیت آن را دنبال 

می کند، چراکه این غرفه ها به عنوان کانال ارتباطی سازمان و شهروندان هستند.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم ادامه داد: این غرفه با کد 40 
واقع در شهرک مهدیه به نشانی بلوار بقیه الله )عج(، خیابان انتظار، جنب شهدای 

گمنام مستقرشده است.
با بیان اینکه شهروندان می توانند پسماندهای خشک از قبیل بطری،  وی 
کاغذ، پلاستیک و … را به صورت تفکیک شده به این غرفه ها تحویل دهند، افزود: 
هدایایی در قبال تحویل پسماندهای خشک به شهروندان اعطا خواهد شد و این 

خود یک عامل تشویقی برای توجه بیشتر مردم به این موضوع است.
میرابراهیمی با اشاره به اینکه توسعه غرفه ها یکی از سیاست های مهم در تفکیک 
پسماند و افزایش مشارکت عمومی است، یادآور شد: در سال ۹4 تعداد ۱4 غرفه 
فعال بود و امسال ۵0 غرفه داریم که آماده ارائه خدمات به شهروندان را دارا هستند

 
هم زمان با ایام وفات شهادت گونه حضرت معصومه )س(صورت گرفت :

فضاسازی و برپایی بیرق عزا در شهر قم 
هم زمان با سالروز وفات شهادت گونه حضرت فاطمه معصومه )س( شهر مقدس 

قم یکپارچه سیاه پوش می شود.
به گزارش شهرنیوز، به رسم همه ساله شهر مقدس قم در سالروز وفات شهادت گونه 
کریمه اهل بیت )س( سیاه پوش شده و باهمت شهرداری قم و مشارکت شهروندان 

بیرق های مشکی عزا در کوچه و معابر شهری به اهتزاز در خواهد آمد.
فضاسازی شهر قم به همین مناسبت با تأکید بر سیاه پوشی مناطق هشت گانه 
شهر قم در خیابان ها، شوارع، میادین و گذرگاه های شهر به مناسبت وفات شهادت 

گونه حضرت معصومه )س( در دستور کار شهرداری قم قرارگرفته است.
همچنین تبلیغات محیطی سطح شهر نیز به صورت ویژه با محتوای معرفی 
سیره ی اخلاقی و گرامیداشت مقام والای حضرت فاطمه معصومه )س( و تسلیت 
وفات شهادت گونه این بانوی دو عالم در انواع سازه های سطح شهر اکران خواهد 

شد.
گفتنی است پخش نواهای عزاداری و مدح حضرت فاطمه معصومه )س( از 
بلندگوهای اطلاع رسانی سطح شهر از دیگر برنامه های شهرداری قم هم زمان با 

سالروز وفات شهادت گونه کریمه اهل بیت خواهد بود.

رئیس پلیس فتای استان قم هشدارداد:

مراقب کلاهبرداری مجرمان به بهانه حراج های 
پاییزی باشید 

رئیس پلیس فتای استان قم درخصوص ارسال لینک هاي جعلي در شبکه هاي اجتماعي با عنوان حراج 
پاییزي به شهروندان هشدارداد .  سرهنگ علی موالی گفت: مجرمان سایبري با تبلیغات گسترده در فضاي 
مجازي، با ارائه فروش کالاهاي ارزان قیمت و طرح هاي وسوسه انگیز و تخفیفات قابل توجه پوشاک، کیف، 
کفش، در شبکه هاي اجتماعي قصد تطمیع شهروندان را داشته و از این طریق کلاهبرداري مي کنند. وي 
عنوان داشت: مجرمان سایبري با چرب زباني اعتماد خریدار را جلب کرده و از او مي خواهند نیمي از پول 
کالاي سفارشي خود را را واریز کرده و پس از دریافت کالا مابقي وجوه را واریز کنند. این مقام انتظامي تاکید 
کرد: متاسفانه شهروندان بعداز واریز وجوه به حساب کلاهبردار هیچگونه کالایي دریافت نکرده و شخصي 
پاسخگو نبوده و یا کالاي تحویلي به آنها تقلبي و متفاوت با کالاي انتخابي مي باشد. وي خاطر نشان کرد: در 
پي تبلیغات حراج هاي پاییزي شاهد ارسال درگاههاي جعلي و فیشینگ در شبکه هاي اجتماعي هستیم که 
با سرقت اطلاعات بانکي شهروندان حساب آنها را خالي مي کنند. سرهنگ موالی توصیه کرد: شهروندان 
فریب برخي از پیام ها و آگهي هاي منتشر شده در فضاي مجازي، کانال ها و شبکه هاي اجتماعي با وعده هاي 
حراج آنلاین، تخفیف ویژه آخر فصل و قیمت هاي نازل را نخورند و اگر قصد خرید آنلاین را دارند حتما از 

فروشگاه هاي اینترنتي داراي نماد اعتماد الکترونیک خرید کنند.

رئیس پلیس راهوراستان قم تاکید کرد:

تداوم برخورد جدی با تخلف شیشه دودی خودروها 
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان قم با اشاره به اشاعه شبهاتي در جامعه مبنی 
بر اینکه هیات عمومي دیوان عدالت اداري مصوب کرده است که شیشه دودي آزاد است،گفت: شهروندان از 
مصوبه دیوان عدالت اداري سوء برداشت نکنند، برخورد با تخلف شیشه هاي دودي غیر متعارف ادامه دارد و 
جریمه آن به تشخیص پلیس و افسر کارشناس است . سرهنگ غلامرضا صدفی بیان داشت: از مصوبه دیوان 
عدالت اداري سوء برداشت نشود رئیس پلیس راهنمایي و رانندگي استان اصفهان سرهنگ محمدي: برخورد 
با تخلف شیشه هاي دودي غیر متعارف در اصفهان با قوت ادامه دارد و شهروندان از مصوبه دیوان عدالت 
اداري سوء برداشت نکنند. وی افزود: جریمه مربوط به شیشه دودي ۵2 هزار و ۵00 تومان خواهد بود و 
افسران در برخورد با شیشه هاي دودي مي توانند به دفعات ، متخلفي راجریمه کند و محدودیت جریمه وجود 
ندارد. سرهنگ صدفی خاطر نشان کرد: ملاک تشخیص شیشه دودي بر عهده مامور است و شامل تمام 
شیشه هاي ماشین مي شود و این جریمه در راستاي مسائل انتظامي و امنیتي انجام مي شود و شماره گذاري 

خودروهاي داراي شیشه دودي در مرکز تعویض پلاک انجام نمي شود.
 

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۲۰۰ میلیارد ریال کالای قاچاق 
فرمانده انتظامی استان از کشف 200 میلیارد ریال کالای قاچاق طی ۳ هفته گذشته در این استان خبر داد. 
 سردارسید محمود میرفیضی اظهارداشت: طرح مبارزه با قاچاق کالا و ارز با اولویت مبارزه با خودروهای 

قاچاق بر به مدت سه هفته در قم اجرا که طي این مدت ۵8 نفر قاچاقچي کالا شناسایي و دستگیر شدند.
وی افزود: در اجراي این طرح بیش از ۱0 هزار قلم کالا اعم از لوازم خانگي، لوازم آشپزخانه، تجهیزات 
پزشکي، داروي دامپزشکي، آرایشي و بهداشتي، ابزارآلات، موتورسنگین، غلات، خوراکي، دخاني، لوازم 

ساختماني، فراورده هاي نفتي، لوازم الکتریکي و دستگاه استخراج ارز دیجیتال )ماینر( کشف شد.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: کارشناسان ارزش کشفیات مذکور را بیش از 200 میلیارد ریال برآورد 
دستگاه  و ۵  سنگین  خودرو  دستگاه  بر، ۱0  قاچاق  خودرو  راستا ۳۱دستگاه  این  در  همچنین  کردند، 

موتورسنگین توقیف شده است.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۳ دستکاه موتورسیکلت سنگین قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف ۳ دستگاه موتورسیکلت سنگین قاچاق به ارزش ۱۵ میلیارد ریال 
در این استان خبر داد   سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: در پی کسب خبری مبني بر نگهداری یک دستگاه 
موتورسیکلت سنگین در منزل یکی از شهروندان، موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی 
استان قرار گرفت. وی افزود: در ادامه کارآگاهان با هماهنگی مقام قضائی استان به محل مورد نظر اعزام و طی 

بازرسی از پارکینگ این منزل مسکونی ۳ دستگاه موتورسنگین ۱400 قاچاق کشف کردند. 

طرح: محمدعلی رجبی

صادرات علت افزایش قیمت رب گوجه فرنگی !

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با تاکید بر اهمیت توسعه واکسیناسیون گفت: مجموعه 
سلامت استان قم در راستای اقناع سازی جامعه هدف برای تزریق حداکثری واکسن 

توسط همشهریان تلاش می کند.
جلسه هیئت رئیسه دانشگاه علوم پزشکی قم پیش از ظهر دوشنبه به ریاست محمدرضا 
قدیر و با حضور معاونین دانشگاه برگزار و مباحث مربوط به حوزه بهداشت و درمان و آموزش 

پزشکی بحث و تبادل نظر شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم در این جلسه با تاکید بر اهمیت توسعه واکسیناسیون 
گفت: مجموعه سلامت استان قم از ابتدای شیوع کرونا با شفافیت تمام مسائل را مطرح 
و در راستای اقناع سازی جامعه هدف برای تزریق حداکثری واکسن توسط همشهریان 

تلاش می کند.
وی تاکید کرد: تزریق واکسن موجب شد تا در پیک پنجم کرونا، افرادی که واکسن زده 
بودند دچار مشکلات حاد نشوند و از این رو انتظار است تا افرادی که هنوز موفق به تزریق 

واکسن نشده اند، هر چه سریع تر نسبت به این امر اقدام کنند.
۱۹6 بیمار کرونایی درمراکز درمانی بستری هستند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم دربخش دیگری از سخنان خود گفت: با بستری شدن 
42 بیمار جدید مبتلا به کرونا، شمار کل بیماران کرونایی بستری در استان از ۱۷۱ نفر در 

روز گذشته به ۱۹۶ نفر رسید.
قدیر، با اشاره به پذیرش ۵۱ بیمار مشکوک به کرونا و بستری شدن 42 نفر در شبانه روز 

گذشته، گفت: شمار کل بیماران کرونایی بستری در استان به ۱۹۶ افزایش یافته است.
وی افزود: در 24 ساعت گذشته ۱۶ بیمار کرونایی بهبود یافته از بیمارستان های استان 

مرخص شده اند.
دکتر قدیر با بیان اینکه خوشبختانه در شبانه روز گذشته فوتی ناشی از کرونا نداشته ایم، 

گفت: شمار بیماران بدحال کرونایی استان هم به 42 نفر رسیده است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان به انجام 4۳4 آزمایش کرونا در 24 ساعت گذشته 

اشاره کرد و گفت: از این میان نتیجه ۵4 آزمایش مثبت شده است.
وی گفت: شمار کل واکسن های تزریق شده در قم به یک میلیون و 2۵۳ هزار و ۵۵۵ 

دُز رسیده است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم مطرح کرد؛

اقناع سازی جامعه هدف برای تزریق حداکثری واکسن 

مدیرکل گمرکات استان قم گفت: انبار اختصاصی برای 
واردات مرغ و گوشت منجمد با ظرفیت ذخیره سازی بیش 

از ۱0 هزار تن محصول در این استان ایجاد شد. 
انبار اختصاصی ایجاد  اسفندیار دریکوندی بیان کرد: 
شده برای واردات کالاهای منجمد به ویژه مرغ و گوشت در 
قم، نقش مهمی در افزایش عرضه این محصولات راهبردی 
و مورد نیاز مردم به بازار استان و سایر مناطق کشور خواهد 
داشت. وی با اشاره به این که این انبار برای واردات مرغ و 
گوشت منجمد دارای بهترین استانداردهای سردخانه ای 
برای حفظ کیفیت محصولات وارد شده به آن است، افزود: 

کار ترخیص کالاهای وارد شده به این انبار در کوتاه ترین 
زمان ممکن و به صورت شبانه روزی انجام می شود تا ارائه 
محصول به بازار و تامین نیاز مردم به گوشت مرغ به شکل 
مطلوب صورت پذیرد. وی ادامه داد: تنها طی دوهفته اخیر 
بیش از دو هزار تن گوشت مرغ منجمد وارد شده به این انبار 
اختصاصی توسط اداره کل گمرکات قم با همکاری سایر 
نهادهای متولی همچون مدیریت امور دام استان ترخیص و 
به بازار مصرف عرضه شده که نقش مهمی در تعادل بخشی 
به آن داشته است. دریکوندی با اشاره به این که ایجاد انبار 
اختصاصی برای واردات مرغ و گوشت منجمد در استان 

قم اقدامی مهم و موثر در پاسخ گویی به نیاز مردم است، 
گفت: روند ترخیص مرغ و گوشت مورد نیاز مردم قم و سایر 
استان ها از این انبار تا هر زمان که بنا بر تصمیم مسئولان 
موقعیت  کرد:  بیان  وی  می کند.  پیدا  ادامه  باشد،  نیاز 
جغرافیایی مناسب قم در سطح کشور و قرارگرفتن آن در 
شاهراه های مواصلاتی بسیاری از استان ها موجب شده تا 
اداره کل گمرکات قم با بهره گیری از این ظرفیت بتواند در 
زمینه ترخیص کالاهای راهبردی و مورد نیاز مردم همچون 
محصولات غذایی پیشگام باشد و با ترخیص سریع کالاهای 
مورد نظر موجب توزیع هرچه بهتر آن ها در بازار استان و 

 مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد:

ایجاد انبار اختصاصی برای واردات مرغ و گوشت منجمد 

و  امنیت  گفت:  قم  استان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیر کل 
گردشگری دو روی یک سکه هستند.

علیرضا ارجمندی در جلسه ای که با حضور سرهنگ ابوالفضل عبدالهی جانشین 
پلیس پیشگیری و سرهنگ حسین گودینی رئیس اداره نظارت بر اماکن عمومی ناجا 
و مدیران انجمن ها و جوامع اقامتی استان برگزار شد، ضمن تشکر از زحمات و خدمات 
نیروی انتظامی قم، اظهار کرد: گردشگران خارجی که به این استان سفر می کنند به 
لحاظ وجود اتباع خارجی که در قم اقامت دارند، متعدد و از کشورهای مختلفی هستند 

که امنیت آنان بر عهده نیروهای امنیتی و انتظامی است. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی قم ادامه داد: امنیت گردشگران 
به ویژه گردشگران خارجی اهمیت بالایی دارد و در استان قم امنیت مسافران حساس تر 
و زحمت نیروهای انتظامی مضاعف است.  ارجمندی گفت: هنگامی که در واحدهای 
اقامتی قم مسافر و گردشگر خارجی پذیرش می شود یعنی این که در این استان امنیت 

کامل وجود دارد و نیروهای امنیتی و انتظامی به وظایف خود به خوبی عمل کرده اند. 

خانه های غیر مجاز اسکان مسافر آفت گردشگری و امنیت هستند 
در این جلسه سرهنگ ابوالفضل عبدالهی جانشین پلیس پیشگیری استان نیز اظهار 
کرد: افزایش امنیت گردشگران به همکاری دائم مدیران واحدهای اقامتی با نیروی 
انتظامی نیازمند است.  جانشین پلیس پیشگیری استان ادامه داد: نصب دوربین های 
استاندارد، با کیفیت، با جانمایی مناسب و با قابلیت های متنوع در هتل ها و مهمانپذیرها 
و واحدهای اقامتی استان الزامی است تا در مواقع ضروری تصاویر دوربین ها قابل 
بهره وری باشد.  سرهنگ حسین گودینی رئیس اداره نظارت بر اماکن عمومی ناجا 
در این جلسه با تأیید همکاری مناسب بین مراکز گردشگری با نیروی انتظامی استان، 
گفت: هشدارهای پلیس در خصوص امنیت گردشگران حداقل باید به زبان های عربی 
و انگلیسی ترجمه و در واحدهای اقامتی نصب شود.«  رئیس اداره نظارت بر اماکن 
عمومی قم ادامه داد: خانه های غیر مجاز اسکان مسافر آفت گردشگری و امنیت هستند 
که نیروی انتظامی استان آمادگی کامل برای برخورد با واحدهای اسکان بدون مجوز را 

دارد.

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم :

امنیت و گردشگری دو روی یک سکه هستند 

قم  استانداری  خانواده  و  بانوان  امور  مدیرکل 
و  خانواده  محور  به عنوان  زنان  نقش  بر  تأکید  با 
پرورش دهنده نسل آینده گفت: برای حاکم شدن 
مدیریت  در  محوری  خانواده  و  دینی  ارزش های 
برنامه ها و حتی سیما و نظر و معماری شهر باید 
برنامه ریزی های فرهنگی اجتماعی و ورزشی تحت 
نظارت کمیته زنان و خانواده شورای اسلامی شهر 

اجرا شود.
صدیقه صدیق تقی زاده به موضوع تصویب کمیته 
زنان و خانواده در شورای اسلامی شهر قم اشاره 
زنان  پررنگ  و اظهار داشت: بی شک حضور  کرد 
در عرصه های مختلف اجتماعی، مدنی و مدیریت 
به  منجر  که  بود  خواهد  ارزشمند  زمانی  شهری 

کاهش آسیب های اجتماعی در جامعه شود.
را  خانواده  و  زنان  ارتقاء  و  سلامت   افزایش  وی 
برای  افزود:  و  دانست  جامعه  در  مهم  دغدغه  دو 

پیگیری مطالبات زنان در جامعه علاوه بر مشارکت 
بانوان در تصمیم گیری ها و تصمیم سازی ها نیازمند 
ساختارهای مناسب برای پیشبرد برنامه ها و پیگیری 

آن ها در جامعه هستیم.
مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری قم، نقش 
زنان را به عنوان محور خانواده و پرورش دهنده نسل 
آینده موردتوجه قرارداد و تأکید کرد: سهم ارتباط 
موضوعات اجتماعی به زنان و تفاوت نگرش آنان به 
موضوعات و همچنین دقت و نکته سنجی آنان در 
مسائل تربیتی و اجتماعی، لزوم حضور زنان را در 

مراکز تصمیم گیری دوچندان می کند.
وی نبود زیرساخت های مناسب برای حمایت از 
زنان را یکی از چالش های پیش روی زنان دانست 
و ابراز کرد: تا زمانی که پشتوانه قوی تشکیلاتی و 
ساختاری برای حمایت از زنان در جامعه نداشته 
عادلانه  توزیع  به  چندانی  امید  نمی توان  باشیم 

اولویت های مسائل  و  ازلحاظ ضرورت ها  سرانه ها 
زنان و خانواده در برنامه ریزی ها داشته باشیم.

ازآنجایی که  کرد:  تصریح  زاده  تقی  صدیق 
آسیب پذیری  و حساسیت زنان و کودکان در برابر 
آشفتگی های جامعه و شهر بیشتر است لازم بوده 
روح  و  امنیت  حس  ایجاد  برای  بیشتری  تلاش 
شادابی و سرزندگی در شهر کرده تا بتوانیم هویت 
در  را  دینی  الهی  ارزش های  و  فرهنگی  بخشی 
و  زنان  کمیته  تشکیل  وی  کنیم.  نهادینه  جامعه 
خانواده در شورای اسلامی شهر قم را قدمی درراه 
به زنان دانست و  تحقق خانواده محوری و توجه 
اذعان کرد: برای حاکم شدن ارزش های دینی و 
خانواده محوری در مدیریت برنامه ها و حتی سیما 
و نظر و معماری شهر باید برنامه ریزی های فرهنگی 
و  زنان  کمیته  نظارت  تحت  ورزشی  و  اجتماعی 

خانواده شورای اسلامی شهر اجرا شود.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم تاکید کرد:

بهره برداری از دریاچه نمک مستلزم رفع ابهامات زیست محیطی 
مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم تاکیدکرد که رفع ایرادات، دغدغه ها و 

ابهامات جدی در رابطه با بهره برداری معدنی از دریاچه نمک، ضروری است. 
سید رضا موسوی مشکینی در سخنانی اظهار داشت: جلسه بررسی مسائل زیست 
محیطی طرح بهره برداری از دریاچه نمک با حضور معاونان طبیعی و دریایی سازمان 
حفاظت محیط زیست و سرمایه گذار پروژه برگزار شد. وی با اشاره به فرآیند پیشنهادی 
سرمایه گذار جهت استحصال مواد معدنی از شورابه های دریاچه نمک در این جلسه، 
خاطرنشان کرد: ارائه طرح ارزیابی زیست محیطی دقیق و مبتنی بر واقعیت ها جهت 
رفع ایرادات، دغدغه ها و ابهامات جدی کارشناسی در رابطه با هرگونه فعالیت صنعتی 

و معدنی در دریاچه نمک ضروری است. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم با 
اشاره به فرصت های اقتصادی دریاچه نمک، اشتغالزایی و تولید پایدار را از اولویت های 
این سازمان دانست و گفت: بدون تردید رعایت ضوابط و مؤلفه های زیست محیطی 
به ویژه توجه به مصرف آب در تولید، مسأله بسیار مهمی است که نباید از آن غفلت 
شود. موسوی ظرفیت های گردشگری دریاچه نمک به عنوان اولویت استان قم در سند 
آمایش را نیز مورد توجه قرار داد و گفت: تجربه نشان داده است که عدم توجه به بایدها و 
نبایدهای زیست محیطی در امر تولید و توسعه، منجر به معضلات و چالش های جدی 

برای امنیت و سلامت عمومی جامعه خواهد شد.


